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E martë, 11 janar 2022 1 

  [Seancë e hapur]2 

          [Të akuzuarit hyjnë në sallën e gjyqit]3 

--- Seanca fillon në orën 09.304 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Mirëdita.5 

Mirë se erdhët, të gjithë. 6 

Zonja Sekretare, ju lutem paraqitni lëndën. 7 

SEKRETARJA E GJYKATËS: [Përkthim] Mirëdita, të nderuar8 

Gjykatës. Kjo është lënda me numër KSC-BC-2020-07, Prokurori i9 

Specializuar kundër Hysni Gucatit dhe Nasim Haradinajt. 10 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Në sallë janë11 

të pranishëm tre nga anëtarët e Trupit Gjykues sot, ndërsa12 

njëri përmes videolidhjes.13 

Gjykatësi Mettraux, merr pjesë me videolidhje dhe nuk14 

është këtu në sallë, për shkak të rregullave të karantinës për15 

COVID-19. Do t’i kthehem më pas kësaj teme, por fillimisht të16 

prezantojmë palët.17 

Fillojmë me zotin Prokuror. 18 

Z. HALLING: [Përkthim] Mirëdita, të nderuar Gjykatës. Për19 

ZPS-në sot është Valeria Bolici, Prokurore; Ndihmësprokurori20 

James Pace; Menaxhere e Lëndës dhe e Provave Line Pedersen.21 

Dhe unë jam Matt Halling, Prokuror. 22 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Faleminderit,23 

zoti Halling.24 

Zoti Bowden. 25 
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Z. BOWDEN: [Përkthim] Të nderuar Gjykatës, zoti Rees,1 

Kryembrojtësi merr pjesë përmes videolidhjes. Në sallë, së2 

bashku me mua është zonja Stephenson, zoti Joseph Bowden,3 

zonja Faye Wigmore dhe zoti -- kërkoj ndjesë.4 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Zoti Cadman.5 

Z. CADMAN: [Përkthim] Këtu jemi të pranishëm unë, Cadman,6 

gjithashtu e kam për kënaqësi që jam kthyer këtu në këtë7 

sallë. 8 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Zoti Cadman,9 

mirë se jeni kthyer. Na bëhet qejfi që e keni marrë veten. Ju10 

siguroj se pavarësisht nga mungesa juaj përpara se të11 

ndërprisnim punimet më 15 dhjetor 2021, kolegët tuaj punuan me12 

efektivitet dhe u kujdesën, pra, në çdo rast që klienti juaj13 

të përfaqësohej, t’i garantoheshin të drejtat.14 

I kthehem tani, Zyrës Administrative. 15 

Zoti Nilsson. 16 

Z. NILSSON: [Përkthim] Faleminderit. Jam Jonas Nilsson17 

përfaqësoj Divizionin e Shërbimeve Gjyqësore, Zyrën18 

Administrative.19 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Faleminderit. 20 

Vërej gjithashtu se zoti Gucati dhe zoti Haradinaj janë21 

të pranishëm në sallë.22 

Do të trajtoj fillimisht formën e pranisë të këtij Trupi23 

Gjykues në këtë seancë. Sipas rregullit 19, Gjykatësit janë të24 

pranishëm në çdo fazë të procedimit, çështje të cilat janë25 
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caktuar dhe gjatë të gjitha kuvendimeve. Për shkak të1 

rregullave për COVID-19, Gjykatësi Mettraux, nuk mund të jetë2 

fizikisht i pranishëm në këtë sallë këtë javë, por është i3 

pranishëm me videolidhje. Kjo i është komunikuar edhe4 

Kryetares së Dhomave të Specializuara të Kosovës. 5 

Gjykatësi Mettraux është deri tani i shëndetshëm dhe6 

plotësisht i aftë të ndjekë se çfarë thuhet në këtë sallë. 7 

Tani do të trajtoj aspektet e ngritura nga zoti Cadman8 

dhe zoti Bowden.9 

Së pari, Prania e gjykatësit në raport me praninë e10 

Mbrojtësit.11 

Rregulli 19 është miratuar në vijim të vendimit të12 

prillit 2017 të Dhomës së Gjykatës Kushtetuese se seancat13 

duhet zhvilluar gjithherë para një Trupi Gjykues të plotë,14 

ç'ka do të thotë se duhet të jenë të pranishëm të gjithë15 

anëtarët e Trupit Gjykues. Kjo siguron garancitë e nenit 31 të16 

Kushtetutës sipas së cilës çdo seancë duhet zhvilluar para një17 

Gjykate të themeluar me ligj.18 

As rregullat, as vendimi i Dhomës Gjykuese nuk e19 

trajtojnë praninë përmes videolidhjes. Trupi Gjykues mendon se20 

prania e kërkuar prej kësaj rregulloreje do të thotë pranim21 

fizik ose pranim me videolidhje. 22 

Në mungesë të një interpretimi të veçantë nga Paneli i23 

Gjykatës Kushtetuese mbi këtë çështje, Trupi Gjykues nuk mund24 

ta interpretojë me kokë të vetë praninë gjyqësore të rregullit25 
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19 si mundësi për të ndjekur punimet gjyqësore ndonjë mënyrë1 

tjetër, siç është leximi i transkriptit në kohë reale. Për2 

praninë e të gjithë mbrojtësve nuk ka një kërkesë të njëjtë3 

ligjore. Asnjë rregull i këtij institucioni nuk kërkon që të4 

gjithë Mbrojtësit të jenë të pranishëm në çdo moment. 5 

Madje, direktiva për Mbrojtësit parashikon se6 

Bashkëmbrojtësi ka kompetencë të paraqitet në Gjykatë në vend7 

të Mbrojtësit dhe të merret me të gjitha çështjet që dalin,8 

siç e kemi parë pikërisht edhe në këtë çështje gjyqësore. 9 

Pra, nevoja që Gjykatësi Mettraux të jetë i pranishëm në10 

seanca nuk mund të krahasohet me rrethanat kur Mbrojtësi është11 

i pranishëm në seancë apo mund t’i ndjekë punimet përmes12 

transkriptit në kohë reale.13 

Së dyti, është ngritur një çështje sa i takon Gjykatësit14 

rezervë.15 

Sipas rregullit 18, Gjykatësi rezervë nuk mund të marrë16 

funksionet e një anëtari tjetër të Trupit Gjykues, përpos17 

rastit kur anëtari tjetër në fjalë, përfundimisht nuk mund të18 

marrë pjesë në gjykimin e çështjes, jep dorë heqjen ose vdes.19 

Fatmirësisht, nuk ndodhemi në asnjërën prej këtyre situatave.20 

Gjykatësi Mettraux duket mjaft mirë, mjaft gjallë dhe mjaft i21 

interesuar të marrë pjesë. Kjo do të thotë se në këto rrethana22 

Gjykatësi Gaynor nuk mund ta zëvendësojë Gjykatësin Mettraux.23 

Së treti, në lidhje mundësinë për ndërkëshillim të Trupit24 

Gjykues.25 
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Së pari, unë do të vijoj ta drejtoj këtë proces siç e1 

parashikon rregulli 19 edhe siç kam vepruar edhe më parë.2 

Besoj se askush nga ju nuk do të habitej nëse unë do të merrja3 

vendime procedurale për kundërshtime apo aspekte të tjera pa u4 

këshilluar me kolegët e mi.5 

Së dyti, Gjykatësin Mettraux e kemi mes nesh jo vetëm me6 

videolidhje, por edhe me funksionin e komunikimit Transhend,7 

Trupit Gjykues ai mund t’i shpreh mendimin në çdo moment. Këtë8 

rutinë Trupi Gjykues e ka ndjekur edhe gjatë katër muajve të9 

fundit. 10 

Së fundmi, lidhur me nevojën për seanca private. 11 

Ka një vendim procedural në fuqi që e ka lëshuar Trupi12 

Gjykues më 7 tetor, që është ritheksuar më 6 dhjetor nga ne13 

sipas të cilit asnjëri prej emrave që ishin në dokumentet e14 

sekuestruara në paketat e ndryshme nuk duhet përmendur në15 

seancë të hapur të këtij procesi. Nga ky urdhër është16 

përjashtuar emri i Vukçeviçit.17 

Zoti Cadman, nëse keni nevojë t’i përmendni këta emra18 

zotit Haradinaj për t’i bërë pyetje për ta, ka mënyra të19 

thjeshta sesi bëhet kjo gjë në seancë të hapur, mënyra të20 

cilat janë testuar nga kolegët tuaj si të Mbrojtjes ashtu edhe21 

nga ana e ZPS-së. Mund të përdorni provat materiale ku22 

përmenden disa prej këtyre emrave, siç janë transkriptet e23 

konferencave për shtyp. Disa prej këtyre i keni në listën e24 

materialeve që do të përdorni. Mund t’i kërkoni Sekretarit të25 
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Gjykatës t’i nxjerrë në ekran këto dokumente, t’i kërkoni1 

klientit t’i lexojë pa zë pjesët përkatëse dhe pastaj t’i bëni2 

pyetje lidhur me individët pa ua përmendur emrin.3 

Një tjetër mundësi të cilën ua rekomandoj është të shtoni4 

një listë emrash në listën e prezantimit dhe ta përdorni këtë5 

listë emrash siç sapo jua përshkrova. E shohim që ju e keni6 

shtuar një listë të tillë dhe ju falënderojmë për këtë. Po të7 

doni mund ta paraqitni edhe si provë pasi ta keni përdorur.8 

Sidomos, nëse pyetjet që do t’i drejtoni zotit Haradinaj kanë9 

të bëjnë me punonjës të ZPS-së, mund t’i përmendni këta10 

persona sipas funksionit siç është vepruar gjatë pyetjeve që i11 

janë bërë zotit Gucati. 12 

Sa i takon aspektit të ngritur nga zoti Bowden, se për13 

disa prej dëshmitarëve të tjerë pas dëshmisë së zotit14 

Haradinaj do të duhen seanca private, kur të vijmë tek ai lum15 

do të mendojmë si ta kalojmë. Hë për hë dëshmia e zotit16 

Haradinaj pritet të zgjasë të paktën tri ditë, jam i sigurt se17 

do të mund të gjejmë zgjidhje për këto probleme pa ua cenuar18 

të drejtat të akuzuarve. 19 

Unë vetë, zoti Cadman, personalisht, do të përpiqem t’ju20 

ndihmoj duke ju dhënë udhëzime nëse do t’i kërkoni sesi t’u21 

qaseni këtyre pyetjeve në seancë të hapur dhe të merrni22 

përgjigje të plotë. 23 

Tani që i trajtuam këto pika, zoti Cadman, shpresojmë që24 

kanë marrë zgjidhje shqetësimet tuaja dhe se mund të vijojmë25 
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mbi këtë bazë. 1 

I keni diskutuar këto çështje me klientin tuaj dhe a2 

është dakord ai me këtë qasje?3 

Z. CADMAN: [Përkthim] I nderuar Gjykatës, kam bërë një4 

diskutim të shkurtër me zotin Haradinaj dje. Sigurisht, nga që5 

ka pasur dhe vonesë në këtë proces, ai është shumë i6 

interesuar që të vazhdojmë. Por sigurisht, kjo nuk është7 

situata ideale, por në të njëjtën kohë, ai dëshiron që të ecim8 

përpara.   9 

Sa u takon emrave në fjalë, ato, siç e thatë dhe ju, janë10 

vendosur --11 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Ju lutem,12 

mund ta afroni mikrofonin. 13 

Z. CADMAN: [Përkthim] Sa u takon emrave, ato janë14 

vendosur në listën e prezantimeve. Lista e plotë e emrave15 

është futur aty për të qenë brenda. Por unë nuk mendoj se do16 

t’i përmend të gjithë ata emra. E kam diskutuar këtë çështje17 

me kolegët e ZPS-së.18 

Kam gjasa që të tri emrat dalin në seancë publike. Një19 

prej tyre është një punonjës i ZPS-së i cili është përmendur20 

vazhdimisht në këto çështje dhe kështu që, thjesht, mund ta21 

përmendim si Dëshmitari X. Mund t’jua jap numrin e dëshmitarit22 

në listën e emrave.23 

Emri tjetër, të cilin, siç e përmendi me të drejtë i24 

nderuar Gjykatës, që mund të diskutohet është Vladimir25 
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Vukçeviç. 1 

Dhe është një emër i tretë që është një koordinator i2 

ZPS-së, emri i të cilit patjetër që do të dalë, por ne mbajmë3 

qëndrimin se emri i tij mund të përmendet në sesion publik. 4 

Jam i sigurt që të nderuarit Gjykatës mund të mbajnë5 

qëndrim tjetër për këtë, por qëndrimi ynë është që ai6 

publikisht e ka pranuar bashkëpunimin me ZPS-në dhe është e7 

rëndësishme që kjo të përmendet në seancë publike.8 

Unë mund t’ju tregoj se cili është ai emër që ju të mbani9 

një qëndrim, por ne kemi ndërmend që ta përmendim në seancë10 

publike nëse nuk na urdhëron ndryshe Gjykatësi.11 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Në rregull.12 

Po besoj që jeni në dijeni që ka një metodë alternative dhe ju13 

lutemi që të përmendni një metodë alternative për të gjithë të14 

tjerët përveç zotit Vukçeviç.15 

Z. CADMAN: [Përkthim] I nderuar Gjykatës, kemi dy16 

deklarata publike të cilat i ka përmendur ky dëshmitar në17 

veçanti menjëherë pasi kanë filluar këto çështje ku ai18 

publikisht e ka pranuar rolin e tij në koordinim dhe19 

bashkëpunim me ZPS-në. Ne nuk shohim asnjë arsye pse emri i20 

tij nuk mund të përmendet në seancë publike.21 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Arsyeja është22 

se ne kemi vendosur në të kundër të kësaj dhe ai vendim është23 

ende në fuqi. 24 

Z. CADMAN: [Përkthim] Në rregull. Unë e thashë çfarë25 
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kisha për të thënë. 1 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Mirë, në2 

rregull. 3 

Do të vazhdojmë me zotin Haradinaj. 4 

Zoti Haradinaj, a e kuptoni mënyrën sesi do të vazhdojmë5 

dhe jeni dakord me këtë? Unë kështu e kuptoj. Pra, nuk e di a6 

më dëgjuat?7 

I AKUZUARI HARADINAJ: Po ju dëgjoj. Do të përpiqem t’i8 

përmbahem këtyre. 9 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Ju lutem. 10 

Faleminderit, zoti Haradinaj. 11 

Zoti Gucati -- jo, më falni. 12 

Zoti Bowden, keni ndonjë gjë tjetër për të shtuar lidhur13 

me atë çfarë tha zoti Cadman. 14 

Z. BOWDEN: [Përkthim] Jo. 15 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Zoti Gucati,16 

i kuptuat ato që u thanë deri këtu dhe jeni dakord që të17 

vazhdojmë ndërkohë që Gjykatësi Mettraux merr pjesë me anë të18 

videolidhjes, besoj dhe ju jeni dakord? 19 

I AKUZUARI GUCATI: Po, dakord jam.20 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Faleminderit21 

shumë. 22 

Atëherë për procesverbalin, Trupi Gjykues do të vijojë23 

punimet hë për hë me këtë format të seancës ku Gjykatësi24 

Mettraux merr pjesë me videolidhje. 25 
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Në rregull. Fillojmë atëherë. Sot do të fillojmë të1 

dëgjojmë provat e Mbrojtjes së Haradinajt. Së pari disa2 

aspekte që kanë të bëjnë me kalendarin e aspekte të tjera3 

administrative. Këtë javë do të zhvillojmë punime me ditë të4 

plotë sot, nesër dhe të enjten. Të premten do të zhvillojmë5 

vetëm dy sesionet e para duke qenë se salla do të përdoret për6 

diçka tjetër në sesionin e tretë. 7 

Javën e ardhshme do të zhvillojmë punime më datë 17 dhe8 

21 janar. Pra, të hënë dhe premten. Kemi planifikuar seancë në9 

sallë dhe për datën 24 dhe 31 janar. Trupi Gjykues mund të10 

zhvillojë seancë edhe paraditen e datës 28 janar, por këtë do11 

ta bëjmë vetëm nëse do të jetë rreptësishtë e nevojshme sepse12 

kjo datë është parashikuar për mirëmbajtje salle. Do t’ju13 

informojmë rreth datës 21 janar nëse do të nevojitet kjo ditë14 

shtesë, pra, data 28.15 

Sigurisht, kalendari që sapo përmenda mund të ndryshojë16 

nëse do të sëmuremi të gjithë. Këtë s’e kemi dot në dorë. 17 

Çdo ndryshim do t’u bëhet i ditur palëve. Vërej këtu dhe18 

vendimin e Panelit të Gjykatës së Apelit të marrë më datë 719 

janar 2022, sipas të cilit dëshmia e  dëshmitarit të dytë20 

ekspert 1253, mund të dëgjohet në formë të kufizuar. 21 

Trupi Gjykues ka ndërmend të dëgjojë dëshminë e të gjithë22 

dëshmitarëve të Haradinajt gjatë këtij muaji, pra, presim që23 

dëshmitarët të jenë gati në radhë për të dëshmuar njëri pas24 

tjetrit. Në lidhje me këtë, kam disa pyetje për ju, zoti25 
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Cadman.1 

Në parashtrimin e protokolluar me numër F508, që është2 

kërkesa juaj për dëshmi me videolidhje të dëshmitares eksperte3 

1252, keni bërë të ditur se preferoni datën 24 ose 31 janar. A4 

do të ishte e disponueshme më herët, të themi më datë 175 

dhe/ose 21 janar nëse do jetë e nevojshme?6 

Z. CADMAN: [Përkthim] Me sa kam dijeni ajo nuk është e7 

disponueshme. I kam kërkuar, i kam thënë që kemi këtë kalendar8 

dhe i kam thënë që të marrë pjesë më përpara. Por nëse do të9 

jetë e mundshme për ekspertin e dytë si dëshmitar, ai nuk10 

është i disponueshëm në datë 24 dhe 31. 11 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Të flasim12 

njëherë për të parën. A mund të thoni në veçanti pse duhet13 

bërë me videolidhje kjo dëshmi?14 

Z. CADMAN: [Përkthim] Ka dy çështje. Një, sigurisht,15 

është situata e COVID-it. Ajo e ka humbur tashmë një prind nga16 

COVID-i edhe prindi i dytë është sëmurur, është shumë sëmurë17 

prandaj ishte dhe vonesa e Aktekspertizës fillimisht. Është18 

kjo, pra, por janë dhe detyrimet profesionale.19 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Pra, nuk20 

është fare e disponueshme? 21 

Z. CADMAN: [Përkthim] I nderuar Gjykatës, do ta kontaktoj22 

sot, ekipi ynë do ta kontaktojë, domethënë, të shohim nëse së23 

pari, a do jetë në gjendje që të udhëtojë, a mund të vijë këtu24 

në Hagë për t' a dhënë dëshminë në sallë që është gjithmonë25 
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mënyrë e preferuar; dhe, së dyti, nëse mund që të paraqitet në1 

një prej këtyre datave më herët. 2 

Është e rëndësishme që t’ia shpjegojmë sepse ndodhemi3 

tani në një situatë kur do të kemi, pra, kur kemi dhe4 

dëshmitarin dy, zotin Tomë Gashi, i cili ka dalë pozitiv me5 

COVID. Ai për dy javë nuk mund të udhëtojë për shkak të6 

rregullave. Kjo do të thotë që kemi vetëm zotin Haradinaj dhe7 

një dëshmitar tjetër, i cili që do të vijë sot më vonë. 8 

Kjo do të thotë që për 17 dhe 21, nëse nuk mund të kemi9 

dëshmitarë të tjerë, nuk do të ishte në dijeni.  10 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Jua bëj këtë11 

pyetje se Trupi Gjykues është fort mirë në dijeni të situatës12 

aktuale për COVID-in, kjo nuk prek vetëm dëshmitarët por edhe13 

vetë personelin e Zyrës Administrative që duhet të shkojnë në14 

këto vende të treta, të krijojnë kushte, të vendosin15 

teknologjinë e nevojshme për videolidhjen dhe të16 

ndërmjetësojnë me autoritet përkatëse. 17 

Siç mund ta keni parë dhe në vlerësimin e Zyrës18 

Administrative, disa autorizime nuk kanë marrë ende përgjigje19 

dhe do të duhet kohë gjersa t’i jepen autorizimet për20 

vendosjen e lidhjes. Pra, videolidhja për dëshminë nuk është21 

me doemos më e lehtë se organizimi i udhëtimit për të ardhur22 

dëshmitari në mjediset tona. Madje mesa duket është shumë më e23 

komplikuar dhe ha më shumë kohë dhe kjo do të rrezikonte dy24 

persona dhe jo një person. 25 
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Pra, të gjitha këto përbëjnë shqetësim për Trupin1 

Gjykues. Ne nuk kemi kundërshtim për kërkesën. Thjesht duam të2 

gjejmë një zgjidhje. 3 

Zoti Nilsson, mund të komentoni për këtë çështje, sidomos4 

cila është data më e hershme realiste kur mund të jetë gati5 

videolidhja për këtë dëshmitare, për Dëshmitarin numër 16

flasim.7

Z. NILSSON: [Përkthim] Faleminderit, i nderuar Gjykatës.8 

Sa i takon Dëshmitarit 1252, ne nesër do të marrim, maksimumi,9 

pra, nesër do të marrim një përgjigje nga shteti në fjalë.10 

Pastaj nëse marrim mesazhin pozitiv për të filluar që nesër do11 

të na duhen pesë ditë, pesë ditë pune duhet ta theksoj këtë.12 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Pesë ditë?13 

Faleminderit. 14 

Zoti Cadman, faleminderit për sinqeritetin tuaj. Ju15 

lutem, shpjegojani dëshmitares që Gjykata preferon që ajo të16 

jetë këtu. Ne nuk duam të ulim shpenzimet por është shumë më e17 

lehtë që të vijë ajo këtu sesa rruga tjetër, siç e shoh unë.18 

Por, sigurisht, unë i kuptoj dhe kufizimet në të cilat ju po19 

punoni tani. 20 

Ju lutem sa më shpejt të na jepni një përgjigje nëse ka21 

ndonjë ndryshim sa i takon planeve të saj për të ardhur këtu22 

apo jo. 23 

Z. CADMAN: [Përkthim] Do të kontaktojmë me të sot. 24 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Faleminderit. 25 
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Palët e tjera dëshirojnë të thonë diçka? Zoti Bowden?1 

Z. BOWDEN: [Përkthim] Jo, faleminderit. 2 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Nga3

Prokuroria?4

Z. HALLING: [Përkthim] Asnjë koment, të nderuar Gjykatës. 5 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Faleminderit. 6 

Në rregull, për këtë çështje. Do të përpiqem -- kur thatë7 

se do të bisedoni me të sot?8 

Z. CADMAN: [Përkthim] Do të përpiqemi ta kontaktojmë9 

gjatë pushimit të parë.10 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Mirë, në11 

rregull. Na shpjegoni pastaj, na jepni përgjigje që të marrim12 

një vendim. 13 

Atëherë kalojmë tani tek disponibiliteti i dëshmitarit të14 

dytë ekspert. Vërej, pra, siç e thatë që ai është i15 

disponueshëm vetëm në dy data thatë?16 

Vërej këtu se një kërkesë e parë e bërë nga Mbrojtja e17 

Gucatit për dëshminë me videolidhje me këtë dëshmitar, që18 

është parashtrim i protokolluar F436, u shpall e panevojshme19 

nga Trupi Gjykues më 6 dhjetor 2021. Megjithatë kemi20 

vlerësimin e Zyrës Administrative sa i takon realizueshmërisë21 

së kësaj kërkese që është F467.22 

Pra, kam tre pyetje për ju, zoti Cadman. Së pari, synoni23 

të përdorni kërkesën fillestare të zotit Gucati për24 

videolidhje? Pra, ma merr mendja që po. Së dyti, a do të ishte25 
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dëshmitari i disponueshëm -- edhe një herë cilat janë datat që1 

ai është i disponueshëm?2 

Z. CADMAN: [Përkthim] Për shkak të mënyrës sesi po ecën3 

ky gjykim, pra, i dhamë një gamë datash nga 17 deri në datë4 

31. Në bazë të angazhimeve të tij profesionale dhe personale,5 

ai kishte mundësi që të ishte vetëm në datë 23, 24 dhe pastaj6 

në datë 31. 7 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Pra, data 248 

dhe 31. 9 

Z. CADMAN: [Përkthim] Kështu është hë për hë. Tashti,10 

sigurisht, mund të kontaktoj përsëri me atë për të parë nëse11 

mundet në datë 17, por e kuptoj që vështirësitë e Zyrës12 

Administrative janë shumë më të mëdha në këtë rast.13 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Prandaj dhe14 

ju lutem që t’i sugjeroni që do të ishte më e lehtë për të15 

gjitha palët që ky proces të ecë më shpejt sesa procesi të16 

zhvillohet nga Australia. 17 

Z. CADMAN: [Përkthim] Patjetër do të veprojmë kështu. 18 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Ju rikujtoj19 

edhe se çfarë ka thënë Zyra Administrative në vlerësimin e saj20 

po citoj nga paragrafi 17:21 

“Për shkak të kufizimeve aktuale për udhëtime që ka22 

Australia dhe kërkesa për karantinë, Zyra Administrative nuk23 

është në gjendje të dërgojë punonjës në vendndodhjen e24 

dëshmisë nëse nuk jepet një përjashtim”. 25 
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Dhe me sa e dimë këtë, pra, nuk ka përjashtim, apo jo?1 

Z. NILSSON: [Përkthim] Po. Është e njëjtë. 2 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Pra, është3 

shumë e rëndësishme që dëshmitari të vijë këtu. 4 

Z. CADMAN: [Përkthim] Do të kontaktoj me këtë dëshmitar5 

sot, por do jetë pak e vështirë se është dhe ora që nuk është6 

e njëjtë. Por do të shikojmë.7 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Diçka tjetër8 

nga zoti Bowden për këtë gjë?9 

Z. BOWDEN: [Përkthim] Jo. 10 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Prokurori?11 

Z. HALLING: [Përkthim] E vetmja gjë është që ne kemi12 

parashikuar që për Dëshmitarin 1253 -- kemi parashikuar katër13 

orë. Po nga që është videolidhje do të na duhet dhe një ditë e14 

dytë për ta zgjatur në gjashtë orë marrjen në pyetje për15 

çfarëdolloj arsyeje. 16 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Dhe bërja e17 

pyetjeve nga zoti Rees do të jetë diçka më pak duke pasur18 

parasysh edhe që ka një farë kufizimi që ka vendosur për këtë19 

dëshmi nga vendimi i Gjykatës së Apelit? 20 

Z. CADMAN: [Përkthim] Ka një farë kufizimi, por ai është21 

-- gjithsesi i lejohet, pra, që t’i japë Gjykatës atë thelbin22 

e dëshmisë së tij. Mund të jetë gjysëm dite, dy sesione për23 

pyetjet kryesore pra. Po mund të jetë më pak. Në këtë fazë,24 

nuk e di me saktësi. Sapo ka dalë ky vendim i Gjykatës së25 
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Apelit. Janë çështje që duhen mbajtur parasysh. 1 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Nëse do të2 

jeni në gjendje që ta ndryshoni këtë vlerësim të numrit të3 

orëve, ju lutem, të na vini në dijeni.4 

Z. CADMAN: [Përkthim] Patjetër. Mund të ketë aspekte të5 

cilat mund të pajtoheni paraprakisht me ZPS-në.6 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Zoti7 

Haradinaj do të vazhdojmë tani me dëshminë tuaj. Ju lutem që8 

të vini.9 

  [I akuzuar Haradinaj vijon dëshminë]10 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Zoti11 

Haradinaj, hë për hë qëndroni në këmbë.12 

Asistentja e sallës do t’ju japë tekstin -- një moment se13 

nuk i ka dëgjueset. 14 

Asistentja e sallës do t’ju japë tekstin e deklaratës15 

solemne, deklaratë të cilën duhet ta bëni në përputhje me16 

rregullin 141, paragrafi 2. 17 

Ju lutem, vazhdoni. 18 

Edhe njëherë, mund të lexoni deklaratën solemne. Mund të19 

lexoni deklaratën solemne, zoti Haradinaj. 20 

I AKUZUARI HARADINAJ: [Përkthim] [Nuk ka përkthim].21 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Dëgjoni tani,22 

zoti Haradinaj?23 

I AKUZUARI HARADINAJ: [Përkthim] [Nuk ka përkthim].24 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Keni një25 
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deklaratë solemne përpara. Ju lutemi ta lexoni me zë të lartë. 1 

I AKUZUARI HARADINAJ: I ndërgjegjshëm apo e ndërgjegjshme2 

për rëndësinë e dëshminë sime dhe përgjegjësinë time ligjore,3 

deklaroj solemnisht se do të them të vërtetën, krejt të4 

vërtetën dhe vetëm të vërtetën dhe nuk do të mbaj të fshehtë5 

asgjë për të cilën kam dijeni.6 

DËSHMITARI: NASIM HARADINAJ7 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Të8 

faleminderit, zoti Haradinaj. Mund të uleni. 9 

Një moment, zoti Cadman. Kam disa udhëzime. 10 

Zoti Haradinaj, dëshmia juaj pritet të zgjasë rreth tri11 

ditë. Siç e dini, avokati juaj do fillojë, do t’ju bëjë pyetje12 

lidhur me deklaratën. Pastaj Trupi Gjykues do të lëshojë një13 

urdhër të shkurtër për deklaratën. Pastaj zoti Cadman do bëjë14 

pyetje të tjera. 15 

Pasi të ketë mbaruar ai mund të ketë pyetje Mbrojtja e16 

zotit Gucati. Pastaj ka rendin Prokuroria që t’ju bëjë17 

kundërpyetje. Dhe pastaj anëtarë të Trupit Gjykues mund t’ju18 

bëjnë pyetje. 19 

Vlerësimi që ka bërë avokati juaj për pyetjet që do jua20 

bëjë është gjysëm dite, Mbrojtja e Gucatit thotë një orë, ZPS-21 

ja parashikon rreth 10 orë. Trupi Gjykues mund të lejojë22 

pyetje plotësuese nga ana e avokatit tuaj nëse plotësohen23 

kushtet. 24 

Ju lutem përpiquni që pyetjeve t’ju përgjigjeni qartë me25 
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fjali të shkurtra. Nëse nuk e kuptoni pyetjen, lirisht mund1 

t’i kërkoni personit që jua bën pyetjet që t’jua përsërisë2 

pyetjen ose t’u thoni që nuk e kuptoni në mënyrë që ta3 

sqarojnë. Ju lutemi tregoni se nga i dini faktet dhe rrethanat4 

për të cilat do t’ju bëhen pyetje. 5 

Ju kujtojmë urdhrin e mëparshëm të Trupit Gjykues që6 

s’duhet të përmendni emra personash, dëshmitarë apo zyrtarë të7 

cilët identifikohen në materialet që keni parë. 8 

Në përgjigjet tuaja fokusohuni tek aspektet të cilat kanë9 

lidhje me këtë çështje. Ju lutem flisni pranë mikrofonit,10 

prisni 5 sekonda përpara se t’i përgjigjeni pyetjes dhe flisni11 

ngadalë në mënyrë që përkthyesit të mund t’ju ndjekin.12 

Gjatë këtyre ditëve që do të jepni dëshmi në sallë, nuk13 

ju lejohet ta diskutoni përmbajtjen e dëshmisë suaj me askënd,14 

përfshirë këtu dhe avokatin tuaj dhe ekipin e Mbrojtjes.15 

Megjithatë, ju lejohet të flisni me avokatin dhe ekipin e16 

Mbrojtjes për çështje të tjera që s’kanë të bëjnë me dëshminë17 

që jepni këtu. Nëse ndonjë person ju bën pyetje për dëshminë18 

tuaj, ju lutem na vini në dijeni.19 

Zoti Cadman, mund të filloni t’ia bëni pyetjet klientit20 

tuaj lidhur me deklaratën dhe pastaj mund ta ofroni për t’u21 

pranuar provat në provat gjyqësore. Kaq kisha. 22 

  Pyetje nga zoti Cadman: 23 

Py. Mirëmëngjes, zoti Haradinaj. 24 

Pë. Mirëmëngjes. 25 
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Z. CADMAN: [Përkthim] Përpara sesa të fillojmë, a mund1 

t’i jepet zotit Haradinaj deklarata e tij? Kjo është në2 

DNH0257 në anglisht dhe 0258 në shqip. Ndoshta duhet ta marrim3 

një kopje tjetër gjatë pushimit. Sepse zoti Haradinaj ka4 

kërkuar një tekst me shkronja pak më të mëdha, por gjatë5 

pushimit do të merremi me këtë më vonë. 6 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Faleminderit.7 

Z. CADMAN: [Përkthim] Po së pari t’i jepet kopje e8 

deklaratës zotit Haradinaj, në mënyrë që ta shikojë deklaratën9 

e tij.10 

Py. Zoti Haradinaj, ju lutem shikojeni deklaratën dhe11 

konfirmoni, a është kjo deklarata juaj? 12 

Pë. Po. 13 

Py. Ju lutem shikoni faqen e fundit dhe konfirmoni, a është14 

ky nënshkrimi juaj?15 

Pë. Po.16 

Py. A mund të konfirmoni në çfarë date është nënshkruar ajo17 

deklaratë?18 

Pë. 27 dhjetor 2021. 19 

Z. CADMAN: [Përkthim] Për pjesëmarrësit në sallën e20 

gjyqit, e kemi fjalën për versionin në anglisht i cili është i21 

nënshkruar -- në shqip i cili është i nënshkruar, jo ai në22 

anglisht. 23 

Py. Zoti Haradinaj, a mund të konfirmoni që kjo deklaratë24 

pasqyron në mënyrë të saktë atë që keni thënë ju?25 
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Pë. Plotësisht. 1 

Py. Dhe a mund të na konfirmoni që përmbajtja e saj është e2 

saktë dhe e vërtetë me sa dini dhe keni bindje ju?3 

Pë. E saktë dhe është shumë e vërtetë. 4 

Kuptohet. Më falni. Kuptohet pak e ngushtuar5 

përmbajtësore, po e saktë, e vërtetë kjo që është. Në raport6 

me ato ç' ka kam dashtë me shkru edhe ma shumë, po e kemi7 

konkretizu kaq. Dhe kjo është e vërteta.8 

Py. Faleminderit. Kryetari e Trupit Gjykues ju përmendi që9 

kur të jepni përgjigje, përgjigjet tuaja t’ia drejtoni qartë10 

dhe ngadalë Trupit Gjykues. Dhe, megjithëse, kjo është një11 

Gjykatë e Kosovës, shumë prej nesh këtu nuk e flasin shqipen,12 

kështu që duhet të presim përkthimin. Prandaj, ju lutem,13 

dëgjojeni me kujdes pyetjen dhe jepni përgjigje të shkurtra.14 

Dhe unë do të përpiqem të bëj të njëjtën gjë.15 

Pë. Patjetër. Do të mundohem. 16 

Py. Së pari, ju lutem a mund të na konfirmoni cila është data17 

e lindjes tuaj?18 

Pë. 21 maj 1963. 19 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Ju lutem,20 

zoti Cadman, a mund ta paraqisni këtë si provë materiale21 

përpara sesa të vazhdoni me pyetjet tuaja.22 

Z. CADMAN: [Përkthim] Ne e paraqesim deklaratën DNH072523 

në anglisht dhe 0758 në shqip, të gjitha këto paraqiten si24 

prova materiale. 25 
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KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Ka ndonjë1

kundërshtim?2

Z. BOWDEN: [Përkthim] Jo. 3 

Z. HALLING: [Përkthim] Jo.  4 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Atëhere,5 

Sekretare ju lutemi, jepini një numër kësaj prove materiale. 6 

SEKRETARJA E SEANCËS: [Përkthim] Kjo do të jetë prova7 

materiale 2D1. 8 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Për9 

procesverbalin, kjo pranohet si provë materiale, pra,10 

dokumenti 2D1. 11 

Z. CADMAN: [Përkthim] 12 

Py. Zoti Haradinaj, a mund të na thoni ku keni lindur?13 

Pë. Kam lind në fshatin Gllogjan, kuvendi komunal ose Komuna14 

e Deçanit. Në Deçan. 15 

Py. Çfarë kombësie keni?16 

Pë. Unë e kam kombësi shqiptare, shtetas i Republikës së17 

Kosovës.18 

Py. A keni edhe ndonjë shtetësi tjetër?19 

Pë. Po. Kam shtetësinë suedeze. 20 

Py. A jeni i martuar, zoti Haradinaj?21 

Pë. Jam i martuar dhe kam pesë fëmijë. 22 

Py. Ju lutem, a mund të na konfirmoni, ju jeni rritur në23 

Kosovë?24 

Pë. Po jam rritë, një pjesë të jetës jam rritë në Kosovë deri25 
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në moshën 17 vjeçare e gjysëm. Ndërsa pjesën tjetër të jetës,1 

jam rrit në Serbi, në burgjet serbe, derisa në vitet ’90 kam2 

kalu si klandestin në Suedi. 3 

Py. Përpara sesa të arrestoheshit për këto çështje, ju4 

banonit në të njëjtin vend aty ku jeni rritur në Kosovë?5 

Pë. Po, në fshatin Gllogjan. 6 

Py. Ku e keni kryer shkollën?7 

Pë. Shkollën fillore e kam kry në shkollën më të afërme, se8 

s’ka pasë në fshat, e kam kry në fshatin Gramaçel, shkollën 8-9 

vjeçare. Pastaj shkollën e mesme e kam vazhdu në Komunën e10 

Deçanit, do të thotë në Deçan, derisa më kanë arrestu më 111 

prill 1981. 12 

Py. Do të flasim për arrestimin pak më vonë. Por desha t’ju13 

pyes, gjatë shkollimit dhe mbasi keni mbaruar shkollën a jeni14 

përfshirë në aktivitete politike?15 

Pë. Po. Shumë herët jam përfshirë në aktivitete politike.16 

Ndoshta ka qenë edhe ndikimi familjar, po dhe aktiviteti i17 

prindit. Mirëpo si i ri jam angazhuar në aktivitete politike,18 

do të thotë, në grupin politik që ma vonë edhe e kemi emërtu19 

me grupin Shqiponja.  20 

Py. Mbas pak do të flasim për këtë. Por kur ka filluar21 

aktiviteti juaj politik?22 

Pë. Aktiviteti jem politik konkretisht kundër pushtimit23 

jugosllav, saktësisht, dita e parë është 27 tetor 1978 kur kam24 

shkruar parullat e para në shtëpinë e policisë në Deçan, do të25 
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thotë, ka mbi 45 vite, 44 vite, diku 45 vite aktivitet deri1

tash. 2

Py. Çfarë të bëri që t’i fillosh këto aktivitete politike kaq3

herët?4

Pë. Shqiptarëve, në përgjithësi, në ish-Jugosllavi, pa marrë5 

parasysh se ku kanë jetua, po posaçërisht dhe specifikisht në6 

Kosovë rangoheshin si njerëz të klasës së tretë, as të dytës7 

jo. Kështu që reprezaljet, presionet, cilësimi, nënvleftësimet8 

e shqiptarëve ishin haptazi, flas nga ana qeveritare dhe9 

zyrtare. Po njëkohësisht edhe edukata e familjes time, sepse10 

ne nëse ndjekim edukatën e familjes teme, ne që nga viti 197811 

kur vdes Xhemajli, i pari Haradinaj që vritet në luftë në12 

kohën e turqve, ne vazhdimisht ka një brez, brez pas brezi13 

jemi të vra me pushtuesit tanë që i kemi pasë në Kosovë, nga14 

koha e Turqisë deri tash. 15 

Py. Ke përmendur dy herë deri tani që familja jote ka luajtur16 

një rol në këtë, a mund të na e shpjegosh pak të lutem, rolin17 

e familjes tënde në këtë aktivitet politik?18 

Pë. Rolin për të cilin mund të flas që unë vetë e kam19 

përjetuar, është roli ku angazhimi i babës tim në grupin për20 

çlirimin e të gjithë shqiptarëve në trojet jugosllave që21 

ishte, që është quajtur atëherë komitetet e vendeve së LNÇK22 

dhe [e pakuptueshme]. Dhe angazhimi jem, specifik, po në këtë23 

grup është si grupi i të rinjve. Ku më vonë më 1 prill, për24 

këtë veprimtari arrestohem unë, baba dhe motra.25 
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Py. Pak më herët përmende një grup që quhej Shqiponja. Çfarë1 

grupi ishte ky?2 

Pë. Grupi Shqiponja ishte grupi i të rinjve që shërbente në3 

kuadër të grupit të komitetit të vendit, të grupit që4 

udhëhiqeshin në Kosovë me në krye babën tim dhe bashkëpunëtor5 

kishte Jusuf Gërvallën, të cilin ma vonë UDB-ja në 1982 e ka6 

vrarë në Untergruppenbach së bashku me vëllain dhe patriotin7 

tjetër Kadri Zekën. Kështu që këto ishin grupe për çlirimin8 

dhe statusin e Kosovës Republikë, sepse ky statut nuk i9 

lejohet Kosovës.  Nuk i lejoheshe edhe pse i plotësojshim të10 

gjitha kushtet.11 

Py. Desha t’ju pyes se cili ishte objektivi politik dhe ti u12 

përgjigje pjesërisht. Por a mund t’i shpjegoni Gjykatës se13 

çfarë do të thuash me këto objektiva politike?14 

Z. HALLING: [Përkthim] Kundërshtoj, i nderuar Gjykatës.15 

Drejtësia e luftës gjatë luftës së Kosovës nuk është një16 

çështje që po e diskutojmë sot. Ne po vijmë tek një çështje që17 

ka të bëjë me qëllimet politike të luftës dhe kjo futet në18 

disa fusha të cilat nuk janë të pranueshme.19 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Pranohet ky20 

kundërshtim.21 

Z. CADMAN: [Përkthim] Më duhet të më jepni disa udhëzime22 

për këtë. Këto janë disa çështje që kanë të bëjnë me thelbin e23 

Mbrojtjes. 24 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Deklarata që25 
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e keni futur si provë materiale i përmban një pjesë të mirë të1 

këtyre argumenteve dhe s’ka nevojë të futesh në dokumente2 

politike. Prandaj them që nuk ka nevojë të futeni në ato lloj3 

deklaratash që përmbahen në deklaratën me shkrim. 4 

Z. CADMAN: [Përkthim] Ka disa pyetje që dua t’i bëj zoti5 

Haradinaj në lidhje me arrestimin e tij në ato faza të hershme6 

të veprimtarisë së tij. 7 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Mund të8 

flisni për arrestimin e tij pa hyrë në diskutime për9 

pozicionin e tij filozofik dhe politik në lidhje me to. 10 

Z. CADMAN: [Përkthim] 11 

Py. Zoti Haradinaj, përmendët arrestimin tuaj në prill. A12 

mund të na e specifikoni kur ka qenë arrestimi?13 

Pë. Po ishte më 1 prill 1981. Dikund mesnatë, të 1 prillit14 

1981 kur veç kishin shpërthyer demonstratat në Kosovë. Ku u15 

arrestum unë, thashë, atë natë jemi arrestu baba, unë dhe16 

motra, 15-vjeçare. 17 

Py. Cila ishte arsyeja pse u arrestuan?18 

Pë. Nëse do këqyr mirfillja, arsyeja për botën e civilizune19 

dhe për ju mund të jetë krejt jo normale, por arsyeja ishte se20 

ne kërkojshim vetëm liri, të jetojmë si të gjithë tjerët21 

popujt që jetonin në Jugosllavi. Asgjë tjetër. 22 

Py. Përmendët që edhe babai edhe motra juaj u arrestuan23 

bashkë me ju. Çfarë ndodhi bashkë me ju mbas arrestimit?24 

Pë. Motra u liru sepse ishte një moshë shumë e vogël, fëmi.25 
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Ndërsa mu dhe babën na dënuan. Na qitën në gjyqe. Babën e1 

dënuan atë me dënimin kapital u quajke 16 vite që pastaj ma2 

vonë ju ka kthy në 14 vite. Ndërsa dhe mua më dënuan me3 

dënimin kapital që ishte masa më e madhe për të mitur, sepse4 

veprimtaria ishte e mitur me 5 vite burg. Dhe ajo çka është5 

pastaj dhe ma e keqe mu më kanë çu edhe pse ka pasë burgje për6 

të mitur, minoren, mu më kanë çu dhe më kanë mbajt në burgjet7 

ma të rrezikshme për të mëdhenj në Nish dhe Leskoc që janë8 

burgjet më famëkeqe të njohura të asaj kohe. 9 

Py. Ku kanë qenë këto?10 

Pë. Më kanë çu në Leskoc dhe Nish. Dhe po them se këtu11 

s’duket jo interesant, jo vetëm gjatë hetuesisë që janë12 

përdorë torturat fizike, po edhe në burg mbas dënimit.13 

Vazhdimisht në burg nga gardianët dhe të ashtuquajturit14 

edukator, që quheshin, janë përdorë tortura vazhdimisht,15 

sistematikisht, gjatë krejt këtyre viteve që më kanë mbajt në16 

burg.17 

Py. Na thatë që ju dhanë dënimin me pesë vite burg. Çfarë18 

ndodhi mbasi u liruat prej burgut?19 

Pë. Menjëherë mbasi jam liru prej burgut kanë fillu masat20 

ndëshkuese ndaj meje sepse ne si familjen na u ka ndalu21 

shkollimi, jo vetëm mu personalisht, por ju ka ndalu edhe22 

fëmijëve, do të thotë edhe motrës time të vogël që ishte në23 

klasën e katërt fillore. Edhe pse me ligj ishte obligative24 

shkollimi fillor, nëse prindi s' e çonte dënohej, familjes tonë25 
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-- jemi familja e vetme në Kosovë që na u ka ndalu e drejta e1 

shkollimit. Dhe për punësim as u bë pyetje. Vazhdimisht pastaj2 

kam qenë i observuar nga shërbimi sekret dhe jam marrë shpesh3 

në pyetje sepse gjatë asaj kohe unë i kisha dhe një vëlla të4 

ikur në azil në Suedi, Naimin dhe babën në burg. 5 

Kështu që isha ai kujdestari fajtor. Fajtor kujdestar çdo6 

herë për regjimin. 7 

Py. Në këtë kohë ishit i martuar?8 

Pë. Jo, nuk kam qenë i martuar.  Bile, ka qenë dhe një thirrje9 

prej politikës në atë kohë që këtyre njerëzve të këtij lloji,10 

që cilësoheshim si armiq, as mos të martohen gjoja që të na11 

sabotojnë edhe nëpër martesa. Publike ka qenë kërkesa. Atëhere12 

ka bërë kërkesë publike, tash më kujtohet Ali Shukria ka qenë,13 

ish-udhëheqësi i lartë shqiptar që punonte me regjimin14 

jugosllav. 15 

Z. HALLING: [Përkthim] Ka 15 minuta që ka filluar marrja16 

në pyetje dhe vazhdojnë bëhen pyetje për biografinë e tij. Do17 

t’i kërkonim Trupit Gjykues që t’i thotë avokatit të vijë në18 

ngjarjet e vitit 2020. 19 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Nuk e pranoj. 20 

Z. CADMAN: [Përkthim] 21 

Py. Në çfarë faze jeni martuar? Kur jeni martuar? 22 

Pë. Unë jam martuar në vitin 1985. Jam fejuar në vitin 198523 

dhe sapo jam fejuar, shoqja ime edhe pse ka qenë bursiste24 

sepse si nxënëse e mirë e Fakultetit të Fizikës, absolvent,25 
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menjëherë ju ka ndërpre edhe e drejta shkollimit edhe bursat,1 

edhe është lëqitë në një farë forme. Vetëm pse u fejua. Kështu2 

që kanë filluar pastaj pyetjet, marrjet në hetuesi të miat dhe3 

të shoqes sa ne na kanë detyru me tentu me dalë ilegalisht në4 

Shqipëri, për me i pështu asaj. 5 

Py. Sa kohë keni qëndruar në Shqipëri?6 

Pë. Po atëherë ishte sistemi komunist në atë kohë dhe kanë7 

pasë marrëveshje Jugosllavia me Shqipëri me i kthy dhe ne na8 

kanë mbajtë tri javë na kanë kthy. Ku pastaj këtu na kanë dënu9 

për kalimin ilegal të kufirit dhe vazhdimisht dhe na kanë10 

torturu edhe mu edhe shoqen. Shoqja ka mbajt burgun në11 

Mitrovicë. Unë e kam mbajt në Pejë. Dhe po atë ditë, jemi12 

lëshu në të njëjtën ditë, ne jemi shku drejtë e në shpi dhe13 

jam martuar pa ceremoni sepse jemi kanë të leqitur në një farë14 

forme. Kështu që njerëzit s’kanë guxu me na ardhë as në festa,15 

as në vdekje. Po shyqyr vdekje s’kemi pasë. Por s’kishin guxu16 

me ardhë njerëzit. 17 

Py. Kur u ktheve në Kosovë, a jetoje haptazi në Kosovë?18 

Pë. Unë para se me u kthy në Kosovë, ma kanë burgos vëllaun19 

tjetër, Agronin 16-vjeçar edhe e kanë dënuar tre vjet e20 

gjysmë. Kështu që kur kam ardhë në shpi e kam gjet familjen21 

[vetëm] femra. 22 

Py. Gjatë kësaj kohe kur u ktheve në Kosovë, sa ke ndejt në23 

Kosovë, sa gjatë ke qëndruar?24 

Pë. Unë në Kosovë kam ndejtë pastaj gjatë gjithë kohës deri25 
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1999, kur jam detyru prapë, sepse nuk ma lanë vendin, jam1 

detyru prapë me kalu, me lëshu Kosovën dhe kam kalu si2 

klandestin në Suedi, tek vëllau jem. Sepse s’kemi pasë as të3 

drejtë pasaporte, as kurrgjë. E vetmja gjë është që ke pasë të4 

drejtë me punu atë tokë që e ke pasë dhe kem jetu me krahët5 

tonë tuj punu. Bujqësi. 6 

Py. Përpara sesa të kalojmë tek Suedia dua të flasim njëherë7 

për këtë. A mund të na shpjegosh se çfarë të ndodhi në vitin8

1999?9

Pë. Së pari e kam një gjë, që kam spjegu dhe para vitit 1999,10 

ishte një ngjarje në vitin 1998 kur më marrin më maltrajtojnë11 

shumë për çështjen e një miku të vëllaut tim sepse ai ishte12 

ikur në Suedi dhe patë një problem me organe. Kështu që mua më13 

kanë mbajtë tri net tuj më torturu aty. Pastaj në vitin 1999,14 

normal, që unë nuk kam ndejt asnjëherë dhe organizimin politik15 

e kam vazhduar edhe ashtu. Kështu që me shpërthimin e16 

demonstratave e filluan të vriteshin shqiptarët në demonstratë17 

dhe serbët atëherë ata i paraqitshin sikur po vrahen18 

shqiptarët mes veti. Kështu që, ne disa të burgosur politik që19 

kishim kry burg edhe ishim dalë, u organizuam dhe krijuam një20 

grup për të demantu ato që ata thonin dhe krijuam një grup për21 

-- se ata thoshin gjoja po vriten për një lloj hakmarrjeje22 

megjithëse drejtimin -- qeveria në atë kohë shqiptarët nuk i23 

ka trajtuar fort -- nuk u lodh fort a vriten as vriten mes24 

veti. Kështu që ne krijuam një grup që quhej Grupi për25 
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Pajtimin e Gjaqeve kundër hakmarrjes vetëm e vetëm që të e1 

demantojmë ato që thoshin. Dhe meqenëse ky grup ndikoj keq për2 

Serbinë unë u shpalla -- u kërkova me u arrestu. 3 

Mirëpo para kësaj ka qenë, quhet izolimi, që është i4 

njohur me 107 intelektualët ku është thy dhe uzurpu statusi i5 

Republikës -- i krahinës së Kosovës që ishte atëherë. Këtë që6 

e bëri Millosheviçi dhe pastaj aty ne jemi marrë dhe jemi7 

arrestu dhe për 30 ditë, 107 vetë për 30 ditë për ne nuk është8 

ditë kurrë ku kemi shku. Vetëm është ditur që na kanë marrë9 

jashtë Kosove dhe na kanë qitë jashtë Kosove. Dhe për këto 3010 

ditë të gjithë, jo vetëm unë, kanë qenë të kërcënum që do të11 

vriten. Pastaj deri sa me ndërhymjen e Kryqit të Kuq ku u12 

fillun dhe u lirum. 13 

Mirëpo torturat e tyre dhe mbas një muaji, mbas 60 ditëve14 

në fakt, shiheshin në trupin tonë. Por gjatë torturave që na i15 

kanë bë në Leskoc, mu ma së pari, meqenëse mu më njifshin tash16 

gardianët atje, kam pasë tortura ekstra. Bile më thojshin17 

“Shih, shih zogu keka rrit, keka bë pulë”, sepse tash shkova18 

më i moshum. Dhe po them se për me na shnosh, për me na çu na19 

kanë çu në spitalin qendror quhet burgu qendror në Beograd,20 

për me na shëru plagët që i kishim marrë në Leskovc. Dhe kjo21 

ju ka ndodhë të gjithëve, të 107 dhe ku them është prej22 

doktora shkencash të akademisë e deri te niveli jem. 23 

Py. Përmende hakmarrjet, gjakmarrjet. Pse u përfshive ti në24 

zgjidhjen e këtyre çështjeve të gjakmarrjes?25 
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Pë. U përfshiva se Serbia e përdorte si fakt vrasjen që ajo i1 

bënte demonstruesve, e përdorte si fakt sikur shqiptarët po2 

vriten mes veti. Që s’ishte asgjë e vërtetë, sepse ata3 

vriteshin në protesta. Dhe kur them protesta, demonstrata kanë4 

qenë krejt paqësore sepse s’kanë pasur mjete të tjera. Vetëm5 

daljen në rrugë dhe brohoritje. Kështu që ata kanë vra. Bile,6 

në atë kohë, për dy ditë kanë vra 32 vetë në të gjithë7

Kosovën. 8

Py. Përmende që në një moment të caktuar u largove nga Kosova9 

dhe shkove në Suedi. A mund të na konfirmosh se kur ke shkuar10 

në Suedi?11 

Pë. Po unë ku u bë fletë-arresti që vijshin me më lyp te12 

shtëpia, unë kalova në ilegalitet dhe punoja në këtë punë.13 

Kalova në një rajon tjetër, në rajonin e Rahovecit nga Komuna14 

e Deçanit. Dhe më 17 prill, është ngushtu rrethi aq fort dhe15 

unë e kam lëshu Kosovën. Do të thotë, kam mbërri diku në fund16 

të prillit në Suedi përmes rrugës klandestine, pa pasaportë. 17 

Py. Çfarë ke bërë gjatë kohës kur ishe në Suedi?18 

Pë. Në Suedi nuk kam vonu shumë sepse kisha dokumentet e19 

burgut, isha i lajmëru nga Kryqi i Kuq Botëror që i -- se në20 

atë kohë përderisa u burgos vëllai jem, unë kam qenë i21 

burgosur ma i ri politik në Evropë. Por kur u burgos vëllau22 

jem, Agroni, ai pastaj është i burgosuri më i ri ndërsa unë23 

jam i dyti. 24 

Kështu që unë në Suedi menjëherë kam fillu kurset.25 
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Statusi i refugjatit mu ka njoftë për 21 ditë sepse kisha dhe1 

familjen e vëllain, ishin sende të njofme. Dhe në krye të një2 

viti unë kry kurse dhe filloj punën si përkthyes zyrtar së3 

pari i qendrës së azilantëve, pastaj zyrtar nëpër gjykata,4 

polici dhe shëndetësi. 5 

Kam qenë përkthyes zyrtar i të dy gjuhëve meqenëse se6 

gjuhën serbo-kroate e kam pasë mësuar shumë mirë në burg sepse7 

e kishim të imponu ne sepse s’kishim lexim tjetër vetëm në ato8 

dhe ato cirilic. Kështu që unë e kam dhënë provimin në gjuhën9 

serbo-kroate dhe automatikisht m' u ka njoh dhe gjuha e nënës10 

si gjuhë zyrtare për me e përkthye. Kështu që jam përkthyes i11 

kualifikum në gjuhën suedeze dhe në serbo-kroatisht dhe në12 

shqip. 13 

Py. The që në Suedi të kanë dhënë azil politik dhe14 

gjithashtu, ke marrë dhe shtetësinë suedeze. Kjo ka qenë gjatë15 

kohës kur ke jetu në Suedi?16 

Pë. Po. Gjatë kohës kur kam qenë në Suedi. Në krye të katër17 

viteve merret. 18 

Py. Kur shkove në Suedi herën e parë, ke shkuar me familjen?19 

Pë. Jo. Kam shku vetë unë. Pastaj pas tre muajve -- se i kam20 

lanë  në shpi. Atëherë kam pasë të lindur tre fëmijë. Njëri ka21 

qenë dy muajsh ma i vogli. kështu që, pastaj, shoqja prapë22 

edhe ajo në mënyrë klandestine mbas tre muajve mezi ka23 

mbërritë në Suedi dhe m’u ka bashku. Kuptohet me ndihmë e24 

shokëve që -- se a kanë e pamundshme kjo rrugë. 25 
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Py. Gjatë kësaj kohe a ishe i përfshirë me Ushtrinë1 

Çlirimtare të Kosovës, kishe ndonjë angazhim me të?2 

Pë. Po, është e logjikshme. Unë gjatë krejt kohës aktivitetin3 

tim për lirinë e vendit tim se kam ndërprerë kurrë, kurdo. S’e4 

kam ndërprerë as mbasi që jam dalë prej burgut. S’e kam5 

ndërpre as brenda mundësive, brenda burgut. Kemi ndejt me6 

shokë, kemi diskutu se çka duhet me bë. Kështu që në një farë7 

mënyrë unë s’e kam ndërprerë asnjëherë derisa Ushtria8 

Çlirimtare e Kosovës u formu falë këtyre kontributeve, jo të9 

miave po edhe të njerëzve para nesh. Kështu që, ky ka qenë10 

caku final i formimit, nëse veç nuk bën me paqë që të formojmë11 

një informacion që duhet me luftu për lirinë. Patjetër që jam12 

kanë aktivist. 13 

Py. Dhe mbas një farë kohe u ktheve në Kosovë. A mund t’i14 

thuash Gjykatës se kur je kthyer?15 

Pë. Shiqo, unë deri në Shqipëri kam udhëtu shpesh për16 

organizime sa ishin ato organizimet, furnizimet, organizimi i17 

grupeve që ishin në atë kohë si ilegale, por legalisht unë hy18 

për të parën herë në Kosovë, si i armatos, hy më 21 janar19 

1998. Ndërsa kthehem, shkoj në Australi kam pasë për20 

organizimin e shqiptarëve atje dhe në Australi marrë vesh që21 

më 24 mars sulmohet fshati im Gjeqisht, kushërini im ose22 

gjerësisht familja ime Haradinaj, Ramush Haradinaj. Kështu që,23 

menjëherë, prej atje e kam ndërpre vizitën dhe jam ardhë që më24 

1 prill, 2 prill unë veç kam mbërri në Kosovë të vitit 1998.25 
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Dhe definitiv kam nejt aty derisa jam plagosë. 1 

Py. A mund të na thuash, ku e kishe bazën? Ku qëndroje gjatë2 

kohës kur ishe i plagosur?3 

Pë. Për derisa jam plagosë kam qenë -- e kam udhëheq frontin4 

e luftës përgjatë vijës së Herec, Baballoq, Prelep. Kam qenë5 

aty. Ndërsa kur jam plagosë, unë kam marrë ndihmën e parë në6 

Kosovë. Pastaj është mundësu dhe kam dalë prapë ilegalisht në7 

Shqipëri, ku marrë ndihmën edhe aty. Kam shku në Suedi për tri8 

javë. Jam kthy dhe kam vazhdu aktivitetin. Jam atje për9 

aktivitetin për luftë. 10 

Kur ma vonë, me kontributet e mia dhe të shokëve të mi,11 

kemi mbërri me e formu Brigadën 138, që më vonë u quajtë12 

ashtu, po në Koshare që është i vetmi vend ku merret kazerma13 

ushtarake. Dhe ajo Kosharja është brigadë specifike sepse kemi14 

qenë në konsultim me oficerë amerikanë dhe shqiptarë. Kështu15 

që, unë mendoj që serbët i dinë mirë pasojat e kësaj lufte dhe16 

të kësaj brigade. 17 

Bile po xhirojnë një film për këtë duke e quajt si18 

“Xhenemi” ose “Ferri i Kosharës”.19 

Py. Çfarë bëre mbas çlirimit?20 

Pë. Mbas çlirimit mendova që aktiviteti jem u kry, sepse21 

Kosova ne në një farë mënyre u pa që po shkon drejt22 

pavarësisë. Kështu që ajo ndodhi ma vonë por në një farë23 

mënyre u hekën forcat serbe, kuptohet me ndihmën e aleatëve24 

dhe unë e mendova që shembulli im tash duhet të jetë shembulli25 
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i punës dhe u mora me bujqësi. Një kohë në fillim isha i1 

angazhum në Trupat Mbrojtëse të Kosovës. Atëherë, që ishte2 

transferu UÇK-ja, nga UÇK në Trupa Mbrojtëse të Kosovës deri3 

në vitin 2001. Pastaj, unë ktheva në punë dhe mendova që4 

shembulli im t' i jap punës dhe dëshira ime ishte të kthehem në5 

Kosovë, të jetoj në Kosovë. Megjithëse edhe në Suedi unë6 

dhunshëm, në një farë mënyre, isha pa dëshirën teme. Unë nuk7 

kisha dalë me lyp të mira të mia ekonomike të Suedisë sikur8 

kanë dalë sot, po isha dalë prej dhune. Kështu që nostalgjia9 

jeme me jetu në Kosovë ka qenë dhe jam kthy dhe jam kthy në10 

krahë pune. Edhe pse atje kam pasur një rrogë, në Suedi, shumë11 

të mirë dhe kam pasur rrogë diku prej 5.000 eurosh, që mundet12 

me u vërtetu. Vleftë po them 5.000 euro. Atëherë ka qenë13 

57.000 kruna në muaj. Neto flas, neto. Sepse detyra e14 

përkthyesit është shumë detyrë e pagune dhe kam pasur mundësi15 

orari të madh jashtë shtatë-tetë orëshit me punu sepse ashtu16 

ishin nevojat. Se punoja për dy gjuhë. Refugjatët ishin shtu17 

prej Bosnje, Kroacie që kishin ardhë dhe gjithashtu edhe18 

shqiptarët. 19 

Py. Pra, në Kosovë ku je njohur, je njoftuar për herë të parë20 

me zotin Gucati?21 

Pë. Me Gucatin jam njoftu vonë, diku nga viti 2005, ka qenë22 

një manifestim kulturor, më duket, kam shku dhe kemi shku e23 

kemi vizitu e kemi pa edhe Zyrën e Veteranëve. Aty jam taku24 

për herë të parë, që e kam pa zotin Gucati. Kështu që zotin25 
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Gucati e kam pa krejt dy herë si kontakt dhe njoft siç ishte1 

Gucati. Po dikur, konkretisht, me e njoft mirë e kam njoft2 

mbas zgjedhjes së tij kryetar në 17 shtator, do të thotë,3 

2018, 2017 më duket kur është zgjedhë kryetar për të parën4 

herë i Organizatës së Veteranëve. 5 

Kështu që nuk jam njoft më përpara. Konkretisht që po6 

them e kam fillu me e njoft dhe me nejt bashkë është mbasi që7 

është zgjedhë kryetar i veteranëve në fund të 2017. Ato dy8 

herë mund të them që vetëm jam njoft kështu si fytyra jam pa,9 

kam bisedu.10 

Py. Ka ndodhur kjo njëkohësisht kur edhe ti ishe kandidat në11 

zgjedhje për OVL-në?12 

Pë. Po. Pas këtyre dy herëve që kanë qenë takime të çastit,13 

në atë mbledhjen e kuvendit që ky u zgjodh kryetar dhe pastaj14 

unë jam zgjedhë nënkryetar dhe posaçërisht si zëdhënës, e kam15 

marrë detyrën si zëdhënës i kësaj organizate, atëherë ka qenë16 

takimet tona të rregullta si edhe në bazë të pune. Por për mu17 

çdo veteran është i afërt për mue pava a s’e pava, sepse jam18 

bashkëvujtës, të mos flasim për Gucatin që është edhe i19 

plagosun. 20 

Py. Këtë post e mbani edhe sot apo jo?21 

Pë. Po. Edhe sot sepse nuk kanë thirrë kuvend për zgjedhje. E22 

mbajmë të dytë edhe Hysniu edhe unë. Këta janë ushtrues detyre23 

atje, të tjerët. 24 

Py. Gjatë kësaj periudhe kohore nga fundi i vitit 2017, a ka25 
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qëlluar të kesh kontakt me ndokënd nga Zyra e Prokurorit të1 

Specializuar apo nga Dhomat e Specializuara të Kosovës?2 

Pë. Jo. Këto janë formu ma vonë zyrtarisht. Por s’kam qenë i3 

kontaktum kurrë as nga ana e UNMIK-ut ndonjëherë. As4 

paraardhësit e tyre them as UNMIK-ut, as EULEX-it, as këtyre.5 

Bile, as nga kuni i kam kundërshtu këta dhe fillun me bë6 

kështu këta, kurrë njëherë s’janë ardhë me ne me diskutu. Jo7 

me mu, po sa di unë, me kërrkund në organizatë prej si jemi na8 

në udhëheqësi. Kurrë s’kanë shpreh interesim. Në një farë9 

mënyre na kanë injoru. 10 

Py. Të përqendrohem tani tek OVL-ja.11 

Pë. Unë deshta me thanë as këtu prej si kam ardhë që 16 muaj,12 

nuk jam i kontaktu ndonjëherë. 13 

Py. Kur thoni nga ata, për kë e keni fjalën?14 

Pë. E kam fjalën për Prokurorë, për Zyrën e Prokurorit.15 

Meqenëse më pyete për ta. 16 

Py. Po a erdhi një moment pastaj, kur organizata juaj OVL-ja17 

filloi që të përballej me kritika rreth këtij momenti?18 

Pë. Shiqo, për të shpjeguar këtë është Organizata e19 

Veteranëve dhe para se me kanë ne në vitin e formimit 2015-20 

2016 e kanë pas pru një vendim dhe kanë pasë mbledhë 115.00021 

nënshkrime kundër formimit të njëanshëm të një kësaj Gjykate.22 

Dhe ato nënshkrime i kanë çu edhe në Strasburg. Është dëshmi23 

që i kanë çu në Strasburg këto ankesa. Dhe pastaj ne e kishim24 

veç një vijë, e kishim një vijë të caktune me paraardhësit25 
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tonë. Mirëpo, pastaj kur u bë kjo dhe filluan ftesat konkrete1 

të kësaj zyre, atëherë opinioni u sensibilizu jo nga na, u2 

sensibilizu nga media. Dhe meqenëse media pastaj diskutojshin3 

këto, një nga përfaqësuesit e OVL-UÇK-së isha unë ose Hysnia4 

që u thirrshin në debatin që mediat e organizonin, jo ne.5 

Mediat organizonin për t’i diskutu komentet tona ose me dhënë6 

mendimet tona qoftë pro, qoftë kundër. Dhe kjo ke boni një7 

presion shumë të madh në popull, sidomos kur filluan me8 

thirrjet anonime, kur filluan me marrë njerëz tuj shti në9 

kerre. Tuj marrë pyetje në kerre, gjatë udhëtimit në kerr.10 

Pastaj filluan thirrjet përmes WhatsApp-it, aty që e11 

kundërshtun edhe shoqëritë civile. Kështu që kur kam marrë në12 

këtë kundërshtim dhe në këto debate, unë kam qenë i ftum prej13 

aty me dhanë mendimin e tonë si organizatë. Nuk kemi iniciu ne14 

këto takime, këto tubime, këto thirrje. Edhe unë meqenëse isha15 

si zëdhënës ishte detyra e parë që u dojt të shkoj aty dhe16 

thirresha nga ata. 17 

Py. T' i marrim hap pas hapi. Përmendët se 150.000 mijë firma18 

u mblodhën dhe u çuan në Strasburg. Mund ta shpjegoni se çfarë19 

ndodhi?20 

Pë. 115.000. 115.000 nënshkrime i kanë mbledhë paraardhësit21 

tanë në kohën e formimit. Kur thirrej për formimin e këtyre22 

dhomave, në kundërshtim të kësaj që Dhomat të formohen në23 

Kosovë jo jashtë vendit. Këtë e kundërshtonin paraardhësit24 

tanë. Dhe unë mendoj që me plotë të drejtë. 25 
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Py. Thatë se këto nënshkrime u çuan në Strasburg. Për cilin1 

institucion e dini?2 

Pë. Në Gjykatën e Strasburgut janë ankue. Ashtu e ke të3 

protokolun aty. Edhe më kujtohet si ngjarje ajo ku ka qenë,4 

sepse në çdo komunë kanë qenë tavolinat ku njerëzit kanë5 

nënshkru me identifikim, me letër identifikimi jo nënshkrime6 

të qituna dosido. Ka zgjatë dikun dy javë, tri javë kjo7 

mbledhje e nënshkrimeve. Një muaj afër.8 

Py. Keni përmendur disa prej taktikave që përdorte9 

Prokuroria. Pse ju shkaktonte shqetësim kjo?10 

Pë. Shiqo, nëse këqyret mirë dhe shikohet në realitet si ka11 

qenë ngjarja, kundërshtimet tona në fakt i ka nxitë vetë kjo12 

Prokurori me metodat që fillojë me i apliku në Kosovë për13 

njerëz që dojke me i ftu. Metoda të cilat edhe mu,14 

personalisht, më ngjasonin me metodat e sigurimit serb që i ka15 

bë në atë kohë, por edhe shokëve tanë edhe bashkë mendimtarëve16 

tanë. Sepse për ne një shtet demokratik, në një shtet të17 

pavarur, nga disa njerëz që e njohin demokracinë dhe kanë18 

qindra vjet që jetojnë vetë në demokraci dhe gjyshërit e tyre,19 

të ftohen njerëz në mënyrë ilegale, të kindapohen, të futen në20 

kerr, të shantazhohen pastaj në mënyrë zyrtare t’u quhet -- të21 

përdoret për mënyrë zyrtare thirrja Whatsapp e Viber, kjo as22 

[nga] pikëpamje juridike, as në këtë kohë nuk është e23 

logjikshme për mu sot, as për kurrkënd tjetër. Dhe në fund të24 

fundit nuk është as zyrtare. Ish-sistemi jugosllav dhe25 

KSC-OFFICIAL PUBLIC



 Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
    
Dëshmitari: Nasim Haradinaj (Seancë e hapur)                     Faqe 41 
Pyetje nga z.  Cadman                                          

KSC-BC-2020-07   11 janar 2022

thirrjet i ka bë në mënyrë -- ta ka dorëzu te shtëpia. A e1 

merr ti as e merr është çështje tjetër. Sikur këta t’i kishin2 

bë në këtë formë, askush s’do t' i kish kundërshtu. Dhe kur --3

po.4

Py. Thatë tashmë që nuk kishit kontaktim nga ZPS-ja, pra,5 

s’kishit kontakte me ZPS-në. Si u vutë ju në dijeni të këtyre6

taktikave?7

Pë. Ne u vumë në dijeni nga vetë veteranët. Disa i8 

lajmërojshin vullnetarisht, disa i qitshin nëpër Facebook-et e9 

tyre. Ka qenë për turp e faqe të zezë ka qenë që u diskutu nga10 

shoqëritë civile, nga media, nga juristë të ndryshëm. Thirrja11 

ka qenë dëshmitarë i dyshuar. Thirrjet e para kur kanë çu janë12 

kanë çu njërit dëshmitar i dyshuar. Që në kontekstin juridik -13 

sepse unë pastaj kam studiu edhe juridikun ma vonë - nuk ka të14 

tillë. Nuk ka. Nuk ka pasur as në monizëm, as në komunizëm15 

kësi thirrjesh. Dhe me reagimin e shoqërisë civile ma së pari16 

që e bëni këtë edhe reagimin tonë, këta pastaj filluan i17 

ndalun këto. Mirëpo këta fillun prapë precedanin tjetër me18 

ndërtu. Këto i përmirësun, fillun me precedane të tjera. 19 

Py. Gjatë kësaj kohe, a ishit gjithashtu në dijeni të20 

bashkëpunimit të ZPS-së me Serbinë? 21 

Pë. Po këtë e thonte shpesh koordinatori i tyre [REDAKTUAR]22 

[REDAKTUAR]. E ka thënë s’di sa herë në publik në televizione.23 

Më fal. Më fal. 24 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Zoti Cadman,25 
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ju lutem. Vetëm një emër në listë mund të përmendet.1 

Z. CADMAN: [Përkthim] Nuk besoj se u përmend enkas. Zoti2 

Haradinaj, në të ardhmen të mos ta përmendim.3 

I AKUZUARI HARADINAJ: Unë premtova që do të kujdesna.4 

Edhe pse për mu, po flas tash s’po ja përmend emrin, për mu5 

nuk e di pse ndalohet. Ku ky dy muaj mbasi jam arrestu unë në6 

televizion këtu e kam pa, dul edhe si prezantues që është7 

koordinator edhe në një farë mënyre edhe na dënoi. Këtu e kam8 

parë në burg, në qeli. Tash është mirë edhe atij me ia tërhek9 

vërejtjen nëse kanë zyrtarët mos del se ai vetë po fol. 10 

Z. CADMAN: [Përkthim] 11 

Py. Pa ja përmendur emrin, a mundet t’i përgjigjeni edhe një12 

herë pyetjes që ju bëra? Domethënë, u vutë në dijeni të13 

bashkëpunimit të Serbisë dhe po shpjegoni sesi --14 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Sigurisht,15 

zoti Cadman mund të përdorni numrin nga lista nëse dëshironi.16 

I AKUZUARI HARADINAJ: Se s’po ja përmendim emrin më hiç. 17 

Z. CADMAN: [Përkthim] Numri 2. 18 

Py. Numri 2 i listës. 19 

Pë. Numri 2. Në këtë pyetje që shtrove në fakt dijeninë se20 

këto Dhoma po punojnë me Serbinë, nuk ka qenë vetëm kjo. Këtë21 

e dinë e gjithë Kosova. Që nga paraardhësit e juaj. Prej kohës22 

së UNMIK-ut, Salustros kur ka qenë. Dokumentet, këto të gjitha23 

ata vetë i kanë qitë jashtë dhe i kanë kallëzu që ja kanë çu24 

Serbisë të gjitha. Kështu që për Kosovën as një send befasuese25 
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këto që këta punojnë me Serbinë dhe ata kanë vazhdu me Serbinë1 

nuk a kanë. Këtë e ka ditë çdo njeri që din me lexu vetëm dy2 

shkronja. Ka qenë haptas publike. Ka qenë prej 1995 që kanë3 

fillu atje me këto sende. Kështu që s’ka qenë diçka e re me4 

thënë për këtë punë që këta po bashkëpunojnë me Serbinë. 5 

  E re ishte sepse kur i kanë thanë, thojshin që do të jetë6 

e Kosovës dhe do të bashkëpunojnë edhe me Kosovën. Edhe7 

meqenëse s’bashkëpunonin, kjo tash nxinte -- u donte me dalë8 

për interes të transparencës dhe interesit publik është dashtë9 

me i sqaru sepse dikush rrejti këtu. Rrejke këtu. Prandaj ne u10 

bëmë caku i sulmit nga të gjithë gati nga të gjithë Organizata11 

e Veteranëve. Sepse thonim të vërtetën dhe nuk i konvenionte12 

as politikës dhe në një farë forme disave, s’u konvenonte as13 

këtyne, po s’u konvenonte as disa qarqeve disa gazetarëve që14 

kanë fonde ndërkombëtare. Janë disa shoqëri civile që janë15 

shumë azhur në këtë punë. 16 

Kështu që ne, në një farë mënyre, jemi kanë i vetmi17 

target që sulmonim sikur gjoja ne po thonim diçka që s’është.18 

De facto ne thonim vetëm ato çka ishte. Por nuk donin ta dinë.19 

Nuk kanë dashtë me e ditë as këta. I përmirësonin, i20 

përmirësonin thashë kur ne i kritikonim i përmirësonim, për21 

shembull, thirrjet. Kur kemi kritiku i kanë përmirësu. Po kanë22 

dalë me skandale tjera edhe ma të këqija për ne, që ma vonë23 

ndoshta do t’i sqarojmë. 24 

Py. T’i kthehemi tani momentit kur u vutë në dijeni të25 

KSC-OFFICIAL PUBLIC



 Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
    
Dëshmitari: Nasim Haradinaj (Seancë e hapur)                     Faqe 44 
Pyetje nga z.  Cadman                                          

KSC-BC-2020-07   11 janar 2022

bashkëpunimit me Serbinë. Pse ju shkaktoi kjo shqetësim?1 

Pë. Shiqoni, ne nuk kemi nevojë të bahem sikur nuk e dimë.2 

Serbia, si Serbi, sikur të mos kishte të njëjtën qasje që ka3 

pasur Millosheviçi edhe ky regjim, ne nuk na shkakton ndonjë -4 

- ne e kuptojmë që i kem komshinj dhe në paqe duhet të5 

jetojmë. Po ajo ka qasjen e njëjtë, e ka mentalitetin e njëjtë6 

kundër nesh. Edhe sot, edhe para dhjetë dite, 20 dite dolën7 

edhe e mohun edhe Masakrën e Reçakut, vetë udhëheqësit serbë8 

masakrën të cilën William Walker e ka deklaru dhe bota e ka9 

pranu. Kështu që ata kanë qasje e njëjtë ndaj nesh. Nuk është10 

fjala këtu urrejtje, nacionalizëm, është fjala qasja politike11 

e Serbisë nuk ka ndryshuar në raport me Kosovën as pas lufte12 

dhe nuk e njeh Kosovën. 13 

De facto unë çuditem ai nuk duhet -- nëse kjo Gjykatë14 

është e Kosovës, ai nuk duhet me e njoftë as këtë Gjykatë.15 

Mirëpo koordinatorin e ka të tyre. Vukçeviçi a është i tyre.16 

Kjo është një paradoks. Këtë ka nevojë opinionit me ja sqaru.17 

E vërteta ashtu si është. Pse duhet të ngurojmë ta themi të18 

vërtetën? Për këtë e kemi bë luftën. Dhe demokracia bazë e ka;19 

transparencën dhe interesin publik. Unë e di që këto janë dy20 

rregullat bazë të tërë demokracisë për aq sa unë e di.21 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Zoti Cadman,22 

një moment. Asistentja e sallës do t’i japi një kopje të23 

listës zotit Haradinaj në mënyrë që ta ketë përpara --24 

I AKUZUARI HARADINAJ: Faleminderit. 25 
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KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] -- nëse do të1 

dalë nevoja. 2 

I AKUZUARI HARADINAJ: Faleminderit. 3 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Zoti4 

Haradinaj, numri 3 është i vetmi emër që mund të përdorni në5 

këtë sallë. 6 

I AKUZUARI HARADINAJ: More si të doni, s’po ja përmendi7 

as këta emra se i dini ju mirë kush janë. Po, në rregull. U8 

bë. Dhe do t’i referohem si numri 1, numri 2, numri 3 e me9 

radhë. Po.10 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Faleminderit,11 

zoti Haradinaj. 12 

Zoti Cadman, vazhdoni. Ju kërkoj ndjesë për ndërprerjen.13 

Z. CADMAN: [Përkthim] 14 

Py. Pra, edhe njëherë, pa përmendur emrat, vetëm duke15 

përmendur numrin përkatës. Ju bëtë të ditur se u vutë në16 

dijeni të këtij bashkëpunimi përmes deklaratave që i ka bërë17 

numri 2 i kësaj listës. Jeni vënë në dijeni përmes formave të18 

tjera për këtë bashkëpunim publikisht?19 

Pë. Shikoni, numri 2 është bukur emër interesant. Nuk është20 

vetëm numri 2, nuk është aktual vetëm në çështjen e ngritjes21 

së kësaj Prokurorie. Numri 2 është aktiv gjatë krejt kohës së22 

luftës. Numri 2 ka qenë biri i oficerit të shërbimit sekret23 

ushtarak. Pastaj ky vetë ka punu në shërbimin sekret ushtarak24 

të ish-Jugosllavisë dhe pastaj të Serbisë së Re që ka formu25 
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Millosheviçi. Dhe ka qenë i ngarkuar me detyrë të posaçme prej1 

vetë Millosheviçit për udhëheqjen e shtypit në përcjellje të2 

luftës në Kosovë që u bë. Ky ka qenë i njoftun për popullin3 

dhe po them, ky person për popullin i ka sa Millosheviçi, sa4 

vetë ekzekutorët. Ky ka marrë pjesë, ky ka pa vetë ekzekutimet5 

e shqiptarëve. Ky ka shkru për ekzekutimet tuj i arsyetu se6 

ushtria e ka bë në shenjë revolte se u sulmu diku gjatë rruge.7 

Dhe i ka arsyetu vrasjet e pleqve, plakave sidomos në Lybeniq8 

që ka artikullin e shkru, në fshatin Lybeniq. Kështu që nuk9 

është emër dosido. 10 

Ndërsa Vukçeviç njihet vetëm se ka qenë Prokuror gjatë11 

kohës së luftës dhe i ka dënu shqiptarët dhe njerëzit e12 

luftës. Kështu që shumë ma emër i njoftun dhe që ka bazë për13 

me kanë në bankat -- a dashtë me kanë vetë në bankat nëse jo14 

si i akuzuar, si dëshmitar i pjesës së vet. Por ja që ky ka15 

mbërri u bë koordinator këtu. Dhe kjo është ajo që opinionin16 

kosovar e shqetëson. Dhe është shqetësuese. Unë mendoj se17 

është shqetësuese për vetë këtë Prokurori. Është turp me i18 

pasë atë si një referencë. Derisa është për dënimin e krimeve,19 

si mund ta kesh referencë e koordinator një kriminel vetë? Të20 

njoftun, nuk është që po e them unë. I njoftun është. 21 

Py. T' i kthehem pyetjes sime. Përpos lidhjes me këtë individ22 

a u vutë ju në dijeni përpara datës -- përpara shtatorit 202023 

a u vutë, pra, ju në dijeni, pra, të bashkëpunimit midis24 

Prokurorisë dhe Serbisë përmes burimeve publike?25 
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Pë. Të gjitha këto kanë qenë publike. Nuk asnjë send që kemi1 

fol na njëherë nuk ka qenë e shpikun prej neve ose e ndërtune2 

në bazë. Ka qenë publike. Të përmendura me vite më përpara.3 

Me vite më përpara. Të vetmet gjëra që kanë qenë të reja janë4 

ftesat, forma e ftesave kur këta kanë fillu dhe procedane5 

tjera që pastaj i krijun, jo po tentojnë me na ik veteranët e6 

jo kështu. Të gjitha të tjerat janë të vjetra mbi pesë vite.7 

Janë informacione që populli i din mbi pesë vite. 8 

Py. Gjatë kësaj kohe, nëse mund t’i shpjegoni Trupit Gjykues,9 

cilat ishin shqetësimet specifike sa i qasjes që ndiqte ZPS-10 

ja?11 

Pë. Për ne së pari, metoda e thirrjes në pyetje ose e12 

thirrjes ose e dërgimit të ftesave të veteranëve. E dyta,13 

specifikohej se kishte -- dhe shihet qartë qëllimi monoetnik14 

dhe arbitrar ndaj një elementi në Kosovë duke kriminalizue, do15 

të thotë, luftën. E pikërisht duke kriminalizue Ushtrinë16 

Çlirimtare të Kosovës. Dhe paradoksi është kështu. Vetëm17 

shqiptarët në emër të krimeve. Pse po e zëmë që edhe nëse ka18 

kry krime, u dashtë patjetër me kanë i veshun në UÇK me bë19 

krime dikush? A dashtë patjetër me kanë shqiptar? Krime kanë20 

bë edhe shqiptarët që nuk po i shohë këtu, sikur është21 

Muharrem Ibraj me babën e vet Mushkën e me vëllain e vet kanë22 

rrahë kojshinë e vet të veshun në uniformat serbe. Kanë bë dhe23 

nacionalitete të tjera. Dhe këtu po flasë kështu. Edhe këta24 

janë kosovarë. Nuk po flasë, po i largoj serbët që kanë ardhë25 

KSC-OFFICIAL PUBLIC



 Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
    
Dëshmitari: Nasim Haradinaj (Seancë e hapur)                     Faqe 48 
Pyetje nga z.  Cadman                                          

KSC-BC-2020-07   11 janar 2022

prej Serbie, serbët kosovarë që i çon të mëshefen në Serbi. I1 

kërkon edhe Interpoli e s’i dorëzojnë. 2 

Kjo është ajo që nxit urrejtje dhe nuk mund ta kuptoj.3 

Nëse ndiqen krimet, ne kemi thënë çdo herë, vazhdimisht dhe pa4 

ndërprerje, vetëm nëse doni ne jemi për zbulimin e të gjitha5 

krimeve pa marrë parasysh kush i kryen. Të gjitha, ama jo të6 

specifikohen dhe të selektohen sepse në Kosovë ka edhe serbë7 

që kanë jetu, ka romë, ka boshnjakë, ka turq. Shumë8 

nacionalitete. Ka dhe njerëz që s’kanë qenë hiç në UÇK. Kështu9 

që unë po them të gjitha krimet. Ne jemi, atë do ta kishim10 

përqafu. Pse jo? 11 

Py. Përse ishte e rëndësishme për ty personalisht dhe për ju12 

si organizatë kjo?13 

Pë. Shiqo, këtë orientim që ka marrë kjo Prokurori për14 

mendimin tem, por edhe për bashkëluftëtarët tonë ashtu, këta15 

në fakt po e përmendin UÇK-në. Po, në fakt, këta në këtë stil16 

çfarë e kanë nisë këta janë tuj e sulmu vetë Kosovën. Sepse17 

kjo Kosovë është e pavarur falë nismës së UÇK-së dhe popullit18 

që e ka mbështetë. Dhe nëse sulmohen këta, po sulmohet baza19 

dhe bazamenti i shtetësisë tonë. Po sulmohen atëherë 11520 

shtete evropiane që ndihmun luftën tonë, që e bombardun këtë21 

regjim, që e dënun këtë regjim, që i dënuan këto luftra. Dhe22 

në këtë farë mënyre po rehabilitohet ideja e Millosheviçit.23 

Kjo është ajo që shqiptarët i brengos. 24 

Mu s’më brengos fati personal as i jemi, as i kurrkujt.25 
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Nëse individualisht përgjigjem për diçka dhe duhet të1 

përgjigjem nëse kam ba, por jo të na futni ne në atë paradinën2 

e asaj -- me këto të na sulmoni diku ma keq që, pastaj, me u3 

bë pishman edhe bota pse na paska ndihmu. Këtu është esenca4 

për shka unë dashtë me kanë transparent dhe ka qenë në interes5 

të shërbimit publik. Kjo është esenca jonë e kundërshtisë. Që6 

është monoetnike, selektive dhe arbitrare. Dhe vazhdimisht ka7 

kriju procedane që na me reagu. Sikur me pasë dashë me na bë8 

me qëllim. Sikur kur pushu na, kur kemi pusha na mbas9 

thirrjes, sepse këta i reabilitun, i qitën në terezi, këta10 

nisën precedanin tjetër. Në një farë mënyrë na kanë provoku11 

qëllimisht. Por ne s’kemi mujt me qëndru aty si naivë. 12 

Py. Gjatë kësaj kohe, a i keni provuar që ta trajtoni këtë,13 

duke pasur parasysh që ky është një institucion i Kosovës,14 

pra, a jeni përpjekur ndonjëherë që ta trajtoni këtë çështje15 

me qeverinë e Kosovës?16 

Pë. Si jo. Kur erdhi afati, sepse Gjykata -- kjo Gjykatë kur17 

u themelu ka pasur një afat të përfundimit, do të thotë, që ka18 

qenë gushti i 2020. Ka qenë pesë vjet, që do të thotë ka qenë19 

të caktume një afat për pesë vjet. Dhe ne ndërmorëm me20 

qeveritarët dhe bëmë kërkesën për plotësim ndryshimin e21 

amendamentit të ligjit që të futet fjala “të dënohen të gjitha22 

krimet e kryera në Kosovë”. Ose për të kundërt nëse këto23 

s’pranohen, atëherë të mos i vazhdohet mandati. Dhe këta, e24 

kam pa aty, e kanë përkthye shumë sikur kanë dashë me e ç’bë e25 
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me e ç’bë Gjykatën. Gjykata ç’bëhej ligjërisht më 2 gusht, më1 

duket, nëse e kam datën e saktë, të 2020 kalojke afati pesë2 

vjeçar. Dhe ne ishim dakord. O këto Dhoma të vijnë edhe në3 

Kosovë, pse jo, o të futet dhe amendamentohet edhe një ligj ku4 

thotë “të gjitha krimet në Kosovë”, pa marrë parasysh kush i5 

ka kry dhe të mos specifikohet vetëm UÇK-ja. Se në fund të6 

fundit UÇK-ja nuk është edhe -- nuk ka qenë i gjithë populli i7 

Kosovës UÇK. As vetë shqiptarët. 8 

Py. Mundet që --9 

Pë. Më fal. Kur fola për UÇK, nuk do të thotë që s’ka pasur10 

mbështetje, po fola nuk kanë qenë nën uniformë. 11 

Py. Mund t’ju sugjeroj, sigurisht, t’ju thuhej që synimi juaj12 

ishte për ta mbyllur këtë institucion. E pranoni?13 

Pë. Jo për ta mbyllur. Në asnjë mënyrë. Qëllimi im ishte që14 

ky institucion të merr kahje për çka ishte deklaruar në15 

fillim. Për esencën për çka ishte ngritë në fillim që do t’i16 

zbulojë të gjithë krimet. Kjo ndërrojë kahje. Ndërroj qasje.17 

Vetëm u deklaru qashtu. Dhe prandaj ishte -- nëse mund të18 

ndikojë me i amendamentu edhe me i shtu që të ndiqen të gjitha19 

krimet, si jo, të mos i vazhdojmë mandati, nëse ishte një20 

kompetencë e parlamentit, sepse parlamenti e kish dhënë këtë21 

mandat dhe i përfundonte mandati më 5 gusht. Dhe në një farë22 

mënyre mu dhe kur më kanë arrestu këta s’e kanë pasë mandatin23 

e vazhdum. Është tjetër që këta e uzurpun të drejtën edhe të24 

Kushtetutës tonë, edhe të ligjit, edhe të parlamentit dhe tash25 

KSC-OFFICIAL PUBLIC



 Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
    
Dëshmitari: Nasim Haradinaj (Seancë e hapur)                     Faqe 51 
Pyetje nga z.  Cadman                                          

KSC-BC-2020-07   11 janar 2022

nuk i vesin hiç. Ja vazhdojnë vetit kur dojnë. Bëjnë vet çka1 

të dojnë e s’e pyesin Kosovën bash hiç asisend.2 

Unë edhe dokumente sot shohë, zoti Avokat, të përkthyne3 

në tekst Kosova-Metohija, që në Kosovë është e ndalune. Kosova4 

është shtet i pavarur. Ndërsa në dokumentet e këtyne5 

përkthehet edhe në anglisht edhe në shqip fjala Kosova-6 

Metohija, që është e ndalune me ligj. Kjo nëse është Gjykatë e7 

Kosovës, ajo fjalë këtu s’duhet me kanë hiç. Po këtu është. 8 

Py. T’i kthehemi përpjekjeve që keni bërë për ta ngritur këtë9 

çështje pranë qeverisë së Kosovës.  A bëri ndonjë hap qeveria e10 

Kosovës dhe nëse po, çfarë hapash?11 

Pë. Qeveria e Kosovës i shtini vesh në lesh. Atë natë që ranë12 

dakord parlamenti, ata ndërhynë shtetet e huaj dhe atë natë e13 

ndërprenë që ishte thirre mbledhja. Pastaj, më vonë, fillun14 

disa deputetë të pendohen për ata që e kanë bë votimin kur e15 

panë esencën se çka është. Ne pastaj dojshim me ndjekë rrugë16 

ligjore dhe vetëm rrugën ligjore sepse herën e parë kur kemi17 

thirrë, i kemi pasë mbledhë ne diku 11.700 nënshkrime, të18 

cilat mjaftueshëm ishin vetëm 6.000 për me e bë, me e shti në19 

kuvend një seancë çështjen e kësaj pune. Me e shti në seancë,20 

me e thirrë si seancë. Ata e ndërprenë atë natë. 21 

Pastaj ne këqyrëm rrugën tjetër me deputetë të cilët22 

ishin pendu pastaj ku e panë se çka u ka bë dhe kërkuan -- u23 

duhte me i pasë katër deputetë për me e thirr seancën me e24 

shti në rend të ditës. Ne i gjetëm shtatë. Çuam kërkesa të25 
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gjitha grupeve parlamentare. Kemi çu kërkesë Presidentit1 

Hashim Thaçit të atëhershëm, Kryetares së Parlamentit Vjosa2 

Osmanit dhe të gjitha grupeve parlamentare. Bile ne nuk i kem3 

dallu as serbët që përfaqësohen në parlament dhe grupit4 

parlamentar serb jua kemi çu edhe atyne një kërkesë për5 

mbajtje dhe shqyrtimin e anës ligjore të kësaj. Kurrgjë6

tjetër. 7

Por ata kurrë s’e bënë këtë. Kurrë s’e kanë kry as deri8 

sot. Shkun në pushime. U kthyen prej pushimeve. Kurrë se kanë9 

thirrë seancën edhe pse është e detyrueshme. Ligjërisht duhet10 

me e thirr. Ne s’na ka interesu se ç’ka ata vendosin, por të11 

diskutohet. Ne s’kemi munjt me ja inponu mendimin. Po ke pasë12 

të drejtë njerëzore me e bë këtë. Se është me ligj e13 

përcaktune qashtu. Se ne s’kemi drejtë as me marrë pjesë në14 

parlament ku diskutohen këto. Kështu që ndikimi jonë nuk ka15 

mujtë me kanë imponues në asnjë mënyrë. Vetëm kërkesë. 16 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Zoti Cadman. 17 

Z. CADMAN: [Përkthim] Do të bëj dhe një pyetje. 18 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Do të bëjmë19 

pauzën. Vetëm të jetë me përgjigje po ose jo. 20 

Z. CADMAN: [Përkthim] Vetëm një pyetje kam shumë shpejt. 21 

Py. Gjatë kësaj kohe, kur keni bërë këto hapa dikush nga22 

Prokuroria apo nga Gjykata apo nga Zyra Administrative e këtij23 

institucioni, a ju kontaktuan për të diskutuar këto shqetësime24 

që ju kemi, pra, me ju apo me organizatën tuaj?25 
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Pë. Kurrë. Dhe pyetja jo. Jo. Kurrë. As kanë tentu. 1 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Në rregull,2 

atëherë. Do të bëjmë pauzën e paradites. Dhe do të rikthemi në3 

orën 11.30. 4 

Ndërpresim këtu seancën. Faleminderit. 5 

  --- Pauza fillon në orën 11.326 

  --- Seanca rifillon në orën 11.307 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES Z. SMITH: [Përkthim] Uluni, ju8 

lutem. Një moment, zoti Cadman. 9 

Që të kemi një urdhër me gojë në lidhje me pranimin e10 

deklaratës së zotit Haradinaj, do të jap këtë urdhër. 11 

Paneli pranon deklaratën me shkrim të zotit Haradinaj në12 

përputhje me rregullën 154. Trupi Gjykues pranon se deklarata13 

e zotit Haradinaj ka vlerë provative, duke pasur parasysh14 

biografinë e tij, pikëpamjet e tij në lidhje me DHSK-në dhe15 

ZPS-në si dhe interpretimin e tij për interesin publik dhe16 

veprimet që ka ndërmarrë në lidhje me akuzat që janë bërë.17 

Zoti Haradinaj është i pranishëm në Gjykatë dhe do të18 

merret në pyetje edhe nga Prokuroria dhe nga Trupi Gjykues.19 

Prova materiale ka marrë numrin 2D1. Klasifikimi është20 

konfidencial, si në versionin në anglisht, ashtu edhe në21 

shqip. Mbrojtja e zotit Haradinaj urdhërohet që të nxjerrë22 

përmes sistemit elektronik Legal Workflow deri më 20 janar23 

2022 versionin publik të redaktuar në gjuhën shqipe dhe në24 

anglishte, sipas parashtrimit të protokolluar F509. 25 
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Ky është urdhri me gojë. 1 

Zoti Cadman, a keni pasur mundësinë që të kontaktoni me2 

dëshmitarin ekspert?3 

Z. CADMAN: [Përkthim] Po, kemi pasur mundësi të4 

kontaktojmë, por akoma nuk kemi një përgjigje përfundimtare5 

nga ajo. Ajo do të bëjë ç’është e mundur që të jetë e6 

disponuehsme me datën 21. 7 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES Z. SMITH: [Përkthim] Që të vijë8

këtu?9

Z. CADMAN: [Përkthim] Po, kështu i kemi thënë. 10 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES Z. SMITH: [Përkthim] Atëherë11 

duhet të ndërlidheni me Zyrën Administrative në mënyrë që t' a12 

koordinoni sapo të merrni fjalën përfundimtare prej saj. 13 

Z. CADMAN: [Përkthim] Vetëm një çështje që dua të ngre në14 

lidhje me përkthimin sepse është thënë që ka humbur shumë nga15 

përkthimi në anglisht. Kështu që do t’i kërkoj zotit Haradinaj16 

të flasë më ngadalë në mënyrë që çdo gjë të përkthehet. 17 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES Z. SMITH: [Përkthim] Përgjigjet18 

janë shumë të gjata dhe shumë të shpejta dhe ju lutem ndajini19 

në segmente pyetjet tuaja dhe përgjigjet tuaja në mënyrë që të20 

përkthehet çdo gjë. 21 

Z. CADMAN: [Përkthim] 22 

Py. Përpara se të bënit pushim, zoti Haradinaj, ne po23 

merreshim me periudhën e gushtit 2020. Tani dua të kalojmë te24 

data 7 shtator. A mund të thoni se ku keni qenë me datën 725 
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shator të vitit 2020, në mëngjesin e asaj date?1 

Pë. Si zakonisht, ne në fillim të javës e kemi -– e fillojmë2 

punën në zyrat e OVL-së. Në zyrën e Kryetarit, zakonisht, i3 

marrim kafet, bëjmë brifingun, detyrat çka i kemi ose çka do4 

të bëjmë, dhe -- kam qenë aty, në zyrë.5 

Py. Sa për ta pasur të qartë, kur thoni “ne”, për kë e keni6

fjalën?7

Pë. Kryesia, do të thotë, Kryetari, dy nënkryetarë edhe pse8 

Migjen Shala gjithashtu prej shëndetit dhe i uroj shëndet, se9 

është nënkryetar, po që ka pasur një sulm dhe besoj se do të10 

përmirësohet. Sekretari –- këta. Këta jemi ne që zakonisht11 

jemi në vend pune. 12 

Py. Kur e ke marrë vesh që ka ardhur ajo paketa e parë në13 

zyrat tuaja?14 

Pë. Unë zakonisht, meqenëse udhëtoj larg, i kam mbi 9815 

kilometra rrugë, distancë domethënë prej ku jetoj e deri në16 

Prishtinë, unë jam munduar zakonisht me ardh kah 08.00 –17 

08.30, maksimumi 09.00, sepse më merr mbi dy orë udhëtim.18 

Kështu që e di që diku mbasi jam kone aty, do të thotë dikun -19 

– jam mbërrit aty diku kah 08.30 – 09.00, diku mbas ndonjë20 

ore, ndoshta, përafërsisht, se tash s’më kujtohet saktë, e di21 

ku ka hyrë sekretarja dhe na ka lajmëruar të gjithëve22 

njëkohësisht. 23 

Py. Kur thua “sekretarja” a mund të na e sqaroni kush është24 

sekretarja?25 
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Pë. Në fakt e quajmë sekretare por është punëtore e1 

recepsionistit, që e lëmë, se Sekretar është Faton Klinaku.2 

Por e thirrim ashtu pak, për me e privilegjue. Përndryshe,3 

është Taibja, Taibe Miftari që është recepsioniste. Kjo që4 

përmenda unë [e pakuptueshme].5 

Py. Pra ajo erdhi në zyrën ku ishte ti në atë kohë?6 

Pë. Ku ishim ne në atë kohë, po. 7 

Pë. A mund të na e shpjegosh se çfarë tha kur erdhi aty8

brenda?9

Pë. Ajo o asht ardh e llahtarisur. Asht ardh e llahtarisur, e10 

çakordume. Dhe ka qenë sikur me kenë e tmerrume në një farë11 

mënyre. Kështu që na ka lajmëru se këtë -– dikush pruri diçka12 

dhe tha, sa më kujtohet saktësisht, "ka pru një paketë dhe ka13 

thënë: kjo është për atë që fol në televizion”. Kështu më14 

duket që e ka thënë. Por të gjithëve na ka informu15 

njëkohësisht në zyrë, të gjithëve çka ishim aty. Në zyrat e16 

kryetarit.17 

Py. A e përshkroi ajo personin që e la paketën aty?18 

Pë. S’di as qysh e ka bërë, por ka qenë shumë e llahtarisur.19 

E kemi pyetur “Kush, kush, kush”, se cili prej veti e kemi20 

pyetur. Ka thanë “S’di –- a kanë me syze, me kapuç, me maskë21 

të covid-it. Nuk e kam njoft”. 22 

Py. Kur erdhi në zyrë, ku ishte paketa në atë kohë kur erdhi23 

ajo në zyrë?24 

Pë. E kemi gjetur në një tavolinë atje, në hyrje të25 
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korridorit. Domethënë në hyrje kur hyn te zyrat, sepse zyra e1 

kryetarit është më poshtë, se është diku nja 6 metra – 7 metra2 

distancë në korridor. Përafërsisht, se s’e di saktë sa është i3 

gjatë, po aq. 4 

Py. Pra, ajo nuk e ka prurë paketën në zyrën ku ishit ju? Veç5 

ju tha. 6 

Pë.  Ajo e ka lënë atë tavolinë ku ajo ka servu, ka qenë aty7 

në -- në një tavolinë. Në një -- është fikse. Dhe vetëm na ka8 

lajmëru. Bile edhe na –- bile kur jam afruar afër, nuk donte9 

me na lënë me e prek, se thoshte mos ka diçka. Sepse arsyeja10 

pse ke kjo –- sepse gjendja qe tensionuar shumë me ne. Ishin11 

të atakum, të anuam. Sulmoheshim, nuk kuptoheshim. Nuk12 

kuptojshim në brengat tona. Në fakt, brengat i kishin të13 

gjithë por ishte qëllim të bëhen sikur nuk po na kuptonin.14 

Py. Kur thua që po sulmoheshit nga të gjitha anët, e ke15 

fjalën për ato çështje që i përmende sot në mëngjes, pra16 

shoqata, organizata po sulmohej?17 

Pë. Organizata, organizata. Unë nuk po flas privatisht.18 

Organizata.19 

Py. Kur e pe paketën, a mund t’i shpjegosh gjykatësve, si20 

dukej, çfarë pamje kishte kjo paketë?21 

Pë. Unë mund ta përshkruaj si vizuale, ka qenë si një22 

paralelepiped, por paralelepipedi -– si i gjatë, i lartë, dhe23 

-– edhe [e pakuptueshme] aty. Paketë normale. Por bukur e24 

gjatë. Që tash muj e shpjegoj gjatësinë, sa i nxë –- sa i nxë25 
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katër të palosura kështu, katër stoqe me letra kështu të1 

palosura të tëra. Domethënë katër gjatësi. 2 

Py. Pra, kjo është gjatësia. Po lartësia sa ka qenë?3 

Pë. Lartësia ndoshta sa A4. Po se edhe tuba ka qenë, edhe4 

stoqet gati kanë qenë kaq. Përafërsisht se s’muj me e përshkru5 

saktë. A kanë e paketume mirë, domethënë brenda. Kanë qenë –-6 

letrat kanë qenë të paketume brenda. Tamam i kanë nxënë.7 

Py. A kishte diçka të shkruar mbi paketë? 8 

Pë. Asnjë send. 9 

Py. Cili prej jush i është afruar i pari paketës?10 

Pë. Të them të drejtën, kemi mësy të gjithë, pak mua më11 

brente tek kjo që në një farë m’u duk sikur ma dedikoi edhe12 

pse s’ma përmendi emrin, por ma dedikoi “Ai që flet në13 

televizion”. Në fakt ne në televizion kemi folur të gjithë por14 

si i caktuar me fol, se si detyrë që e kisha si zëdhënës, i15 

binte sikur është për mua. Prandaj e di që kam tentu deri me16 

shku me vrap. Kam shkuar aty afër, nuk e di veç e kam prekur,17 

e kam lëvri, pastaj me të thënë të drejtën, nuk di a jam marrë18 

me Taiben shumë, nuk e di se kush e ka sjellë, po dikush e ka19 

sjellë. Pastaj e kanë parë që është letër, ka qenë, deh e kanë20 

sjellë në zyrën e kryetarit. Nuk e di saktë, e di që vetë s’e21 

kam sjellë, sikund Taiben, por dikush e ka sjellë. Po e di që22 

e kam prekë, e kam lëvrit, sepse ajo mendonte që mund të ketë23 

bombë ajo. Ajo piskatke, bile “Oh, mund të ketë bombë. Oh,24 

mund të ketë bombë”.25 
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Py. Atëherë për ta pasur të qartë, paketa u hap dhe pastaj1 

ato letrat që ishin brenda u çuan te zyra e kryetarit. 2 

Pë. [E padëgjueshme] paketë janë çuar te zyra e kryetarit. Në3 

paketë. Paketa komplet është çuar në tavolinën e zyrës së4

kryetarit. 5

Py. A kishe mundësi ta shihje përafërsisht se sa, ose ta6 

vlerësoje përafërsisht se sa letra kishte aty në pako?7 

Pë. Kemi këqyrë në brendi, aty në fakt të gjithë kemi mbajtur8 

-- dikush e ka kapur. Aty kanë qenë katër stoqe letrash, të9 

këtij formati, të palosur në këtë formë. Katër stoqe letrash.10 

Por unë mendoj që kanë mujt me qenë -– unë këtu veç mund të11 

spekuloj në fakt, 800 deri në 1200 ndoshta, 800-100. Nuk e di12 

saktësisht. Kane qenë -- një stok i tillë ka qenë shumë i13 

rëndë dhe shumë i lartë. Domethënë, unë përafërsisht kaq14 

lartësi. 15 

Py. Thatë që ishin katër stoqe. Secili prej këtyre stoqeve, a16 

ishte i lidhur në një farë mënyre? I mbyllur në një farë17 

mënyre, apo ishin të gjitha të çlidhura, të hapura?18 

Pë. O, ato vetvetiu në një farë forme, vetvetiu ndaheshin,19 

sipas qysh i kishin palosur, ato ndaheshin. Shumë prej precize20 

ishin të palosura në paketë. Kështu nëse e merr, e nis me e21 

marr kështu, ndahej komplet një stok. Nuk e di në fakt edhe22 

janë kanë të lidhura, se unë s’di edhe se kush e ka hap atje23 

në zyrë, kanë krejt paketën, saktë. Nuk e di aty atë pjesë.24 

Por e di që e kam parë katër stoqe. Ku i kemi hjek, se i kem25 
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hjek me i qit në tavolinë, kam qit katër stoqe. 1 

Py. A mundeshit të identifikonin nëse këto katër stoqe2 

përmbanin dokumente të ndryshme apo ishin katër kopje të të3 

njëjtave dokumente? 4 

Pë. Në fillim nuk dukej se janë të njëjta, për arsye sepse5 

kishte stok që nuk fillonte me të njëjtën faqe. Kishte stok që6 

nuk fillonte me të njëjtën faqe, prandaj e di se secili prej7 

neve, për me i këqyr a janë të njëjta apo të gjitha janë në8 

tërësi, kemi filluar me i këqyrë, apo gjejmë faqe, për9 

shembull, cilat duken estetikisht apo të them në mënyrë10 

grafike. Për shembull, ndonjë faqe që e shihnim që duket11 

kështu si kjo, ne e quanim si të njëjtë se nuk kishim kohë me12 

i pa përmbajtjen, sepse në fakt aty përmbajtja ka qenë13 

anglisht, serbisht, shqip. Për që as sa  kemi shfletuar aty14 

për aty. Por ne nuk kemi mundur shumë me shfletu, vetëm deri15 

sa e pamë që secili stok e përmban. Për shembull, ne s’e16 

lypshim këtë fletë e shihnim që në fillim e ka këtë fletë. Dhe17 

atëherë menduam që katër kopje, domethënë, është një kopje dhe18 

tre të tjera. Domethënë janë të njëjta. Stoqet janë të njëjta,19 

me përmbajtje të njëjtë. Nuk e di të sigurt se edhe a kanë20 

qenë sepse ne s’i kemi këqyr deri në fund. I kemi parë për aq21 

sa janë dukur. 22 

Z. HALLING: [Përkthim] I nderuar Gjykatës, ne nuk kemi23 

ndonjë kundërshtim në lidhje me përgjigjet. Duket se24 

dëshmitari po përdor atë letrën që ju dha përpara dhe e tund25 
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për të bërë ilustrimin e asaj që po thotë. 1 

Faktikisht ajo është letra me emrat e dëshmitarëve,2 

kështu që të lutem mos ta përdorë. 3 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Zoti4 

Haradinaj, ju lutem mos e përdorni këtë letër. Mbajeni aty5

poshtë.6

I AKUZUAR HARADINAJ: [Përkthim] [e padëgjueshme].7 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Po, kjo është8 

e pranueshme por kini parasysh. Duhet ta bëni këtë.9 

Z. CADMAN: [Përkthim] Atëherë a mund t’i jepet një letër10 

e pastër zotit Haradinaj që mund ta mbajë në dorë në mënyrë që11 

të mos kemi shqetësime në lidhje me këtë?12 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Po, ta gjejmë13 

ndonjë copë letër të pastër.14 

I AKUZUAR HARADINAJ: [Përkthim] Shumë faleminderit. 15 

Unë këtë e paraqita për me kallëzu si në bazë grafike, se16 

jo në përmbajtje e dallonim që të njëjta. Për këtë e qita qe17 

kështu. Se këta këtu janë, i keni edhe ju. 18 

Z. CADMAN: [Përkthim] 19 

Py. Me sa të kujtohet, për sa kohë i keni parë ato dokumente?20 

Pë. Unë mendoj që nuk ka zgjatur vetë ajo -- ndoshta edhe na21 

u ka duk gjatë por nuk ka mujt me zgjat mbi 10 deri në 2022 

minutave, maksimumi. Jo, as aq s’ka zgjat, vetëm deri sa kemi23 

verifiku që të janë të njëjta dhe kemi vendosur menjëherë me i24 

thirre mediat. 25 

KSC-OFFICIAL PUBLIC



 Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
    
Dëshmitari: Nasim Haradinaj (Seancë e hapur)                     Faqe 62 
Pyetje nga z.  Cadman                                          

KSC-BC-2020-07   11 janar 2022

Py. Përpara se të kalojmë te kjo, a mund të identifikoni se1 

çfarë ishin këto dokumente dhe nga vinin?2 

Pë. Po. Po është interesant se ato dokumente korrespondonin3 

pikërisht për ato për të cilat ato ditë ishte tema aktuale dhe4 

ishte në interesin publik dhe ishte shumë e interesit publik5 

se çka a kah bëhet në fakt. Aty e kemi parë -- në moment që e6 

kemi parë, Clint Williamson, Schwendiman, Piki apo Kwai Ipi,7 

diçka e tillë dhe e kemi parë emrat e Vukçeviçit që po lejoni8 

dhe të shumë -- të këtyre të tjerëve. Ramë pej [e9 

pakuptueshme] e deri poshtë, këta që i keni shkruar këtu, disa10 

–- disa që jo. Të gjithë këtu, e kemi ditë që është diçka që i11 

përket materialeve të ZPS-së apo dikush i ka pru në emër të12 

tyre. Apo dikush u mundu të na qesë në lajthitje në emër të13 

tyre. Dhe kjo ishte shumë me interes, por që ne na ka shokuar,14 

sidoqoftë. Për ne ishte e papritur që mund të ndodhte diçka e15 

tillë.16 

Py. Atëherë kur i keni parë këto emra këto në këto dokumente,17 

a menduat se ko justifikonte shqetësimet tuaja?18 

Pë. Plotësisht. Plotësisht i justifikonte. Nëse -- në mos19 

shqetësimet, justifikonte që dikush na ka target me na sulmu,20 

me na bo diçka. Sepse ne nuk dinim, a janë autentike, a janë21 

origjinale, a janë të montume. Nuk e dinim, por të paktën22 

justifikonte që ne dikush po na sulmon dhe do të na bëj ndonjë23 

kurth, do me na shantazhu. Kjo ishte.24 

Py. Na the që pastaj ju keni marrë vendimin që të bëni25 
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konferencë shtypi. Si u mor ky vendim për bërjen e konferencës1 

së shtypit.2 

Pë. Aty për aty ne kryesia e ngushtë që ishim, e kemi marrë3 

vendimin. Dhe kemi qenë të -- sa më shpejtë të bëhet kjo por4 

gazetarët nuk kanë mundësi me u afrua më shpejtë se për aq5 

kohë sa ne kemi dhënë mbledhjen, domethënë, ka qenë maksimumi6 

-– ose minimumi i kohës të limituar që me mujt me mbërri7 

gazetat. Se gazetarët nuk ka qenë që kanë ditur për këtë punë8 

dhe të lajmëroheshin përpara. Aty për aty.9 

Py. A të kujtohet kush ja ka bërë ftesën mediave?10 

Pë. Po në -- ftesat ne email në adresat që i ka komplet, i11 

bën sekretari. Faton Klinaku, se e ka detyrë. Parashtrimi i12 

detyrave të tij, ajo është të bëjë atë. Është diçka që është13 

zgjedhur vullnetare kjo, kush ta bëjë. 14 

Py. Pse e morët vendimin për të thirrur konferencë shtypi?15 

Pë. Pse e morëm? Po, së pari ishte befasuese. E dyta, ne16 

menduam që ishte shantazh që po na bëhej jo vetëm por donin të17 

bënin një shantazh i radhës që po i bëhej komplet këtij18 

populli. E treta, deshëm të tregonim atë që në ka ardhur. Pse19 

ta mbanim të fshehtë? Ku e dimë ne edhe sa të tjerë e kanë20 

marrë ose e kanë pasur mundësinë edhe me i çue, që na i kanë21 

prurë edhe ne. Se ai që i ka pru te ne, ai ka mujt me ja çue22 

kujtdo. Ka mujt me ja çue edhe më përpara, ka mujt me ja çue23 

edhe mbrapa, po. Ai e ka mujt me i çue, domethënë i ka24 

poseduar, kur na i ka pru ne.25 
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Prandaj ishte me rëndësi që ne t’i nxirrnim sa më shpejt.1 

Dhe të vërtetohen, të dihet edhe autentiticeti që kanë mujt me2 

–- ne nuk e kemi llogaritur 100 për qind që është material3 

tamam i tyre. Kemi menduar që është edhe shantazh që na ka4 

bërë dikush, meqenëse flisnim shumë kundër kësaj dhe kanë5 

dashur me na qit në kurth. Prandaj ky ka qenë veprim i shpejtë6 

që e kemi bërë ne. Arsyeja.7 

Py. Pak përpara the që nuk je i sigurt nëse edhe persona të8 

tjerë apo dikush tjetër i kishte marrë këto dokumente, këto9 

materiale. A ishte një shqetësim që e kishe ti?10 

Pë. Shqetësimi kryesor edhe duhet me kanë edhe sot ky11 

shqetësim. Edhe sot mendoj që ky është shqetësim. Bile tash12 

kur po shihet e për ç' ka e ka bërë këtë, unë mendoj që është13 

shumë shqetësim i madh ky. Kjo ç' ka ka ndodhur. Shumë14 

shqetësim i madh. Por s’është faji jonë. Ne as nuk e iniciuam,15 

as nuk punuam për t' a bërë këtë punë. Prandaj ne e llogaritëm16 

veten jo kompetentë që ne të flisnim për këtë dhe menduam ata17 

të cilët janë më kompetentë, ata të cilët në një farë mënyre18 

janë forca e katërt e shtetit. Se shteti me ne nuk -– nuk19 

korrespondonte me qejf, menduam që të paktën gazetarët20 

korrespondonin dhe ata e vendosin, e cilësojnë dhe e vendosin21 

se çfarë do të bëjnë. Ata janë më profesionalë se ne. Kjo22 

ishte arsyeja. Të qitet te ata të cilët dinë të mendojnë më23 

mirë se ne, qoftë edhe për interesin publik –- të24 

transparencës.25 
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Py. Ju përmendët termin “shqetësim i madh”. Cili ishte1 

shqetësimi i madh që kishe ti?2 

Pë. Shqetësimi i madh i parë ishte tentimi i këtij -– me na3 

sabotu ne ose me na montu diçka. Sepse dikuj nuk i shkonim për4 

qejfi. Në fakt këtu nuk i shkonim për qejfi as qeverisë, as5 

Dhomave të Specializuara. Shqetësimi i dytë ishte nëse janë të6 

vërteta, ishte skandal që asnjë herë s’kemi guxu me besu që me7 

të vërtetë ju kanë rrjedhur prej këtyre. E pabesueshme ishte.8 

Sepse krejt arsyeja që ne –- është bërë për me dalë në këto9 

Gjykata jashtë Kosove ka qenë mbajtja e sekretit, të mos –-10 

kjo ka qenë. Mos mundësia e keqpërdorimit të dokumenteve dhe11 

dukej e palogjikshme me ardh prej atje te na. Ky nuk është12 

shqetësim i vogël as sot. 13 

Py. Sa për sqarim. Disa herë e ke përmendur “Dhomat e14 

Specializuara”. Shqetësimet tuaja ishin të lidhura me15 

Prokurorinë apo me Gjykatën?16 

Pë. Me Prokurorinë. Unë gjithmonë kur flas, flas me17 

Prokurorinë. Gjykata kryen detyrën e vet dhe shpresoj që kryen18 

drejtësinë dhe nuk kam asnjë... as -- të paktën ne kurrgjë mos19 

besofsha, besoj prej shtetit nga ku vijnë këta që e kryejnë20 

drejtësinë dhe për drejtësinë evropiane dhe për drejtësinë e21 

demokracisë unë kam përvojë shumë. Kam përkthyer nëpër gjykata22 

suedeze, nuk dyshoj asnjë send. Por në Prokurori është23 

tendencioze dhe rruga dhe kahja që po i japin. S’kam asnjë24 

send me Gjykatën. Por ne atje i referohemi për punë të25 
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popullit si Gjykata Speciale dhe në fakt gjithmonë mendohet1 

“Prokuroria Speciale”, zyra e Prokurorisë Speciale. Kështu që2 

mund ta dëgjosh këtë term shumë shpesh në Kosovë ose nëse s’e3 

kanë kuptuar këta kur e kemi përmendur ne atje edhe vetë4 

Prokuroria [e pakuptueshme] s’kanë tentu me ne me fol kurrë.5 

Ka mundësi ashtu po. Kur përmendet Gjykata Speciale, nuk6 

përmendet gjyqtarët e gjykatave. Përmendet Zyra e Prokurorit7

Special. 8

Py. Në rregull. Tani t’i kthehemi konferencës së shtypit. A9 

të kujtohet se në çfarë ore ka filluar afërsisht?10 

Pë. Nga ora një më duket, sepse që atëherë kishin më të11 

shumtit mundësi. Kishin një kohë relevante si gazetar, kush12 

don me ardh ishte fjala, se ajo s’është e imponueshme. Në ora13 

një. Ishte afati më i shpejtë që mund të caktohej. 14 

Py. Me sa të kujtohet, sa gazetarë kanë ardhur të marrin15 

pjesë në konferencën e shtypit?16 

Pë. Unë besoj që Prokuroria tash e di, kur kanë bërë17 

bastisjen e asaj sallës, për konferenca që e kemi ne, është18 

një sallë bukur e madhe. Mendoj që kanë qenë -- vetëm19 

televizione kanë qenë mbi njëzetë. Të mos flasim për kësi të20 

tjera, edhe ato -- po flas... se s’po spekuloj me numra, ca po21 

flas në bazë të mikrofonave që kanë dhe e kanë edhe simbolet e22 

televizioneve që di që janë sjellë përpara në tavolinë. Po23 

salla ka qenë e mbushur komplet. Gazetarë, portale. Shumë24 

media kanë qenë. Edhe pse nuk është thënë se për çfarë po25 
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thirret, media. Duhet me e potenciu këtë. Nuk është tregu pse1 

është kah po thirret mbledhja. Por meqenëse atëherë2 

sulmoheshim shumë, kanë menduar që kanë diçka të re, këtu3 

është urgjente dhe kanë ardhur shumë. Por nuk u potencu, për4 

shembull kur kemi bërë thirrje që kanë ardhur dokumente ose5 

diçka. Vetëm thirrëm në mbledhje urgjente.  Kurrgjë tjetër --6 

përmendëm. 7 

Py. Kur arritën gazetarët, a ju pyetën në atë moment se cila8 

ishte tema e konferencës së shtypit?9 

Pë. Ne vetëm i kemi marrë dokumentet prej tavoline që ishin,10 

më duket ne asnjë -- as unë dhe as Hysa vetë s’e kemi marrë.11 

Më duket i kanë marrë Taibja, punëtorja dhe i kemi qit në një12 

kat më lartë, brenda hapësirës tonë. Domethënë ne nuk kemi13 

dalë kurrkund jashtë hapësirës tonë. I kemi qit aty kur kemi14 

sallën. Njëkatëshe është më lartë. Kanë hyrë ata dhe ne i kemi15 

thënë. Kryetari hapi fjalën, sepse kryetari zakonisht e hap,16 

edhe pse pastaj si zëdhënës jam unë ai që duhet me bisedu.17 

Mirëpo ky edhe ka qenë i sëmurë dhe besoj kur kemi tregu se18 

çfarë na ka ardh dhe çka kanë parë edhe vetë gazetarët kanë19 

qenë të befasuar. Kanë qenë të lemerisur, nuk -- sytë i kanë20 

pasur të hapur të gjithë. 21 

Py. Kur filluat konferencën e shtypit, a i kishit dokumentet22 

me vete në atë kohë?23 

Pë. Po, në stoqe, përpara, në stoqe. Qe aty, qysh kishin24 

ardhur, katër stoqe përpara i kishim. Shihet, është e25 
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incizueme. Të pashpërndara, qe ashtu stoqe. 1 

Py. Çfarë informacioni keni treguar gazetarëve, që i kishit2 

parë në ato dokumente?3 

Pë. Në atë gjë që kam -– bile e kam shënuar pa u ngjitur4 

lart. Pak sa m' u kujtua nga ato ç' ka i shfletova dhe pashë, ne5 

vetëm i informuam se këto kanë një sigël. Këtë ST -- SPO është6 

aty dhe përmenden emrat të cilët publikisht ishin të njohur.7 

Schwendiman, e të ish-Prokurorit përpara, tash ja harrova8 

emrin që ka qenë përpara Schwendiman, Kwai Ip dhe na bëri9 

përshtypje. Ishin emrat e Prokurorëve. Kryeprokurorit, të10 

prokurorëve. Williamson, Chris Williamson.11 

Py. A përmendët emrat e ndonjë zyrtari serb?12 

Pë. Po. Po, kam përmendur emrat e -- meqë po thoni me ju13 

referu me emra, nëse Vukçeviçin po më bën me e thanë, e14 

atëherë kam edhe emrin e këtij të katërtit edhe disa emra të15 

komandantëve, zyrtarëve që kanë qenë të policisë, që kanë16 

udhëhequr ato sepse ata më bënë përshtypje, sepse ishin17 

materiale -- ishin materiale që ishin të Serbisë, ishin18 

materiale -- çdo lloj materiali në to ka pasur. 19 

Py. A përmendët emra dëshmitarësh?20 

Py. Por jo, more, po na s’kemi mbërri me këqyr as kush është21 

dëshmitar. Për ne ka mjaftuar që i ngjante -- që i ngjante që22 

ishte materiali i zyrës së Prokurorit dhe që i ngjante që nëse23 

është materiali i tyre, nëse vërtetohet, do të jetë skandal.24 

Që për mua edhe sot ky skandal është e vërtet, nuk është e25 
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paqëllimshme. Nuk është pahiri. 1 

Py. Përpara fillimit të konferencës për shtyp, a bëtë kopje2 

të tjera të tjera të këtyre dokumenteve?3 

Pë. Jo, jo, jo, jo, jo, jo. S’keni pas nevojë na me ba kopje. 4 

Py. Ç’lloj pyetje -- 5 

Pë. Më fal, tamam puna me pas bo ne edhe kopje, e me na akuzu6 

ne populli në Kosovë që i ka mbaru këta vetë. Tamam puna me7 

pas bo ne këtë punë. As kemi bo kopje, as kemi lënë kënd me bo8 

kopje në aparatet tona që i kemi në zyrë. Këto sende mund ta9 

vërtetojnë këta, i kanë sekuestruar e muj t’i vërtetojnë këto. 10 

Py. Ndonjë prej gazetarëve, a ju kërkoi që të bënin kopje?11 

Pë. Më kujtohet rasti -- unë, kqyre, unë ma vonë e kam kuptu12 

emrin e Halil Berishës kur ka ardhur këtu si të vërtetë. Unë13 

atje as e kam njohur as kush është Halili, as kush është, as14 

se i cilit gazetar, çfarë e ka. Sepse unë më shumë njoh15 

moderatorë, të cilët më thërrasin. Mua nuk më ka rënë në sy16 

kurrë ky njeri, por më ka rënë në sy emri Halil kur ka ardhur17 

vetë edhe e ka kapur komplet një dosje, më i pari. Dhe ka18 

thënë “A muj e marr krejt këtë”. I kam thënë “Po këto për ju19 

janë” dhe ai e ka marrë krejt. Në atë moment kanë reaguar20 

gazetarët e tjerë. Kur e mori ai një krejt i thashë “Veç një –21 

- vetëm një mos ma merr”, sepse doja ta ruaja për Prokurorinë22 

tonë dhe për – edhe për ata ndërkombëtarët, nëse vonojnë që23 

janë të tyre dhe policinë tonë. Një kopje e kam e qit,24 

domethënë i kam thënë “Jo, mos e merrni”. Kështu që një e kam25 
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ndalur unë me dorë, një e ka marrë Halili komplet, dy të tjera1 

kanë mbetur aty, pastaj gazetarët. E aty janë ankuar2 

gazetarët, sikur që nuk po mbërrijnë, sepse morën, sepse nuk3 

po mbërrijnë me i pas krejt ato. Dhe tha -- e di që më është4 

drejtuar njëri “Çka me bo na”. I thashë “merrni vesh me [e5 

pakuptueshme], gazetarë merruni vesh mes veti. Dhe Halili aty6 

u zotu me ata që do t’ua japë kopjet dhe do ta fotokopjojë. Më7 

ka pyetur “A ban me e fotokopju këtu?”. I kam thënë “Në asnjë8 

mënyrë. Te na askush s’guxon me kopju”. 9 

Py. Pra dua t’ju lutem edhe një herë që të ngadalësoni kur10 

t'i jepni përgjigjet. 11 

Pë. Kur janë ankuar gazetarët, që çka me bo na, ky i mori12 

krejt, Halili vullnetarisht i ka thënë atyre -- unë i kam13 

thënë “merruni vesh mes vetit. Nuk është detyra ime.” Halili14 

vullnetarisht u ka thënë atyre “unë ua jap kujt të dojë.15 

Hajdeni te unë”. Më ka pyetur “A mundemi me i fotokopju këtu16 

te zyrat tuaja”. I kam thënë “Asnjë send, te na nuk kopjohet”.17 

Edhe janë marrë vesh gazetarët mes vetit me i marr te Halili.18 

Atë kopjen që e kam ruajtur e kam ruajtur. Këto të tjerat nuk19 

kanë vonuar shumë. Dyzet minuta ndoshta dhe deri sa kemi20 

diskutuar dhe janë marrë. Dhe unë mendoj që nga ora dy është21 

kryer konferenca. Është e incizueme krejt.22 

Py. T’i kthehem zotit Berisha një moment. Besoj ju kujtohet23 

se kur ai ka dhënë dëshmi, ka thënë se në fakt ju kishit24 

kërkuar që të bënit kopje për gazetarët e tjerë. Ju kujtohet25 
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që ai e tha këtë këtu në dëshmi?1 

Pë. Më fal, kjo është keqkuptu. Ai ka kërku me bo kopje aty2 

për aty, me i leju ata me bo kopje aty për aty. Ai, për t’ia3 

dhënë gazetarëve të tjerë. Ai. Jo ne. Ne i kemi thënë “as nuk4 

bëjmë, as i kemi bërë ne këtu”. Ne i kemi tregu që ky nuk5 

është materiali jonë, as nuk është as i shumëzuar te ne. Jo,6

jo. 7

Py. Në ndonjë moment gjatë konferencës për shtyp, a u keni8 

thënë gazetarëve, u keni dhënë udhëzime se çfarë të9 

publikojnë?10 

Pë. Ne gazetarëve -- shiko, ne kemi pasur edhe provokime prej11 

gazetarëve: “mbase e keni bërë juve”, “ju e dini kush jau ka12 

pru, pse s’po tregoni kush ua ka pru”. Gazetarët ti e din qysh13 

duan të bëjnë lajme, atyre u intereson të bëjnë lajm. Bile14 

fatkeqësisht në Kosovë mediat nuk kanë kurrfarë kontrolli. Me15 

rëndësi është të bëhet lajm, s’u intereson hiç, domethënia16 

është çka dëmton e çka s’dëmton. Por këtu llogarit17 

profesionalizëm, sepse shtëpitë janë profesionale. Unë as që18 

kam thënë çka bëni. U kam thënë “ju e dini çka bëni”. E di që19 

emrat me pas dashur, i kishim përmendur na vetë dhe s’ka20 

nevojë me u përmend emra, sepse nuk është interesante. Për mua21 

ka qenë interesante bile atëherë ka qenë interesante edhe me22 

pas dashur edhe me i përmend emrat, unë s’kam qenë i sigurt që23 

është material i këtyre. S’kam dash me dal unë qesharak me24 

përmend emra që s’janë, me ditë të pavërtetë. Për mua ato25 
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dokumente kanë qenë jo të sigurt që janë të këtyre. Prandaj1 

jam ngutur shpejt me i qitë. Që këta të kishin kohë të2 

reagonin dhe kanë pasur kohë boll. Unë, zoti avokat, veç sa3 

për dijeni, dy orë prej Prishtine deri -- më kanë prurë këtu4 

në Hagë -- ka zgjatur koha që më kanë prurë këtu. Këta kanë5 

pasur pesëmbëdhjetë minuta zyrën deri në zyrën tonë. Kështu që6 

me pas dashur, hajde mirë të parën herë, por të dytën herë, të7 

tretën herë, kurrë nuk kishin mujt me mbërri gazetarët para8 

tyre. Se informata ka qenë publike. Edhe potencial kanë pasur9 

boll, se pamë atje kur arrestuan, përmbi [e pakuptueshme] të10 

forcave të armatosura, me maska, pa maska, pushkë të gjatë e11 

snajpera. Kështu që edhe potencial kishim pasur boll me i12 

rrethu krejt me i marr. Edhe kur s’ua kish ndalur. Se s’ia u13 

kemi ndalur kujt me i marr, ja u kemi dhënë. 14 

Py. Do të vijmë edhe aty. Përmendet se gazetarët kishin bërë15 

pyetje ose se kishin sugjeruar që ju e dinit burimin e16 

rrjedhjes së informacionit. Pyetja ime është kjo: ju e dinit17 

burimin e rrjedhjes së këtyre?18 

Pë. Jo, nuk e dinim as e kishim idenë. Vetëm me hamendësu.19 

Përshtypje na bënin emrat të Clint Williamson, e këtyre emrave20 

që ishin zyrtarëve, njiheshin. Na bënin përshtypje. Këta emra21 

na kanë bërë përshtypje, prandaj e pamë që është me interes22 

publik dhe transparenca. Transparenca. Po fajet le t’i ketë ai23 

që është fajtor. 24 

Po edhe nëse ka qenë falsifikat, unë mendoj që ka qenë në25 
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dobi të kësaj Prokurorie që po bëhet diçka në emër të tyre.1 

S’ka qenë as një send qëllim me dëmtu. Ne aty ku kemi menduar2 

që kemi kundërshtuar, ne e kemi kundërshtuar me ligj dhe3 

brenda ligjeve dhe të drejtave që bëhen. Kemi lypur me4 

implementu një ligj, kemi lyp mos të jetë një etnike dhe kaq.5 

na i kemi thënë dëshmitë tona. S’kemi pasur nevojë të bënim6 

tjetër. Dhe kemi thënë çdo herë që nuk jemi kundër drejtësisë.7 

Py. Dhe kur thoni “mono-etnike”, e keni fjalën që Prokurori8 

procedon penalisht vetëm anëtarët e UÇK-së?9 

Pë. Po. Mono-etnike dhe selektive edhe brenda llojit. Edhe10 

brenda llojit. Pse, nëse ka krime, po e zëmë një shembull,11 

nëse ka krime, s’ka mujt -- që e mendojmë që është shqiptar –12 

pra s’ka mujt ai me kenë shqiptar po që mos me kenë anëtari i13 

UÇK-së? Mos me kenë i veshur hiç. Duke mos përjashtu këtu14 

nacionalitetet e tjera, që edhe kanë mujt me kry krime, si15 

individë. Këtu është specifiku: “anëtar i UÇK-së”. Duhet me16 

qenë UÇK dhe duhet me qenë shqiptar. Ne në UÇ kemi pasur dhe i17 

falënderoj publikisht të gjithë ata që na kanë ndihmuar luftën18 

edhe nga Suedia, ushtarë vullnetarë edhe nga Gjermania edhe19 

nga Belgjika, Holanda, Italia, nga të gjitha këta shtete të20 

Evropës. Edhe as [e pakuptueshme] fshehtë. Nuk kanë qenë21 

mercenarë, ta kuptojmë, sepse njerëzit -- hiç. Vullnetarë.22 

Kemi edhe të vrarë si dëshmorë të luftës në betejën e23 

Kosharës. 24 

Py. Konferenca publike për shtyp që bëtë thatë se mbaroi në25 
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orën dy atë ditë. 1 

Pë. Rreth orës dy. Ndoshta edhe pak përpara.2 

Py. Pas kësaj konference publike për shtyp, a morët ndonjë3 

kontakt nga ZPS-ja në lidhje me konferencën për shtyp?4 

Pë. Jo, jo, jo. As të -- na s’kemi marrë kurrë kontakt deri5 

në ditën e arrestimit ose ditën kur kanë ardhur me i marrë të6 

nesërmen, a pasnesërmen, me i marr dokumentet. Unë ZPS-në e7 

kam takuar te diku me 17 a 18, kur ka ardhur paketa e dytë për8 

herë të parë. Një njeri të ZPS-së, domethënë -- oficerin që9 

flet në gjuhën çeke. Po ai e flet mirë gjuhën shqipe dhe e10 

flet rrjedhshëm shqip. Ai kurrë s’ka fol me ne në tjetër11 

gjuhë. Vetëm në shqip. S’po di ku ka këtu, emrin. 12 

Py. Është dëshmitari numër 1 në listën e dëshmitarëve. 13 

Pë. Dëshmitari një. 14 

Py. Sigurisht. Do të flasim pastaj për grupin e dytë, ardhjen15 

e dytë të dokumenteve. Por të flasim për këtë të parën. Ju16 

thoni se pas konferencës publike për shtyp, askush nuk ju17 

kontaktoi nga ZPS-ja dhe askush nuk ju kontaktoi as nga ZPS-ja18 

këtu dhe as nga zyra e ZPS-së në Prishtinë?19 

Pë. Jo. Po e thamë. Jo vetëm mua individualisht, por askënd20 

nga Organizata s’i kanë kontaktu. As nuk kanë tentu, as nuk21 

muj të pohoj që kanë tentu por ne s’ju kemi përgjigj. Kurrë.22 

Edhe pse numrat tanë kanë qenë publikë dhe do t’ju ishim23 

përgjigjur, pse jo. 24 

Py. Menjëherë pas konferencës për shtyp, ku shkuat?25 
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Pë. Ne kemi zbrit poshtë. Gazetarët kanë ndenjur edhe pak aty1 

disa dhe kanë dalë. Pastaj unë jam përgatitur me shku, se kam2 

dy orë udhëtim. Dhe më duket nga dy e gjysmë, tre, më duket,3 

maksimumi, s’besoj se kam ndenjur deri në tre, përpos se na u4 

duke shumë interesante me u ndigju çka o bo edhe kanë fillu5 

mediat. Mirëpo sa ka dalë, kanë fillu fill me na kanë thirr6 

mediat nëpër intervista, kështu që sa jam nis për në shtëpi,7 

mu ka dasht me u kthy. Me sqaru ato që dinim. 8 

Py. Pasi u larguat nga Prishtina për të shkuar në shtëpi, sa9 

qëndruat në shtëpi?10 

Pë. Në shtëpi s’kam qëndru vetëm atë natë sepse e kam pas të11 

parapaguar nga djali jem pushimin, pesë ditë pushim, nga djali12 

jem dhe e reja Gurakuqi. Kështu që kemi pasur pesë ditë me13 

shku pushim. E kemi pasur një muaj përpara atë ditë të14 

caktume. Ata e kanë caktuar kohën dhe kam shku që në mëngjes,15 

me shoqen time dhe me djalin dhe me të renë. Por gati se s’kam16 

bërë pushim hiç, sepse telefoni funksionon edhe andej dhe17 

mediat kanë pas çmendur tuj thirr.18 

Py. Pra më datë 8 shtator udhëtuat bashkë me familjen për në19 

Shqipëri?20 

Pë. Po, në mëngjesin e hershëm, diku kah ora 04.30-05.00. 21 

Py. Thatë se gjatë kohës që ndodheshit në Shqipëri, ju kanë22 

kontaktuar mediat. Nëse mund t’ju pyes, në ndonjë moment, ju a23 

provuat të kontaktonit ndonjë prej personave, emrat e të24 

cilëve ishin në dokumentet që jua sollën më datë 7?25 
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Pë. Më fal, sqaroje. Emrat e kujt?1 

Py. Emrat e personave të cilët ndodheshin në dokumentet të2 

cilat Prokuroria i ka përmendur, sepse Prokuroria ka përmendur3 

një sërë dëshmitarësh brenda këtyre dokumenteve. Në ndonjë4 

moment, ju jeni përpjekur të kontaktoni ndonjë prej këtyre5

personave?6

Pë. Jo, more, po ajo s’ishte punë e jona. S’është punë e jona7 

ajo dhe -- dëshmitarët kurrkujt s’është interesu me bisedu.8 

Ata dëshmojnë për vete. Se kune janë a jo, s’kam pasur atë të9 

drejtë morale me i thirr a po të isha unë ndonjë prej10 

dëshmitarëve e të më kishte thirrur dikush, unë do e kisha11 

pyetur “pse po më thirr?”. Dhe besoj se edhe vetë secili12 

gjithkënd. Besoj që ka ndodhur kjo kurrë. As që mund të13 

ndodhë, është alogjike. Secili ka të drejtë me dëshmu çka don.14 

Pastaj a dëshmon drejtë, a dëshmon shtrembër, është çështje e15 

tij. Unë për vete kurrë s’do ta kisha pranu që dikush të më16 

detyrojë mos me dëshmu diçka ku unë mendoj që jam dëshmitar i17 

një ngjarjeje. 18 

Py. A jua treguat ndonjë personi tjetër emrat e këtyre19 

dëshmitarëve?20 

Pë. Po nuk e kemi diskutuar, bre, nuk kam besu njëherë kush -21 

– Shiko, këtu atë ditë që është biseduar, deri sa unë kam ikur22 

atë natë, më shumë është biseduar sikur është improvizim, se e23 

ka bërë dikush improvizim. A qeveria na i ka pru, a e kanë24 

improvizu dikush, a na e kanë shti, se s’na u ka besu që është25 
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vërtetë. Kështu që s’kemi pasur kah të diskutojmë. S’kemi1 

pasur bazën me diskutu edhe me pat dashtë. S’kam pasur bindjen2 

unë, që është e saktë ajo që ça tash po shihet çka është. 3 

Py. T’i kthehemi tani Shqipërisë, sa qëndruat në Shqipëri me4

familjen?5

Pë. Pesë ditë. Të martën jemi shku në mëngjes, jemi kthyer të6 

dielën në mbrëmje. 7 

Py. Gjatë periudhës së kohës që qëndruat në Shqipëri, a patët8 

ndonjë kontakt me sekretarinë e OVL-së? 9 

Pë. Kam pas dikur vonë, ku më kanë lajmëruar që “ne i kemi10 

dorëzuar dokumentet”. I thashë: “A erdhën Gjykata e jonë?”, se11 

s’po mendoj Gjykata Speciale -- për Gjykatën tonë, që e kishim12 

-- ose policia jonë. “Jo”, tha, “kanë ardhur këta të ZPS-së,13 

të Zyrës së Prokurorit”, thashë -- tha “dhe i dorëzuam”.14 

Thashë: “A janë kanë këta prezent?”. Tha “jo, tha, më ka thënë15 

Kryetari t’i dorëzojmë dhe unë i kam dorëzuar”. I thashë “Në16 

rregull”. Deri sa ka thënë Kryetari, në rregull. Sepse e17 

kishim vendosur që të ishte i pranishëm dikush nga organet18 

tona, mbasi kjo është gjykatë e Kosovës, pse mos të ishin edhe19 

ata? 20 

Py. Ta marrim hap pas hapi. A jeni në dijeni se kush e21 

kontaktoi fillimisht sekretarinë?22 

Pë. Cilën sekretari?23 

Py. Zotin Klinaku, sekretarin Zoti Klinaku. 24 

Pë. Pastaj, kur jam kthyer, domethënë, kur jam kthyer, unë25 
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kam e dëgjuar si shpjegim. Unë me ju shpjegu tash çështjet1 

është huaja, vetëm doni çka kam ndi, se unë nuk e di, nuk kam2 

qenë aty. Nëse doni unë komentoj sa di unë, çfarë mbaj mend,3 

sa më kanë thënë, që është e nevojshme e them. Ai më ka thënë4 

që ka qenë ky dëshmitari nr. 1, i ka kërkuar -- i ka kërkuar5 

vonë, natën, sikur ka me qenë. I ka thënë ai që -- tash po6 

flas, po prezumoj se nuk e di –- po e jap si koncept, qysh e7 

kam dëgjuar unë. Sa mbaj mend tash. 8 

Py. Kur thoni vonë në mbrëmje, do të thotë në të njëjtën9 

ditë, në mbrëmjen e së njëjtës ditë të konferencës për shtyp,10 

apo ndonjë datë tjetër?11 

Pë. Më duket një datë tjetër, sepse nuk kam dëgju atë natë12 

unë, që kam qenë nëpër intervista në Prishtinë, nuk kam13 

dëgjuar që të paktën mediat të kishin treguar që ka qenë po14 

ajo natë. Nuk di, s’kam pasur kontakt. Unë ma merr mendja që15 

të nesërmen. S’jam i sigurt. Këto i fola në bazë të asaj çka16 

veç e kam ndi prej –- s’e mbaj mend. S’e kam këtë memorien e17 

qartë. Por e di që vonë. Se gjatë orarit të punës ne kemi qenë18 

aty, për shembull. Në mos qofsha unë, ka qenë dikush, dhe19 

s’kish pas nevojë me i thënë atëherë “U mbyll”. Po është çel. 20 

Py. Pra, kur erdhi ZPS-ja t’i merrte këto dokumente, ju ishit21 

ende në Shqipëri?22 

Pë. S’kam qenë unë aty, nuk e di unë. S’kam qenë aty. S’i kam23 

parë unë ata, asnjërin. 24 

Py. Kur u kthyet nga Shqipëria, pasi bëtë pushimet -- jo një25 
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moment të kthehem pak mbrapa. Gjatë kohës që ju ishit në1 

Shqipëri, ZPS-ja a provoi që t’ju kontaktonte?2 

Pë. Jo, jo. 3 

Py. Kur u kthyet në Kosovë pastaj, a vutë re diçka të4 

pazakontë, kur u kthyet?5 

Pë. Këtë çështje e ka theksuar Hysniu, e ke vërejtur më6 

shumë, po edhe unë, duke menduar, më duket, kur kam hyrë -–7 

kur kam hyrë në kufi, më është dukur që një kerr është duke më8 

përcjell mua. Mirëpo nuk kam qenë i sigurt që ka qenë9 

përcjellje e këtyre apo e kujt, sepse isha si fytyrë publike10 

në televizion dhe ndoshta ka mujt me qenë edhe ndonjë11 

kureshtar, me më pa. Kështu s’e kam marrë si fort ashtu -- por12 

kur këtu u shpejtuan pastaj kontrollet ndaj nesh, besoj se13 

edhe ai rast ka qenë i tyre. 14 

Py. Pasi u kthyet në Kosovë, gjatë periudhës deri në ardhjen15 

për herë të dytë të dokumenteve, ZPS-ja apo ndokush nga ZPS-16 

ja, a ju kontaktoi?17 

Pë. Jo, jo, jo, jo. Edhe pse e kanë pasur mundësinë në çdo18 

kohë. Për mua s’ka pasur nevojë as të më përcjellin, sepse unë19 

publikisht ftesa në televizion i kam pasur me minuta, me20 

sekonda se kur do të jem, se i bënte edhe televizioni edhe21 

unë. Kështu që s’kanë pasur nevojë këta të më përcjellin dhe e22 

kanë ditur vendin saktë ku më gjejnë se kanë pasur plan me23 

bisedu me mua. Nëse veç e kanë përmirësuar atë stilin e tyre24 

të ftesave, e vendosin me qenë korrekt. Kurrë, asnjëherë. 25 
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Py. T’u kthehemi tani ngjarjeve për paketën e dytë, nxjerrjen1 

e dytë të dokumenteve. Mund t'i thoni Gjykatësve se ku2 

ndodheshit në mëngjesin e ardhjes për herë të dytë të3

dokumenteve?4

Pë. Në zyra, në zyrat e kryetarit, zakonisht, ne zakonisht5 

rrimë në zyrat e kryetarit, nuk rrimë veçmas, përderisa s’kemi6 

detyra të veçanta me palët. Zakonisht rrimë vetëm për të7 

kaluar kohën më mirë, pimë bashkë -- kemi televizorin aty,8 

diskutojmë gjëra, kështu që edhe pse i kemi zyrat e ndara,9 

nëse s’kemi palë, s’kemi punë, rrimë bashkë.10 

Py. Në momentin që erdhën këto dokumentet për herë të dytë në11 

zyrë, a ju kujtohet se më kë ndodheshit?12 

Pë. Po, më duket kam qenë me kryetarin, Fatonin. Më duket ka13 

qenë edhe Faik Fazlliu, nëse jam i sigurt. Ka qenë edhe dikush14 

aty. Po është interesant, sikur e thashë herën e parë. E15 

person ku i ka lënë aty, ai e patë lënë edhe porosinë se “do16 

t’ju sjellim prapë”, se nuk e thashë. Por unë asnjëherë nuk e17 

kam besuar se ka me pru më. Asnjëherë s’e kam besu edhe pse e18 

ka thënë. E kemi thënë në media dhe këtë porosi të tij kanë19 

muj me e ndi edhe këta në media. As vetë s’e kam besu se ka me20 

ardh më. Por erdhi. Ndodhi. Dhe prapë edhe në këtë porosi ka21 

thënë “prapë do t’ju sjellim”. Edhe në paketën e dytë e ka22 

lënë porosinë që do t’ju sjelli përsëri.23 

Py. Pra, për të qenë të qartë, gjatë ardhjes së paketës së24 

parë, ky njeriu i mistershëm, enigmatik, që ende nuk e dini25 
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identitetin, ai tha se do sillte prapë. Prapë kishte me1

sjellë. 2

Pë. Po ju them sipas fjalës së Taibes, sepse unë s’e kam parë3 

asnjëherë ku i ka prurë. Por si porosi që ja ka lënë Taibes,4 

dhe Taibja na ka interpretuar ne. Këtu gjithmonë në bazë të5 

kësaj po e them, se këtu e keni interpretuar edhe në media.6 

Kemi thënë se ai ka thënë do t’ju sjellë prapë. 7 

Py. Pra, t’i kthehemi tani paketës së dytë. Nga e more vesh,8 

kush ta tha që kishte pasur edhe një paketë të dytë?9 

Pë. Taibja. Ajo ka qenë gjithmonë në ballë të derës kur është10 

hapur. Ajo është gjithmonë në ballë të derës. Ajo është e ulur11 

aty, ne jemi -- nëse është hyrja kështu Taibja është përballë,12 

ne jemi në krahun e majtë, diku 5-6 metra, i kemi zyrat në13 

korridor andej [nga] Taibja. Ne s’e kemi parë. Unë s’e kam14 

parë as së dyti. Unë në fakt s’e kam parë as të tretin.15 

Py. A ju kujtohet, pasi ua tha Taibja, a ju kujtohet çfarë16 

reagimi bëri zoti Klinaku?17 

Pë. E di që jemi çuar të gjithë në këmbë, e kemi këqyr kështu18 

shoqi-shoqin, këqyrur me habi. E di se Faton Klinaku ka dalë19 

para nesh prej zyrës së kryetarit dhe tha “ku është, ku20 

është”, “kah shkoi, kah shkoi”. Kaq. pastaj jemi marrë me21 

Taiben në fakt, me atë lloj paketa aty që qe, po me Taiben --22 

dikush me Taiben, dikush e mori paketën. Kësi hovi e kemi23 

marrë fill që ashtu. Hiç s’jemi tutë, mbase e pamë çka po24 

sjell ai, e kemi kap drejtë e kemi çuar në zyrë. Por ajo ka25 
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ndryshuar se aty kanë qenë tash tre stoqe dhe me fletë më pak. 1 

Py. Përpara se të arrijmë aty, sapo thatë që zoti Klinaku2 

doli nga zyra. Çfarë bëri?3 

Pë. Unë nuk e kam ditur pse doli. E pash që doli me nxitim,4 

por kur u kthye ka shpjeguar që u mundua me e ndjek atë5 

personin përmbrapa, sepse ai kishte zbritur -- ne pastaj e6 

kemi parë në monitor të kamerave tona që ai ka thonë se nuk e7 

di ku është lifti, nuk e njeh, fshihet se s’e njeh, e prej [e8 

pakuptueshme] që del në -- sepse ne e kemi edhe një palë të9 

tjera shkallësh dhe ka zbritur shkallëve. Dhe ky tha, i10 

lëshova shkallëve mbas, deri poshtë atje. Bile edhe unë i kam11 

bërtit, i thashë “pse more, pse shkove”. Është detyra e tjetër12 

kujt ajo që ta ndjekë. 13 

Py. Po ti si reagove për këtë që bëri zoti Klinaku, çfarë14 

reagimi pate?15 

Pë. [e pakuptueshme] kam nga që zoti Kliaku ka vepruar16 

gabimisht sepse ai atje tha “m’u ka kthye mbrapa dhe e ka çuar17 

dorën kështu. M’u ka kthy” -- ju ka ndalë. Do të thotë ai qysh18 

e shpjegoi Klinaku, ka qenë në gjendje me u konfrontu me19 

Klinakun aty. Klinaku është i moshuar, nuk e di edhe çfarë20 

arsye ka pasur në këtë kuptim. Ka mujt edhe me kenë i21 

rrezikuar. Unë mendoj se janë konë organe të tjera të22 

lajmëruara, janë kone -- kena mujt me na... Bile ardhjen e23 

dytë, deri sa ka qenë e paralajmëruar që ai ka thënë, kanë24 

mujt lirisht me e ndalë. Kush kishte dashur, qoftë policia25 
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jonë, kush të kishte dashur e kishte ndalur.1 

Py. Pra, duke u bazuar në faktin që e kishit shpallur2 

publikisht, ZPS-ja apo policia lokale, a ndërmorën ndonjë hap3 

për ta siguruar ndërtesën?4 

Pë. Jo, jo. Asnjëherë. Na edhe kur i qitëm këto të dyta, ku5 

thirrëm mbledhjen, ne asnjë herë nuk na kanë konfirmuar prej6 

ZPS-së që është materiali i tyre. Vetëm që e kanë marrë. Bile7 

edhe mediat kanë tentuar. Asnjëherë nuk është konfirmuar që8 

është vërtetë autentik, a s’është. Më duket se nuk u konfirmua9 

as atë ditë prej këtyre këtu. Por asnjëherë nuk na ka10 

konfirmuar ne që të dinim të sigurt që nime është materiali i11 

tyre. S’kanë ardhur kurrë me u përgjigj. Kurrë.12 

Py. A ju a bëre atë pyetje atyre?13 

Pë. Ua ka bërë Fatoni kur jua ka dorëzuar të parat. Unë ja14 

kam bërë këtë kur kanë ardhur të dytat, kur kanë ardhur për15 

t’i marrë. Se kur të vini, sqaroheshe. Po ua kemi bërë. Ata16 

thanë “Do t’i marrim, do t’i këqyrim. Nëse janë tonat, ju17 

tregojmë”. Kurrë s’janë lajmëruar. Kështu kanë vepruar me të18 

trija.19 

Py. Në lidhje me paketën e dytë, the që kjo ishte pak më e20 

vogël se e para. A mund të na e përshkruash? Përpara se sa t’i21 

përgjigjesh, a ishte e paketuar ajo në të njëjtën mënyrë si22 

ajo e para, pra nuk kishte të shkruara jashtë, nuk kishte23 

asnjë lloj shenje në pjesën e sipërme të paketës?24 

Pë. Nuk ka pasur, ka qenë paketë, sa më kujtohet. Nuk e di se25 
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më këto nuk jam marrë. Më duket se unë kam shkuar te Taibja1 

dhe me e këqyr shpejtë atë monitorin aty, me e pa kush është.2 

A është i njëjti njeri? Më bënte shumë përshtypje, kush është3 

ai që po hyn kaq lirë. Se është dashur të ndjehej shumë i4 

sigurt ai në çfarë qendre kemi ne, zyra shumë e sigurt. Në çdo5 

rreth, sidomos mbas kësaj buje, për të ardhur ai ashtu. Dhe6 

unë nuk e di, por e di që ka qenë një paketë dhe nuk -- unë7 

veç kur e kam parë të nxirret në tavolinë, qysh i kemi qitur8 

të parat. Në tavolinën e kryetarit po flas gjithmonë, në zyrën9 

e kryetarit. Se aty i çonim më së pari, për me e izolu10 

rrethin, mos me ardh njerëz, me i pa tjetër kush. Ne nuk i11 

kemi pasur transparente as për anëtarët e tjerë të Organizatës12 

që kanë punuar aty, për shembull. Nuk i kanë parë, s’i kemi13 

lejuar me i pa. Vetëm ne. Aq sa i kemi parë, shkurt. Sa me14 

ditë për çka është fjala. 15 

Py. Përpara se të flasim për vetë dokumentet, na the që keni16 

kontrolluar kamerën për të parë nëse personi që i solli17 

dokumentet herën e parë ishte i njëjti me personin që i solli18 

ato herën e dytë. Çfarë konkluzioni arritët?19 

Pë. [e pakuptueshme] unë nuk jam njeri i specializuar për atë20 

punë, por për sytë e mi nuk ka qenë i njëjti. Më i gjatë është21 

dukur ky që i ka prurë së dyti, më korpuloz, më kopuloz, më i22 

gjatë, më i mbushur, por forma e maskimit e njëjta. Covid23 

maskë, syze, kapele bejsbollit. Edhe më duket tuta sportive.24 

Py. A e ke njohur personin e parë apo të dytin, ndonjërin25 
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prej tyre?1 

Pë. Me e pas njoft, tani i kish dhënë në dorë, more. Ai s’ka2 

dashur që ta njoh unë, e as kurrkush. Ai e ka gjetur në rrugë,3 

ai të kishte dashur ta njihja unë, ai do kishte shkuar e do na4 

e kishte prurë aty. 5 

Py. Pra ti nuk e dije se kush ishte, as personi i parë, as6 

personi i dytë. 7 

Pë. [E padëgjueshme].8 

Py. Atëherë t’i kthehemi paketës së dytë. Paketa e dytë thatë9 

që ishte pak më e vogël se e para. A mund të na thuash10 

afërsisht, sa faqe mund të kishte aty?11 

Pë. Kanë qenë diku kah -- prej 400 deri në 600 faqe stoqe,12 

stoqe -- që është. Një stok prej 400 deri në 600. Po spekuloj13 

me shifër këtu, por s’e di saktë. Bile këtu i kemi kontrolluar14 

shumë më pak. 15 

Py. Pra pak a shumë, gjysma e madhësisë së paketës së parë. 16 

Pë. Aty-aty.17 

Py. The që i keni parë shumë pak ato dokumente. Mund të na18 

thash për sa kohë afërsisht i keni parë këto dokumente herën e19 

dytë?20 

Pë. Edhe këtu, edhe këtu i ka ra qe ashtu 15 minuta, 1021 

minuta, 15 minuta sepse pamë që kanë qenë më shumë22 

korrespondencë e kryeprokurorit, e zëvendëskryeprokurorit,23 

korrespondencë me Vukçeviçin, me numrin 4, se s’më latë me ja24 

përmend emrin, koordinatorin domethënë, me koordinatorin. Por25 
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përpos korrespondencës, ka pasur edhe fletë falënderim për1 

bashkëpunimin e mirë që po bëjnë dhe kontributin që po japin2 

për këtë Zyrën e Prokurorit. Kështu që për mua ka qenë një3 

diçka dëshpëruese. Shumë dëshpëruese është edhe sot. S’e pash4 

asnjë falënderim të ndonjë organizmi të shtetit tonë, as5 

Prokurorisë tonë, as ndonjë shqiptari, asnjë –- Ndoshta ka6 

mujt me qenë se unë të gjitha faqet s’i kam këqyrë por në ato7 

që këqyra, nuk i kam parë. Kam parë kërkesa, që kishin thirrur8 

për t'u siguruar vendet nëpër Serbi, personave të caktuar.9 

Tmerr kam parë. Për aq pak sa kam parë, tmerr kam parë.10 

Py. Pra dokumentet që ke parë përmbanin dokumente të ngjashme11 

me ato që ishin në paketën e parë?12 

Pë. Si po mendon “të ngjashme”?13 

Py. I njëjti lloj ose lloj i ngjashëm dokumentesh. 14 

Pë. Si burim, si burim dukej si i njëjshëm, por shkrime të15 

tjera këtu, shkrime të tjera. Shumica ka qenë flet-16 

falënderimet, korrespondencat, bashkëpunimi, kërkimi i17 

sigurimit të vendin në Serbi, me i marr në pyetje. Këto kanë18 

qenë, që në atë të parin kanë qenë më shumë -- tjetër -- dhe19 

kanë qenë shumë në të parin. Dhe nuk e di, ka pas në të parin,20 

ka pasur edhe serbisht shumë të shkruara, shqip, anglisht. Ka21 

pasur dokumente të vjetra të gjykatave që janë kryer në22 

Kosovë. Këto i di saktë kur ka ardhur dëshmitari numër 1 dhe23 

na i ka shpjeguar se çfarë kanë qenë se jo për momentin aty24 

kur i kam këqyrur. 25 
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Py. E kam të qartë që ju i keni parë vetëm për një kohë të1 

është shkurtër ato dhe thatë që ishin letra falënderimi,2 

koordinimi me zyrtarë serbë. A kishte ndonjë letër falënderimi3 

apo koordinimi me institucionet e Kosovës, nga ato që keni4 

parë ju?5 

Pë. Kjo -- ajo është që e potencova që nuk e pash askund dhe6 

më la -- thjesht po them më la një përshtypje të hidhur. Pse?7 

Pse jo? Gjykata e Kosovës të mos e njohë veten? Pse jo? Për8 

çka -- cilën rezoni?9 

Py. Dhe këtë herë, mbasi i keni parë dokumentet, si u morr10 

vendimi për të thirrur konferencën e dytë të shtypit?11 

Pë. E nuk e ceka më përpara. Mbasi kanë ardhur dokumentet,12 

paketa e parë, dhe i kemi qitë, ne kemi thirrur mbledhjen e13 

kryesisë së gjerë që quhet prej 23 anëtarëve dhe meqenëse ai e14 

kishte lënë porosinë, pa e ditur ne të sigurt nëse a i sjell15 

apo s’i sjell, e kishte lënë porosinë që do të sillte dhe për16 

të na arsyetuar apo për të mos na e arsyetuar vendimin që17 

ndoshta e kemi mujt me pas të ngutshme ne si kryesi e ngushtë,18 

kemi mbajtur një mbledhje që kemi sqaruar këtë çështje. Dhe19 

aty unanimisht është marrë vendim se nëse vijnë, nëse vijnë,20 

mos të mos hezitojmë hiç por menjëherë me i qitë në -- me i21 

thirre mediat. E vetmja kërkesë ka qenë që sa më shpejt me i22 

thirr mediat. Sa më shpejt. Thashë, kush të dojë le të vijë.23 

Dera ka qenë e hapur. Kështu që pastaj ka qenë vendim i24 

kryesisë së gjerë kjo, për të dytën, e për të tretën. Ka25 
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vlejtur ky vendim. 1 

Ne vetëm të parin e kemi marrë si vendim veto. Nuk e kam2 

këtu për t’i ikur përgjegjësisë. Po kështu ka qenë realiteti.3 

Nuk është asnjë që nuk është pajtuar.4 

Py. Mbi çfarë bazash u morr vendimi për thirrjen e5 

konferencës së dytë të shtypit nga udhëheqja e gjerë?6 

Pë. Bazën e transparencës, sepse ishte -- shiko, ka qenë një7 

ngulfate në opinion. Me turli lloj thashethemesh. Ka qenë një8 

ngulfate. Replika, mendime të ndryshme, spekulime, nuk ka9 

pasur send më të nevojshme për të qenë sa më transparent dhe10 

t’i thërras publikut për të parë se çka janë ato. Qoftë --11 

çfarëdo qofshin, qofshin provokim, qofshin kurthe, qofshin të12 

vetë këtyre. Ka qenë një interes kjo që të dihet se çfarë po13 

bëhej. Ne do të kishim bërë në një farë mënyre thyerjen e14 

ligjeve të demokracisë, të transparencës dhe të interesit15 

publik po të mos e kishim bërë këtë punë. Shto këtu, shto këtu16 

vendimin e kryesisë së gjerë prej 23 anëtarëve, është edhe17 

obligim për zbatim.18 

Py. A të kujtohet se kur janë dërguar ftesat për thirrjen e19 

konferencës për shtyp, në çfarë ore?20 

Pë. Gati -– saktësisht nuk e di -– gati edhe këto edhe21 

dërgesat, edhe këto na kanë ardhur diku prej orës prej orës22 

10.00 deri në 11.00, prej 10.00 deri në 11.00, të tre23 

dërgesat, kështu që në këtë reaksion, menjëherë, menjëherë.24 

Domethënë fill 15 minuta pasi kemi lexuar fill. Bile kërkesën25 
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e dytë e kemi bërë shumë shpejtë dhe më duket kemi lënë vetëm1 

një orë, e diçka -- pauzë, kështu që të mund të vinin2 

gazetarët. Shumë shkurt u bë. Shumë shpejt e thirrëm ne. Që as3 

nuk e kemi pritur që do të vinin shumë gazetarë, aq shpejt e4 

kemi thirr.5 

Py. A u ndoq e njëjta procedurë në dërgimin e ftesave, si6 

herën e parë, pra që janë dërguar ftesat prej sekretarit?7 

Pë. E njëjta procedurë, vetëm unë nuk e di, atëherë ka qenë8 

për mua diçka e dyshimtë, po këtu në gjyq u sqarova, e sqarova9 

saktë. Në fakt në mbrëmje, tash që e kam sqarua, por në gjyq e10 

sqarova se kush është personi, sepse atë ditë kur na ka ardhur11 

kjo e dyta, paketa e dytë, menjëherë diku nga nja 30 minuta na12 

ka ardhur gazetarja Elmedina, na ka ardhur te dyert dhe na ka13 

thënë “a ka diçka të re, a ka prurë diçka të re, a ka diçka të14 

re?”. Edhe më bëri përshtypje, nga e mori vesh ajo, më vonë e15 

mora vesh që ajo i kishte parë duke hyrë ose e nxori pastaj16 

publikisht atë incizimin, ajo e kishte parë para nesh duke17 

hyrë atje te zyra, këtë qe e ka pru paketën e dytë. Bile e di18 

është diku e incizuar, i kam thënë “ec, se m’u ke bo si CIA”. 19 

Atë ditë kanë qenë gazetarët ende pa ardhur, veç u mbush20 

-- ka qenë korridori i mbushur. 21 

Py. Pra a është e saktë që kjo gazetare ka qenë e para që ka22 

mbërritur aty. 23 

Pë. Po, më e para, ka qenë më e para dhe po të them, më e24 

padëshirueshme për mua dhe më e dyshimta për mua, në kuptimin25 
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e dyshimit që po bashkëpunon me Prokurorinë në diçka kot.1 

Sepse nuk dinte ende kurrkush kurrgjë dhe fill me një -- 302 

minuta 40 minuta ka ardhur te dera e na pyeste “a ka ardhur3 

diçka, mos ka diçka, a ka ardhur diçka? Pse e keni thirrur4 

konferencën? Mos kanë ardhur materiale?”. Por tani më vonë e5 

pash që ku ajo publikoi, ajo e kishte incizuar atë aty duke e6 

prurë, domethënë ende pa e parë ne.7 

Py. A ta tha ajo gazetare këtë përpara se sa e bëtë8 

konferencën e shtypit apo pak më vonë?9 

Pë. E kishim thirrur konferencën në fakt. Por ne e kishim e10 

thirrur konferencën, të thashë, 15-20 minuta sa e kemi11 

vendosur, i kemi parë çka janë dhe i kemi thirrur konferencën.12 

Jo, po aq shpejt, domethënë vetëm kur e shpjegoj këtu dhe kur13 

e kam parë atë natë filmimin e saj, unë e kam mundur të kuptoj14 

se në çfarë mënyre e ka ditur ajo. Që në fakt ajo kishte pasur15 

të drejtë, por që mua mu duk e pamundur me e ditë ajo para16 

nesh. Në kuptimin -- e pamundur. Ajo kishte pasur fakt se ajo17 

kishte parë në zoom.18 

Py. Na the që u habite nga numri i gazetarëve që erdhën aty.19 

Pra kur kanë mbërritur gazetarët përpara se sa të fillonte20 

konferenca për shtyp? Sa gazetarë do të thoshe që ishin aty?21 

Pë. Aty ku kam thënë jam supozuar -- jam supozuar sepse herën22 

e parë ne u sulmuam edhe prej gazetarëve edhe prej mediave,23 

dhe prej të gjithëve, u sulmuam sikur është diçka që e kemi24 

krijuar ne vetë, vetëm për me bo diçka interesante. M’u duk,25 
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po [e pakuptueshme] ose po arsyetoj ato çka kemi folur. Nuk1 

kanë besuar shumë as mediat, as njerëzit as -- se në fakt në2 

fakt ne as nuk i kemi besuar ne vetvetes që janë dokumente të3 

tyre. Kështu që në një farë mënyre kishin të drejtë por ne4 

ndiheshim keq sepse tash ramë në kurth. Ne na kanë akuzuar5 

edhe që kemi bashkëpunuar me serbë, i kemi marrë këtu. Ka6 

pasur që na kanë thënë direkt, kështu që të kallëzoj -- për7 

mua është sidomos dhe njerëzve të luftës, t’u thuash dhe ti8 

akuzosh që “ti je bashkëpunëtor i shërbimit serb”, unë mendoj9 

nuk ka fyerje më të rëndë. Kështu që kemi qenë në shumë10 

presion që -- besoj që ata duhet të ndihen keq tash. Se na11 

kanë akuzuar pa bazë, kështu që në atë kuptimin po të them,12 

kam pritë që gazetarët ndoshta edhe nuk vijnë shumë. Për këtë13 

u befasova, sepse na neglizhuan të gjithë. Edhe organet14 

shtetërore edhe qeveritarët edhe kryeprokurori edhe kurrkush.15 

Na bënë aq bajat sa filluam mandej me u ndi shumë keq. Çfarë16 

po bëhet me ne?17 

Py. Pasi filloi konferenca për shtyp, çfarë u the gazetarëve,18 

ose ta formuloj pak më ndryshe, çfarë informacioni i ke dhënë19 

gazetarëve përpara se të fillonte konferenca për shtyp?20 

Pë. Asnjë informacion. Kanë tentuar të dinë për çfarë i kam21 

thirrur. I kam thënë “e merrni vesh kur të ngjiteni lart”.22 

Bile më kanë pyetur: “a mos ka apet asi letrash”? I kam thënë23 

“kur të ngjiteni lart e merrni vesh”. Nuk i kam thënë “po”24 

deri sa jemi ngjitur lart. As unë e as kurrkush nuk i ka25 
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thënë. 1 

Py. Gjatë prezantimit në konferencën për shtyp, gjatë2 

konferencës së dytë për shtyp, a janë vendosur nëpër tavolinë3 

ato dokumente njëlloj siç ishin vendosur edhe herën e parë?4 

Pë. E njëjtë. Forma e konferencës e njëjtë. Thirra konferencë5 

të njëjtë, vetëm që koha ka qenë e shkurtër për të ardhur6 

gazetarët, më e shkurtër koha e pritjes për gazetarët, sepse7 

kemi dashur vetë sa më shpejtë me i qitë, me i pa, mos me i pa8 

brenda. Krejt e njëjtë.9 

Py. Kush foli në konferencën e dytë për shtyp?10 

Pë. Shiko, në bazë të ligjit dhe detyrave që i kam -- që i11 

kam detyrat që më përshkruhen me ligj, për postin që e kam si12 

zëdhënës, duhet me bisedu unë, por mbledhjen, nëse është13 

kryetari, e çel kryetari. Mirëpo unë e kam pasur edhe rolin e14 

nënkryetarit. Nëse s’do të kishte qenë nënkryetari, meqenëse15 

nënkryetari tjetër Migjen Shala -- që edhe një herë e16 

përshëndes prej këtej, i uroj shëndet, do ta kishte hapur17 

njëri prej nesh. Se unë kam qenë edhe nënkryetar. Por18 

njëkohësisht e kam pasur edhe detyrën e zëdhënësit të19 

organizatës. 20 

Py. Pra, a keni folur të dy gjatë asaj konference për shtyp?21 

Pë. Po shumë shkurt, domethënë në mbledhjen e dytë se ka qenë22 

fort i sëmurë. Po edhe nuk kam biseduar edhe aq gjatë. Nuk kam23 

biseduar shumë aty. Kam biseduar -- provokime më shumë, na24 

kanë bërë gazetarët: “Pse s’po i qitni ju, pse s’po i qitni ju25 
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në Facebook-un tuaj”.  I thashë “ne nuk i qesim sepse ne nuk1 

jemi gazetarë. Po të ishim ne gazetarë, i kisha qit. Unë s’jam2 

gazetar. Ju e vendosni a me i qit a mos me i qit. Ne nuk duam3 

me i qit, se s’është detyra jonë. Ne ja ku i kemi prurë këtu.4 

Në daç i merrni, në daç i lini”. 5 

Py. Çfarë i the gazetarëve për këto dokumente gjatë6

konferencës?7

Pë. Vetëm u tregova se çka ka –- çfarë kam mujt unë me lexu,8 

çka në to. Pastaj ata kanë ardhur, i kanë marrë vetë. Një9 

dosje, prapë u kam thënë, që një dosje e ruajmë prapë për10 

zyrën e Prokurorit Special ose për prokurorinë tonë ose11 

policinë tonë. Por gjatë kësaj jave, harrova të theksoj, ne12 

kemi qenë shumë të kritikuar prej mediave, si njerëz të ligj,13 

si njerëz të dobët, që e thyejmë fjalën, që kemi pas thënë14 

“nuk e japim pa ardhur organet tona”, e gjoja ne – “ju u15 

tutët, ju u ligët dhe ja dorëzuat pa praninë e organeve16 

shtetërore të Kosovës”. Ishte  fjala për të parat, kur i kanë17 

marr, kur nuk kam qenë në Prishtinë, kështu që kemi pasur18 

presionin më të madh: “Pse i keni dorëzuar”, duke na fyer,19 

duke na thënë si njerëz të dobët, “u ligët, e thyet premtimin20 

tuaj”. Edhe në fakt u thye premtimi aty por -– ndoshta. Sepse21 

edhe atëherë kemi pas thënë “pa praninë e dikujt pse t’i22 

dorëzojmë?”. 23 

Py. A të kujtohet, gjatë konferencës për shtyp, cilët emra ke24 

përmendur që ishin në dokumente?25 
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Pë. Clint Williamson, Schwendriman, Kwai Ipi, këto që po [e1 

pakuptueshme] me i përmend, Vladimir Vukçeviçin, këtë2 

koordinatorin që s’po ma lejoni me e përmend dhe kështu,3 

ndonjë emër të ndonjë -- po, ka pasur, kanë qenë këta që tani4 

nuk i mbaj mend me emër po aty shkruhej serbisht që kanë qenë5 

disa zëvendësprokurorë, disa të hershëm, që kanë qenë përpara.6 

Më duket, më duket që të lypi këtu. Se kur ta lexoj këtu, e7 

kuptoj. Jo, s’po mund ta shoh pak. Nuk është se e pash fare.8 

Po, numri 5. [REDAKTUAR], [REDAKTUAR]........... Jo, jo, më9 

fal, numri 4. Mirë. Excuse me. Këta -- janë njerëz zyrtarë,10 

janë njerëz të prokurorisë, që janë zyrtarë, janë publikë për11 

Kosovën. Këta janë vetëm për ju këtu, po më çudit, se në12 

Kosovë nuk janë as të njohur, as të panjohur. Jo tani që kur13 

kanë dalë këto dokumente, por vite përpara se me ardhur këtu.14 

Por i dini ju punët tuaja.15 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Vazhdoni,16 

zoti Cadman. 17 

Z. CADMAN: [Përkthim] 18 

Py. Ju lutem, zoti Haradinaj, vetëm me numra. 19 

Çfarë u thatë gazetarëve në lidhje me dëshmitarët që20 

ishin në atë dokumente?21 

Pë. Gjatë -- shiko, ne në fakt edhe mësuam shumë se çka është22 

e lejueshme dhe çka është e lejume prej debateve të shumta që23 

kishim prej ardhjes së parë, deri në ardhjen e dytë të këtyre24 

dokumenteve. Se në debatet, në grupet e debateve kishte25 
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juristë, kishte avokatë, kishte opinionistë, kishte të1 

shoqërisë civile, të cilët mendonin dhe e thoshin që, nëse nuk2 

përmenden emrat, nuk ka asgjë. Por kjo i kontribuon vetëm3 

transparencës dhe informimit publik. Nëse nuk përmenden,4 

kështu që në një farë mënyre mësuam edhe ne prej tyre, që janë5 

njerëz më profesionalë, se çka është e ligjshme, s’është e6 

ligjshme. Dhe pastaj në thirrjen e dytë dhe të tretë ne kemi7 

bërë thirrje që “mos përmendin emra ose e mbani përgjegjësinë8 

ju”. Këtë ja kam thënë çdo herë. S’kemi përmendur as ne më9 

emra, as ne s’kemi përmendur. Ka qenë fjalë emra që s’janë10 

publikë. Asnjëherë kush në Kosovë, po them numrin 3, 4, ju i11 

keni këtu 30 numra ose nja 26 apo 27, ju garantoj që janë12 

publikë. Pa ardhur këtu, se ata vetë deklarohen, këta dalin13 

vetë e deklarojnë nëpër mediat e tyre serbe, sepse ju duhen14 

për poena politikë.15 

Py. Për sa i përket vetë dokumenteve dhe mënyrën se si ishin16 

organizuar në konferencën për shtyp, sa për ta kuptuar se si17 

ishin vendosur, a ishin vendosur në të njëjtën mënyrë si herën18 

e parë, pra në stoqe të veçanta?19 

Pë. Po, të seleksionuar siç thash, të seleksionuara, por kanë20 

qenë si bat -- nuk kanë qenë si disa [e pakuptueshme] këta21 

kanë qenë më -- jo në mënyrë fort estetike. Ato të parat kanë22 

ardhur në mënyrë shumë estetike. 23 

Py. Pra, paketa e dytë ishte më e paorganizuar. Po a të24 

kujtohet se sa stoqe apo sa kopje të dokumenteve kishte aty?25 
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Pë. Tre stoqe, me diku 400-600 faqe. Tre stoqe me nga 4001 

deri në -- secila -- secili stok, diku me 400-600 faqe. 2 

Py. Dhe ashtu si me paketën e parë, ju në organizatën tuaj, a3 

bëtë kopje të këtyre dokumenteve?4 

Pë. More, ky ishte vendim, por çfarë kopje. S’ishte në5 

interesin tonë të bënim kopje. 6 

Py. Me sa të kujtohet, sa kopje të atyre dokumenteve janë7 

marrë prej gazetarëve që erdhën në konferencën e dytë për8

shtyp. 9

Pë. Por njërin stok e kanë blloku për ta ruajtur për Zyrat e10 

Prokurorit Special, e kemi thënë edhe në televizion, të11 

prokurorisë tonë. Ne më me qejf kemi pasur që me na ardh12 

dikush prej organeve tona. Nëse ata s’vijnë edhe këta janë13 

ftuar. Në mënyrë mediatike, këta kanë qenë të ftuar. Sikur14 

gjithë të tjerët sepse as gazetarët nuk i kemi thirrur me15 

telefon. Ndërsa prej këtyre dy stoqeve që kanë mbetur unë16 

mendoj që kanë qenë diku 80 përqindëshi i marrë. Po e them17 

përafërsisht, po hajde 60 deri në 80 për qind kanë qenë të18 

marra. Fletë –- dhe këtu po spekuloj me këtë përqindje se nuk19 

i kam këqyrë. Se pastaj i kemi gjetur të shpërndara ne, kur20 

kemi ardhur për t’i marrë këto. 21 

Py. Pra, me sa të kujtohet, një stok e keni mbajtur, dhe atë22 

pastaj më vonë e ka marrë Prokuroria, zyra e Prokurorit të23 

Specializuar, ndërsa kopjet e tjera janë marrë prej gazetarëve24 

që kanë qenë aty. 25 
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Pë. Nga mediat, po. 1 

Z. CADMAN: [Përkthim] I nderuar Gjykatës, po vjen ora2 

13.00, kështu që mund të ndalojmë tani. 3 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Zoti4 

Haradinaj, mos harroni se nuk duhet të flisni me askënd për5 

dëshminë tuaj dhe duhet të vini në orën 14:30. 6 

Z. CADMAN: [Përkthim] Për t’ju vënë në dijeni, nuk besoj7 

se do të zgjasë më shumë se sa një seancë tjetër. 8 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Faleminderit. 9 

Mbyllet seanca. 10 

   --- Pushimi i drekës filloi në orën 12.5911 

  --- Seanca rifillon në orën 14.3012 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Z. Cadman, ka13 

ndonjë përditësim për dëshmitarin tjetër ekspert? Nuk të le të14 

harrosh.15 

Z. CADMAN: [Përkthim] Nuk kam dyshim. Kemi qenë në16 

kontakt me të. Po përpiqemi të kontaktojmë familjen e saj.17 

Familjarët i punojnë, kështu që do të përpiqemi që ta18 

konfirmojmë.19 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Do të marr20 

përgjigje në një moment të caktuar, apo jo?21 

Z. CADMAN: [Përkthim] Më ka thënë vetëm që duhet të22 

organizohet me familjen që të marrë organizimet. Po shikon se23 

si të udhëtojë që të vijë në datë 21. Ka disa komplikime,24 

Glasgou është një qytet i cili nuk është shumë i lehtë për të25 
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organizuar udhëtimet. Ajo nuk e kupton pse nuk e jep dot1 

dëshminë me videolidhje, por do të përpiqet që të vijë më datë2 

21. Megjithatë do presim konfirmim prej saj.3 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Atëherë do të4 

lëshojmë urdhër me të marrë konfirmimin tuaj, në mënyrë që të5 

gjithë të informohen sa më shpejt. Ju lutem, kërkoni që të mos6 

ta vonojë shumë përgjigjen se, nëse për ndonjë arsye nuk vjen7 

dot këtu, atëherë Zyra Administrative do ta ketë shumë të8 

vështirë kompensimin e kohës së humbur.9 

Z. CADMAN: [Përkthim] Sigurish, është në interesin tonë10 

që ta zgjidhim sa më shpejt.11 

Sa i takon çështjeve të tjera të kalendarit, jemi informuar se12 

zoti Gashi nuk udhëton dot përpara më duket datës 28. Në13 

varësi se si do të ecin këto 2 ditët në vijim, nuk jemi shumë14 

të sigurt se për çfarë do të na duhej data 17 e javës së15 

ardhshme.16 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Më vonë do të17 

mendojmë për këtë.18 

Ndonjë gjë tjetër?19 

Z. CADMAN: [Përkthim] Më kanë informuar se ka dy gabime20 

në transkript. I kam referencat, mund t’ia jap këto referenca.21 

Do mund të shkaktonin vështirësi nëse do të përmendeshin ato22 

pjesë të transkriptit gjatë kundrapyetjeve, sepse nuk23 

reflekton saktë se çfarë thotë zoti Haradinaj.24 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Nuk e di a e25 

KSC-OFFICIAL PUBLIC



 Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
    
Dëshmitari: Nasim Haradinaj (Seancë e hapur)                     Faqe 99 
Pyetje nga z.  Cadman                                          

KSC-BC-2020-07   11 janar 2022

ka parë transkripsionisti se çfarë është?1 

Z. CADMAN: [Përkthim] Jo, nuk e kemi pasur këtë mundësi. 2 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] E po të3 

presim për këtë, pastaj të shikojmë.4 

Do kemi dhe këtë listë emrash me numra. Tani, për hir të5 

procesverbalit, por edhe për qartësinë e lëndës, besoj se6 

duhet rihartuar. Po të njëjtët numra, po të njëjtët emra, po e7 

njëjta renditje dhe të hiqen ato shënimet me të kuqe. Dhe pa8 

këto pastaj mund të paraqitet si provë e pastër dhe mund të9 

paraqisni si provë edhe atë me shënim, në mënyrë që të jetë10 

për procesverbalin që janë vënë në dispozicion të dy11 

dokumentet. Mbase nesër.12 

Z. CADMAN: [Përkthim] Sot.13 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Faleminderit. 14 

Nuk e di Prokuroria ka gjë për të ngritur?15 

Z. HALLING: [Përkthim] Ajo që ne kemi është që, duket se16 

është ndryshuar lista e prezantimit nga Mbrojtja e Haradinajt17 

20 minuta përpara sesionit. Thjesht duam që të vendoset në18 

procesverbal se cili është ndryshimi.19 

Z. CADMAN: [Përkthim] Vumë re se nota e dorëzimit për20 

datën 22 që është paraprakisht si provë materiale, nuk ishte21 

në listën e prezantimit, prandaj e shtuam, në rast se del22 

gjatë pyetjeve.23 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Pra është24 

numër P58.25 
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Z. HALLING: [Përkthim] Po, faleminderit. E vumë re që u1 

dorëzua vonë, por duke pasur parasysh se çfarë është, nuk na2 

shkakton ndonjë vështirësi.3 

Z. BOWDEN: [Përkthim] Të nderuar Gjykatës, sa i takon4 

zotit Rees, siç e vini re nuk është në ekran. Ai nuk mund të5 

jetë i pranishëm në fillim të sesionit të pas drekës dhe6 

shpreson se do të na bashkohet në një moment gjatë pas drekës.7 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Besoj se e8 

kuptuam edhe nga njoftimi që na bëri me postë elektronike të9 

gjithëve, që ai do të ishte i disponueshëm në ato momente që10 

mundet, por në momentet e tjera nuk do të ishte i pranishëm.11 

Vë re se Gjykatësi Mettraux është dhe ai i gatshëm për të12 

vazhduar. Dëshmitari ndodhet në bankën e dëshmitarëve.13 

Z. Cadman, ju mund të ri-filloni me pyetjet kryesore.14 

Z. CADMAN: [Përkthim] Ju falënderoj. 15 

Py. Z. Haradinaj. 16 

I AKUZUARI HARADINAJ:  Zoti Avokat, zoti Gjyqtar, unë17 

këtu, për mua është një dëshmitar me dy numra. Për mua janë të18 

njëjtët. Do të thotë, numri 4 dhe numri 11. Tash, a po janë të19 

tjerë e t’i lemë kështu. Se unë po i kuptoj si të njëjtët.20 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Mund ta21 

rregullojë avokati juaj këtë. As ne nuk e kemi këtë22 

informacion. Po, ju kuptova, ju kuptova.23 

Z. Cadman, vazhdoni. 24 

Z. CADMAN: [Përkthim] Është duplikim.25 
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Py. Përpara pushimit zoti Haradinaj, po thoshit se, në1 

konferencën për shtyp i këshilluat gazetarët të mos i2 

publikojnë emrat e dëshmitarëve. Pse e bëtë këtë?3 

Pë. Sepse e dëgjuam shpesh, e dëgjuam shpesh gjatë paneleve.4 

E thashë, e dëgjuam shpesh nga ekspertë të ndryshëm, qoftë të5 

jurisprudencës, qoftë të larmisë të shoqërisë civile, qoftë6 

avokat, flas prej grupeve të ndryshme të paneleve që na binte7 

me marrë pjesë dhe ne në ato debate, dëgjonim që, e shpjegonin8 

ata që, nuk është kurrfarë thyerje e ligjit nëse nuk përmenden9 

emrat. Kështu që, njëkohësisht edhe fituam, krijuan bindje për10 

ne që nuk bëjmë kurrfarë thyerje të ligjit, por edhe iu lutem11 

atyre që të mos thojnë, nëse ata vetë s’e kanë dit. Kështu që12 

ta kenë edhe ata të njoftur. Dhe këtë e kemi ba çdoherë. 13 

Py. Pas konferencës së dytë për shtyp, pra pasi përfundoi kjo14 

konferencë e dytë për shtyp, ku shkuat?15 

Pë. Kur ka përfundu konferenca e dytë për shtyp, kemi mbërrit16 

poshtë në zyrën e Hysniut, në zyrën kryesore të kryetarit. Aty17 

ishte plot korridori me gazetarë. Edhe aty kam qëndru. 18 

Py. Ju kujtohet sa qëndruat aty në zyrë?19 

Pë. Kam qëndru deri dikur, pastaj dikur mua më është dashtë20 

me dalë. Që e kam pas shoqen ato ditë edhe të sëmurë në spital21 

në Prishtinë. Kështu që nuk kam ndejt deri në 4, deri në ora22 

04.00, kur është zakonisht orari i mbylljes së punës.23 

Py. Gjatë kësaj kohe, a ju ka kontaktuar ndonjëri nga ZPS-ja?24 

Pë. Unë veç po e ripërsëris, kurrë, në asnjë kohë. Kurrë, në25 
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asnjë kohë.1 

Py. A dini nëse ZPS-ja ka kontaktuar ndonjë person tjetër të2 

OVL, pas konferencës së dytë për shtyp?3 

Pë. Me sa dije kam unë, jo. 4 

Py. A keni dijeni nëse në ndonjë moment atë ditë, të jetë5 

kontaktuar z. Klinaku, nga ZPS-ja?6 

Pë. Më falni, nëse kështu mendoni. Z. Klinaku ka qenë i7 

kontaktuar me rastin e paketës së parë, kur kanë ardh me i8 

marrë materialet. Atë s’e llogarita si kontakt. Ka qenë paketa9 

e parë, do të thotë anëtari i jone janë taku, ka ardh me i10 

marrë dëshmitari 1. Por mendoj që kështu s’kam kontaktu dhe ma11 

s’i ka thirr kush. Dhe nuk e di për z. Klinaku a është12 

kontaktu atë ditë. Unë, s’e kam të qartë. 13 

Py. Me lejen e Gjykatësve, dëshiroj që t’i lutem zotit14 

Haradinaj të shikojë paragrafët 81 dhe 82 të deklaratës së15 

tij.16 

Pë. Po. Por kjo, ti më pyete, a janë kontaktu. Unë këtë e kam17 

marrë vesh të nesërmen, kur ata në fakt kanë ardh. Dhe e kam18 

marrë vesh të nesërmen që ai e ka kontaktu mbrëmë. Por unë19 

s’kam qenë atë ditë. Atë ditë, nuk kam qene i informum atë20 

natë. Do të thotë, më 16 unë s’kam qenë i informuar. Këtë21 

informatë unë e kam marrë më datë 17, të nesërmen. 22 

Py. Nga, si e more vesh këtë? Nga e more vesh?23 

Pë. Të nesërmen kur erdha në punë. 24 

Py. Dhe kur u ktheve në punë të nesërmen, këtë informacion ta25 
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tha z. Klinaku?1 

Pë. Po, e tha zoti Klinaku. Tha që, “Kanë thirrur dhe iu kam2 

thanë me ardh për sot”. 3 

Py. A të tha se kur e kishin thirr, kur e kishin telefonu?4 

Pë. Diku nga mbramja. Dikur nga mbramja mbas orarit që është5 

mbyll. Mbasi është mbyll orari i punës, që është i zakonshëm.6 

Py. A të kujtohet që të ka thënë z. Klinaku, dhe mos harroni7 

emrat e listës që t’i përmendni me numra, a të kujtohet se8 

kush e kontaktoi nga ZPS-ja, z. Klinaku?9 

Pë. Dëshmitari 1. Zakonisht ai ka ba kontaktet. Megjithëse që10 

shprehimisht kur u ka shpreh, e ka shpreh që, na kanë thirr11 

ata të zyrës së Prokurorit. Mirëpo ma vonë është sqaru, qe i12 

njëjti njeri. Kështu që aty e di që ka qenë Dëshmitari 1.13 

Py. Dhe me aq sa dini ju, nga ajo qe jua komunikoi z.14 

Klinaku, ishte rënë dakord që ky zyrtar t’ju vinte në zyrë më15 

datë 17, të nesërmen pra?16 

Pë. Po, ishin pajtu. Pasi ai kishte thanë që, “Është vonë17 

tash, është e mbyllur zyra dhe nuk janë këtu njerëzit”. Ai ra18 

dakord, “OK të nesërmen. Do të vijmë nesër”. Dhe nuk i ka19 

caktu kohë të caktume se kur do të vij. Dhe ne nuk e kemi dit20 

edhe për të nesërmen, veç kur i kemi parë. Nuk e kemi dit21 

saktë se kur kanë me ardh, që me i prit. Mua bile më kanë taku22 

në kafe, kam qenë duke pi kafe në atë pjesën e restorantit që23 

është në të njëjtin kat.24 

Py. A nuk ju duk e çuditshme që nuk erdhën më herët?25 
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Pë. Unë tash mujt e kuptoj si të çuditshme. Për atë herë, nuk1 

mu ka ba e çuditshme sepse, ata nuk janë prononcu që është një2 

material i rëndësishëm për ta. Kështu që nuk mu ka ba e3 

çuditshme. Kur e patën marrë pjesën e parë. Ndërsa tash më4 

duket e çuditshme.5 

Py. Thatë që po pinit kafe kur Dëshmitari numër 1 erdhi aty.6 

Ai ishte vetëm, apo ishte dhe me persona të tjerë?7 

Pë. Ka qenë rast shumë interesant, qesharak. Jo, ka qenë8 

bashkë vetë i tretë. 9 

Py. Dhe me cilën prej këtyre tre personave folët?10 

Pë. Shiqo, me bisedu... Për sa kam qenë unë prezent edhe të11 

tjerët edhe unë, kurrkush nuk ka bisedu me ne përpos12 

dëshmitarit numër 1 dhe në gjuhën shqipe. Dhe mund të them që13 

e flet shqipen në mënyrë letrare. Ka një grimë aksent, por14 

flet shumë rrjedhshëm në mënyrë letrare. 15 

Py. A kishte ndonjë përkthyes të gjuhës angleze aso kohe, që16 

t’ju përkthente këtyre 2 të tjerëve, të cilët shoqëronin17 

dëshmitarin numër 1?18 

Pë. I kanë prezantu kur i kam pyet, kush janë. Por nuk është19 

përdor asnjëherë përkthyesi dhe kemi fol vetëm shqip. Por20 

gjuha shqipe ka qenë për mua e kuptueshme. Po them që e ka21 

fol-- nuk thashë që ka fol shqip në kuptimin që, me thanë tash22 

unë që nuk e kam kuptu. Ka fol rrjedhshëm dhe në mënyrë23 

letrare, shumë bukur. Bile e përgëzoj për gjuhën që flet24 

letrare, shqipe.25 
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Py. Dhe këtë bisedë e bëtë në restorant, apo shkuat diku1 

tjetër, kishit arsye të shkonit diku tjetër?2 

Pë. Jo, unë isha duke... Nëse doni, e shpjegoj si ngjarje.3 

Aty është kur unë kam pa për herë të parë një oficer të Zyrës4 

së Prokurorit, që kam taku personalisht. Aty është hera e parë5 

që unë kam parë një oficer. Edhe ky është dëshmitari 1. Unë6 

kam qenë duke pi kafe, mu ka afru në krahë të djatht, kam qenë7 

në këtë pozitë. Edhe më ka ardh njeri shumë i shqetësuar,8 

shumë i shqetësuar. Me maskën e COVID-it në hundë, kapuçin9 

bejsboll, pantallona safari. Por m' u duk ma i vjetër dhe ma i10 

lodhur se është në fakt ai. Sepse si duket ai i ishte ngjit11 

shkallëve përpjetë edhe erdhi duke marrë frymë, sa unë mendova12 

që është i sulmuar, i atakuar prej dikujt, diçka. Dhe vetëm13 

m’u ka afru dhe më ka thanë, “A jeni ju zoti Haradinaj”? I14 

thashë, “Po. Kush jeni ju”. Atëherë mu ka prezantu, “Jam15 

dëshmitari 1. A ka mundësi me bisedu me ty privat”? I thashë,16 

“Po”. Thashë, “Ça ke, çka je i shqetësum”. Unë mendova mos ka17 

nevojë me shku në banjë a diku. Tha, ”Jo, jo, jo, jo, është18 

shumë me rëndësi. A ka mundësi me bisedu diçka privat, diku jo19 

këtu”. Thashë, “Po. Ne a shkojmë në zyrë atje”? Tha, “Po”.20 

Edhe jemi çu.21 

 Duke shku rrugës ka thanë diçka, por që unë e kam22 

nënvleftësuar atë se, për mua ato çka më ka thanë ai janë23 

triqe të vjetra të inspektorëve të zbulimit e të shërbimit24 

informativ, që unë i kam kalu 30 vjet përpara gjatë kohës së25 
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hetuesisë në ish-Jugosllavi. I thashë rrugës, “Ku po më njeh”?1 

“Zoti Haradinaj – tha, unë ty të njoh mirë. Ti je një njeri2 

shumë i zoti – tha. Ti je njeri shumë i zoti, gjynah – tha,3 

për ty. Pagën e ke të vogël”. Unë e nënkuptova atë, se këtu4 

s’është ndonjë...  e injorova.5 

 Thashë, “Për vend timin nuk ka nevojë paga, kur të punoj6 

për atdheun tim, s’luan rol për mua paga”. Më duket edhe ai e7 

kuptoj që -- gjatë rrugës që shkuam deri aty. Gjë që më bani8 

përshtypje, por ajo është një trik për mua banal, fëmijak, si9 

të them, trik i fëmijëve. Ose ndoshta për mua m' u duk ashtu10 

sepse unë kisha përvojë të hershme me ish-sigurimin jugosllav.11 

Po e pashë që kish qenë shumë i brengosur për pagën time. Por12 

faleminderit, më vlerësoi si njeri të zotin. Për këtë e13 

përgëzoj. 14 

Py. Thatë që pastaj shkuat në zyrë. Kur po bënit këtë bisedën15 

e parë me dëshmitarin numër 1, si mund ta përshkruani këtë16 

ndërveprim, miqësor?17 

Pë. Në fillim nuk ka qenë -- vetë kur kemi hyrë në zyrë, nuk18 

ka qenë aq miqësor. Sepse personi tjetër, që ma vonë u19 

prezantua si, s’po di a me e përmend emrin, Moberg, Daniel20 

Moberg, oficer suedez. S’e kam këtu emrin e tij. Ai filloi me21 

incizu me telefon. Aty brenda ka qenë edhe gazetari Milaim22 

Zeka, por ka qenë si veteran, sepse edhe ai është veteran i23 

luftës. Dhe ka qenë duke shyrtu diçka tjetër, planet e tija. E24 

gjetëm, e takuam në zyrën e Kryetarit. Dhe kur ai hyni me25 
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incizu, filloi me incizu edhe Milaim Zeka. Dhe kur filloi me1 

incizu Milaim Zeka, dëshmitari 1 ja tërheq vërejtje dhe i tha,2 

“Ule telefonin, nuk ban me incizu dhe s’është e lejume”. 3 

 Unë reagova. I thashë, “Nëse nuk është për ne e lejume,4 

nuk është e lejume as për këtë”, duke ba me gisht prej Daniel5 

Moberg, sepse edhe ai me telefon incizonte. M' u ka përgjigj6 

dëshmitari 1 tha, “Ky nuk është duke incizu”. Në fakt ai ishte7 

duke e mbajt ne këtë pozicion telefonin, drejt nesh dhe8 

incizonte. Tha, “Nuk është e lejume me incizu”. Thashë, “Le ta9 

ul ky, e ul edhe ky”. Milaimi e uli në fakt vetë. Ai ka vazhdu10 

edhe një kohë, mund me thanë nja një minutë, pastaj e ka ul11 

edhe ai telefonin. Aty e mbrapa është qetësu situata dhe ka12 

qenë krejt miqësore, krejt normale, krejt e zakonshme. Nëse ka13 

qenë e tensionuar, ka qenë vetëm për çështjen e incizimit. 14 

Py. Pasi përfundoi incizimi, çfarë diskutimesh bëtë me15 

dëshmitarin numër 1?16 

Pë. Si ka pushu incizimi, unë jam drejtu kam pyet se, kush17 

është ky. Se s’na ka prezantu kush është ky që incizonte.18 

Atëherë ky tha, është një punëtori i jonë, oficer i sigurimit.19 

Atëherë s’jam kam dit emrin, aty për aty. Dhe ndërkohë Fatoni20 

tha, ky është ai që ka qenë herën e parë edhe ka thanë që, jam21 

suedez. Fatoni ma shpjegoi në sy të tij. Në dukje, nuk dukej22 

nga pamja, nga ngjyra si suedez. Dhe unë pastaj iu drejtova në23 

suedisht thashë, “A je ti suedez”? Tha, “Po, unë jam suedez”.24 

Dhe u pa që edhe aksenti edhe gjuha ishte perfekt. Kështu që e25 
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kuptova që është ashtu. Dhe në rregull, kurrë gja mo.1 

  Pastaj kemi filluar me dëshmitarin 1 me fol. Dhe mo2 

s’janë dëgju ata asnjëherë. E ka prezantu edhe këtë tjetrin,3 

na e prezantoi edhe si përkthyes edhe si vëzhgues, tha është.4 

Duket me mbiemrin [REDAKTUAR], emri tash s’po më kujtohet për5 

momentin. Kemi porosit kafe, kemi ndejt. Pastaj ia ka fillu6 

bisedës, tha “Kam dëgjuar se juve ju kanë ardhur prapë disa7 

materiale”. I them, “Po”. Tha, “A ka mundësi me i shiku se a8 

janë materialet tona, për neve”. I thashë, “Janë ashtu si9 

çfarë na kanë ardhur të parat”. Tha, “Po veç doja me i shiku a10 

janë tonat, a s’janë”. Thashë, “Po ti s’na ke kthyer përgjigje11 

hala për të parat, a janë të juaja, a s’janë”. Tha, “Do ti12 

shikojmë këtu. Ato jemi duke i kontrolluar, kur t’i13 

kontrollojmë – tha, ju tregojmë”. 14 

Py. Kur thoni që nuk u përgjigj herën e parë, e ke fjalën për15 

paketën e parë që u kërkuat të konfirmoni nëse ishin materiali16 

i tyre dhe konfidencial?17 

Pë. Po, saktë për paketën e parë. Sepse unë iu referova18 

paketës së parë, thashë janë të njëjta sikur ato që kanë19 

ardhur të parën herë, në paketën e parë. Duken të njëjtat,20 

duken të njëjtit burim. Kështu që, meqenëse ai tha që, “Meqë21 

s’janë tonat, s’na vyejnë, veç po i kontrolloj a janë tonat”.22 

Unë i thashë, “Janë sikur ato, por ti s’na ke kthye përgjigje23 

as për ato, a janë të juaja, a s’janë”. 24 

Py. Pas këtij këmbimi, diskutimi, a mund të shpjegoni –-25 
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sigurisht ju iu ankuat që s’kishit marrë përgjigje përpara. Ai1 

kërkoi që t’i shihte këto dokumente. A mund të na shpjegoni2 

tani, si vazhduat, çfarë ndodhi pastaj?3 

Pë. Jo, unë i thashë se ne kemi vendos që këto materiale tash4 

mos me i dhanë pa prezencën e avokatit tonë, ose të një organi5 

shtetëror tjetër, qoftë Policisë së Kosovës, qoftë Gjykatës së6 

Kosovës. Ai pastaj tha, “Unë kam qejf me i pa, kam dëshirë me7 

pa ma së pari materialin a është i yni, e nëse është i yni8 

atëherë bisedojmë”. Hysniu kryetari me tha, “A ka mundësi me9 

shku me i pa. Ku është materiali”. I them, “Aty tek dhoma e10 

gazetarisë”. Hysniu tha, “Po qe, të vjen Nasimi”. Kam shku11 

unë, ka ardh dëshmitari 1, Mobergu edhe ai djali, më duket.12 

Për atë s’jam i sigurt. 13 

Edhe kemi shku lart. I ka marrë, i ka shiku 3-4 faqe, e14 

mohonte me kokë. “Kjo – tha, nuk është kurrë gjë. As kjo15 

s’është”. Ka shku pastaj tek një tube, sepse i kishin shpërnda16 

gazetarët çfarë kishin marrë, si mbas seleksionimit të tyre. E17 

dikur tha, “Kjo këtu ka diçka”. Kur i kontrolloi rend të18 

gjitha, “Nuk qenka – tha, diçka fort interesante”. Kemi zbrit19 

poshtë. Kur zbritëm poshtë, nuk tha asnjë send. Porositëm edhe20 

një kafe. I thashë, “Çfarë keni ndërmend me ba. A ta thirri21 

avokatin, a mos ta thirri. A doni me i marrë”. Dikur tha, “Po,22 

po i marr”. Thashë, “E po mirë. Po e thirri avokatin”. E23 

thirrëm avokatin. Avokati tha jam i zënë në një seancë dhe24 

vonohet për një orë, një orë e gjysmë deri sa ta kryejë25 
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seancën, s’mund të vij”. I them, “Po i thirrim organe të1 

tjera, policinë, Prokurorinë tonë”. Tha, “Jo, jo, jo në asnjë2 

mënyrë se ata nuk vijnë”. Thashë, “Po i thirrim, të mos3 

vonohemi prej Tomë Gashit, sepse atëherë ishte Toma avokati4 

ynë. Tha, “Jo, jo, jo – tha, ju këtu një muaj ditë rrini ata5 

s’guxojnë me ardh”. Thashë, “Si”? Tha, “S’guxojnë me ardh pa i6 

dhanë ne urdhër”. Thashë, “Atëherë pra, po e presim avokatin”. 7 

Kështu që e kemi prit avokatin deri sa ka ardh. Kemi pi, kemi8 

ndejt tepër miqësore, bile ka shpjeguar se kush ka dasht me pi9 

alkool prej tyre, njëri ka pi. Edhe të tjerët kanë pi. Nga një10 

gotë, jo alkool tash, nga një gotë alkool, po. S’kishim ça11 

bajm tjetër. Po ai u tregu shumë indiferent për ato. Bile u12 

çudita kur tha që po i marr, në bazë të reagimit që e bani13 

atje lart që tha, “S’qenkan diçka me rëndësi”.14 

Py. A të kujtohet pas sa kohe erdhi avokati Tomë Gashi, në15 

zyrë?16 

Pë. Unë mendoj që nja një orë, një orë e gjysmë, po. Ka17 

ndodhë ka pas kohë me ba me një ndejë mirë. Mendoj ashtu, s’e18 

di tash. A më duket një orë e gjysmë prej se kanë ardh ata,19 

një orë e gjysme pastaj. Por, aty diku. Do të thotë, deri kur20 

u krye seanca e tij atje, ça ka pas ai. Ka pas aty një21 

diskutim për hir të vërtetës, mes Milaimit një konfrontim. 22 

Sepse e diskutuam me to, shqetësimet e mia atë ditë ia kam23 

shpreh edhe oficerit D1 çka mendojmë për Gjykatën. Çka24 

mendojmë që s’është drejtë, në cilat pika s’pajtohem. Edhe25 

KSC-OFFICIAL PUBLIC



 Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
    
Dëshmitari: Nasim Haradinaj (Seancë e hapur)                     Faqe 111 
Pyetje nga z.  Cadman                                          

KSC-BC-2020-07   11 janar 2022

mendimin tim që Parlamenti ka ba shumë gabim që e ka votuar,1 

sepse ka qenë i nxitur politikisht dhe pa e studiuar mirë. Dhe2 

Milaimi reagoi tha, “Edhe unë do ta kisha votuar”. Sepse ai3 

ishte në atë kohë deputet, jo në atë kohën kur u votua por4 

gjatë asaj kohe sa ishte te ne. I thashë, “Ti je këtu veteran,5 

mundesh me pas qëndrimet e veteranëve. Nëse ke qëndrime të6 

tjera, atëherë e mramja edhe nuk je zyrtar, çohu prej këtu”.7 

Dhe e kam përzënë prej zyrës, “Dil prej zyrës. Ti nuk je këtu8 

legjitim”. Edhe e kam përzënë prej zyre Milaim Zekën. 9 

Pastaj ai ka spekuluar e s’ka lënë gjë pa fol, duke u10 

mundu me u ba lajm në gazetari. Duke na kritiku ne, duke na11 

akuzuar ne, gjithçka. Kam pas debate me te. Është natyra e12 

tij.13 

Py. Gjatë kësaj kohe kur po prisnit që të vinte zoti Gashi14 

dhe po bisedonit me dëshmitarin numër 1, a ngulët këmbë prapë15 

që ta thërrisnit policinë Kosovare?16 

Pë. Po. Na e ka këput shkurt që, “Ata, një muaj nëse rrimë17 

këtu, pa dhënë ne urdhër, s’guxojnë me ardh”. Pastaj, m' u18 

kujtua tash që gjatë asaj kohe që kemi ndejt, pastaj ka fillu19 

me shpjegu qysh ai ka punu edhe përpara në rastet e gjykatës20 

ndërkombëtare. Ka punuar edhe diku para se me ardh aty, që ka21 

një përvojë gati 20 vjeçare, siç tha ai. Pastaj ka shpjeguar,22 

sepse ishin tema të lira, edhe shpjegonte ai duke u mundu me23 

tregu se sa të drejtë janë. 24 

E ka shpjeguar edhe rastin e Qyshkut, se qysh ai ishte marrë25 
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me rastin e masakrën në Qyshk, ku është vrarë baba i1 

gjeneralit Agim Çeku. Bile e ka përmend emrin e tij. Dhe qysh2 

ai e ka përgatit krejt lëndën për me dalë në gjyq. Por kur3 

Carla del Ponte ka shkru atë librin e bardhë, shqiptarët i4 

janë idhnu asaj. Edhe meqenëse ajo ka qenë në proceset5 

gjyqësore, ia kanë refuzu edhe gjoja i akuzonte këta që ka6 

dështu për fajin e tyre, se unë e kam përgatit lëndën. Më7 

duket kjo ka qenë për me tregu ai që është i paanshëm, kurse8 

unë i thashë që ka qenë i njëanshëm, thjeshtë i njëanshëm. 9 

Zoti Gjyqtar dhe zoti avokat, por edhe Prokuror, ne nuk10 

kemi mendu çdo herë kur themi “edhe serbët” -- sepse11 

nganjëherë mundet edhe me u transferu ndryshe. Ne nuk po12 

themi, vëlla, serbët në Serbi. Në rregull serbët. Por ne -- ka13 

banorë serb, banorë të Kosovës që sot edhe po rehabilitohen14 

edhe po fshihen prej krimit edhe po i jepet arsyeja me thënë,15 

jemi shpërngulur me dhunë prej Kosovës. Që strehohen në Serbi.16 

Ata kanë kryer krime vetë. Këta janë në kompetencën e Gjykatës17 

së Kosovës edhe kësaj Prokurorie, nëse është në Kosovë. Nëse18 

s’mundet me i marrë serbët e Serbisë, i ka serbët e Kosovës që19 

gjithmonë iu kanë prij, iu kanë treguar vendet. Serbët lokalë.20 

Disa, jo të gjithë. Disa. 21 

Se ata që s’kanë treguar vendet, ata jetojnë sot në22 

Kosovë. Ata që e kanë ndërgjegjen e pastër jetojnë shumë mirë23 

në Kosovë.24 

Py. T’ju ndaloj pak këtu. Thatë që kur po diskutoje me25 
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dëshmitarin 1, ai të përmendi vende të tjera ku ai ishte1 

përfshirë, institucione të tjera për të cilat kishte punuar.2 

Përveç këtyre institucioneve në Kosovë, ka përmend edhe ndonjë3 

vend tjetër?4 

Pë. Po, ka përmendur edhe Libanin, më duket. 5 

Z. HALLING: [Përkthim] Kundërshtim. 6 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Prit një7

sekondë.8

Pranohet kundërshtimi, bëni një pyetje tjetër.9 

Z. CADMAN: [Përkthim] Kjo pyetje bëhet mbi bazën e10 

diskutimit që ai bëri me oficerin. Këto janë çështje që ai i11 

ka diskutuar me oficerin dhe ka të bëjë me natyrën e këtyre12 

diskutimeve që u bënë në atë kohë.13 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Vendimi është14 

marrë. 15 

Z. CADMAN: [Përkthim] 16 

Py. Z. Haradinaj, keni thënë që ju keni insistu me thirr17 

policinë dhe dëshmitari 1 ju tha që policia nuk do të vinte.18 

Si u zgjidh pastaj kjo situatë?19 

Pë. U zgjidh, u pajtuam që të thirret avokati edhe pse ne20 

ende insistonim që ata të vinë. Por ndërkohë që do të vinte21 

avokati, derisa erdhi avokati, ne i diskutuam këto çështje.22 

Dhe fundi, epilogu i fundit erdhi kur erdhi Toma, Tomë Gashi23 

aty. Diskutoi çka probleme. Gjithmonë është diskutu vetëm në24 

shqip. Dhe thamë që ne kemi kërku në prani të avokatit edhe me25 
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ardh dikush prej institucioneve të tjera këtu, nga ana1 

shtetërore. Thashë, këta po thonë jo. Atëherë Toma na u ka2 

drejtuar, “Po çfarë keni atëherë pra? Avokati është. Këta po3 

thonë, janë dokumentet e tyre. Jepjani”. Dhe me sugjerimin e4 

tij pranuam dhe ia dhamë.5 

 Atëherë, prej aty jemi ngjitur së bashku lart për me6 

marrë ato materiale. Sepse ai vetëm i kontrolloi dhe zbriti7 

poshtë. Nuk i mori aty për aty se tha, nuk po më duken me8

rëndësi. 9

Py. Kur dëshmitari 1 shkoi lart për me i marrë10 

dokumentet, a mund t’i shpjegosh Gjykatësve se çfarë hapash u11 

ndërmorën prej atij oficeri, për t’i marrë në zotërim ato12 

dokumente?13 

Pë. Kemi shku bashkë. Ai ia ka nis me mbledhë këndej tubën e14 

parë, unë ia kam nis të dytën. I kemi mbledh bashkë, i ka15 

marrë i ka shti nënsqetull dhe është sjellë poshtë në zyrë të16 

kryetarit prap. Me ato ndër sqetull. E kam ndihmu edhe unë17 

bile, në pjesën këndej e këndej, se ato ishin të hapura dhe i18 

kam afru. 19 

Py. And then [në anglisht] --20 

Pë. Më fal. Se tha po i marr të gjitha, për këtë. Nuk21 

seleksionoi kurrgjë. 22 

Py. Pra, kur keni shku prapë në zyrën e kryetarit dhe ti the23 

që ai i mori të gjitha dokumentet, a mund të na e shpjegosh se24 

si i mori të gjitha dokumentet?25 
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Pë. E shpjegova. Ai ia ka nis në fund të tavolinës, unë në1 

krye të tavolinës, ku ishin të shpërndara atje prej2 

gazetarëve. Ai ia ka nis me mbledh atë pjesën e atyre fletëve,3 

unë ia kam nis me mbledh fletët bashkë. I kemi bashku bashkë.4 

I ka marrë ky në dorë të tij, i ka shti nënsqetull. Ka zbrit5 

me ato nënsqetull. Kemi hyrë në zyrën e kryetarit. I ka vënë6 

në atë tavolinën që është para kryetarit aty, derisa kanë7 

bisedu për me i marrë, me nënshkru. Ka nënshkruar kryetari.8 

Edhe në fakt, këtu unë jam çuar pastaj kur u vendos me u9 

dorëzu. E di që u ashtu, unë jam çuar sepse shoqja ime kishte10 

kontrollin. 11 

Më duket rasti i parë, i dytë. Apo rasti i dytë është ky.12 

Jo, këtu jo. Këtu kam ndejt deri sa ka nënshkruar kryetari.13 

Edhe më lajmëroi shoqja që ka mbërrit në spital në Prishtinë14 

edhe unë u çova. Thashë, unë po çohem, po dal. Tha, ne jemi në15 

rregull. Ata i kam lënë. Më vonë e kanë nënshkruar këta, i16 

kanë marrë. Më kanë thënë që i ka shti në çantë edhe kurrgjë,17 

ka ec.18 

Py. Përpara se sa të nënshkruante kryetari dorëzimin e19 

dokumenteve, siç na e treguat, a ishte ndonjë listë, a është20 

bërë ndonjë listë e atyre dokumenteve nga ZPS-ja?21 

Pë. Jo, asnjë send. Aty veç u mor. Tha, po i marr këtu. Ranë22 

dakord për me i marrë. Unë thashë, po shkoj se unë s’kam kohë,23 

duhet me lajmëru aty. Kam dalë, s’më ka thënë kurrkush as rri,24 

as mos dil. I kam thënë ditën e mirë, ditën e mirë. Pastaj kam25 
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shkuar tek shoqja ime në spital. Ndërsa pastaj pashë që u1 

mbajt edhe një konferencë, e ka nënshkruar Hysniu. Pastaj e2 

mora vesh. Se e pashë pastaj në media një konferencë të3 

përbashkët mes Hysniut e Tomës. Edhe i lajmëruan ata aty duke4 

dalë oficerët që i kishin filmuar, me kasketa duke dalë prej5 

zyrës. Unë s’kam ndejt deri në fund të këtij procesi. Jam çuar6 

fill si jam kthy me ata. Kisha nevojë, përndryshe s’isha çuar. 7 

Py. Përpara se me ik prej aty, ky Dëshmitari 1 apo dy ato8 

oficerët e tjerë, personat e tjerë, a të kanë ba pyetje në9 

lidhje me këtë çështje?10 

Pë. Jo.11 

Py. A është bërë ndonjë kontroll i zyrave në atë rast?12 

Pë. Jo, jo, jo. Kurrë s’është ba kontroll, asnjëherë s’është13 

ba kontroll.14 

Py. A të kujtohet të jetë bërë ndonjë kontroll në rastin e15 

parë, herën e parë?16 

Pë. Për herën e parë unë nuk e di. Por më është thënë që nuk17 

është bërë kontroll. Se s’kam qenë.18 

Py. A e di nëse ata personat nga ZPS-ja kanë folur me ndonjë19 

person tjetër nga organizata, herën e dytë? Për shembull, a20 

kanë folur me zonjushën Miftari, me recepsionisten?21 

Pë. Jo more, çfarë. Ne bile u kemi thënë, bile unë më22 

kujtohet një tash po më kujtohet mirë. Ne insistonim, s’e23 

dinim kush po i sjell këtu, kush po i sjell këtu. Thashë, po24 

ti hajde e këqyre, në monitor i ke, ja ku i ke kamerat. Ne nuk25 
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i kemi pas kamerat e ndalura, ato që i kemi vetë, që i kemi1 

instaluar. Hajde këqyre, merre. Ai s’donte me i marrë as ato2 

filmime. S’ka vet hiç, as diskutu s’e ka me kurrkënd hiç. Ne3 

insistonim që ai me ardh me këqyr, me pa qysh po i sjell, kush4 

po i sjell. Bile dikur i kemi ba njëfarë presioni sa ka thirr5 

në telefon e pastaj tha, “Hajt se po i marr”. I kemi lëshu, i6 

ka marrë. S’donte as me i marrë. 7 

Py. Pra, për ta pasur të qartë, ju ofruat dhe keni insistuar8 

që ZPS-ja të merrnin filmimin nga kamera dhe ata në fillim nuk9 

kishin interes për me e marrë?10 

Pë. Po. Meqë ata nuk shfaqën interes me e marrë, ne vetë e11 

kemi filmuar monitorin aty e i kemi ba publike këta që i kanë12 

prurë ato. I kemi bërë publike vetë. Kanë qenë dalë në media13 

vetë. Ne i kemi ba publike dërguesit që i kanë prurë. Se ishte14 

shumë interesante, nuk donin me i marrë. 15 

Py. A ka treguar ZPS-ja ndonjë interes për zbatimin e masave16 

të sigurisë për ju, për organizatën apo për anëtarë të tjerë17 

të organizatës? 18 

Pë. Unë nuk e di a kanë treguar këta interes për sigurimin19 

tonë. Nëse ka qenë ajo përcjellja e shtuar, këta e dinë se për20 

çka e kanë ba. A e kanë ba për përcjell, apo për interes të21 

sigurisë. Ne nuk e dimë. Por njerëz që ne i kemi vërejt që22 

janë duke na përgjua, i kemi pa. Por ne nuk na u ka thënë që23 

këta janë kah marrin diçka për ne. Nuk na u ka thënë prej tyre24 

që -- tash, çfarë roli kanë pas ato, unë mendoj se Prokurori e25 
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di më mirë. Ne kemi kërkuar prej organeve tona mbrojtje.1 

S’janë përgjigj. Na kanë neglizhuar. 2 

Py. A ju kanë informuar ndonjëherë gjatë atyre takimeve apo3 

herët e tjera mbas atyre takimeve, që këto dokumente kishin4 

natyrë sensitive?5 

Pë. Asnjëherë. Veç sjellja a atij, “Pu-pu-pu-pu, kjo s’është6 

dasht, kjo s’është dasht send tjetër”. Por, edhe thoshte pu-7 

pu-pu, edhe thoshte s’janë kurrgjë. Tani se cili ka qenë8 

qëllimi i tij, nuk e di, e din ai. Nuk janë ba sikur janë9 

tmerru diçka fort. Se me pas dasht, se kanë mujt kur të duan,10 

sikur ka mund gazetarja -- veç sa gazetarja me pas punu, kanë11 

mujt me e kap njeriun atje poshtë. Që do të ishte mirë për12 

këta dhe për ne. Nëse kane dasht me e kap. 13 

Py. A të kujtohet se çfarë ke bërë ti ditët mbas takimit me14 

këta zyrtarët e ZPS-së?15 

Pë. Përpos angazhimit me shoqen se më është dash me u16 

përkujdes për të, vetëm në intervista kam qenë. Kam qenë i17 

stërlodhur në intervista, kështu që ka ndodhë kam ndejt në18 

intervista televizive diku deri në ora 12.00, 01.00 të natës19 

kam qenë nëpër Prishtinë. Gjithkund është ditur legalisht se20 

në cilin televizion po shkoj, cili panel më ka thirr. Nuk ka21 

qenë asnjë gjë fsheh, s’kam ndejt kurrkund fshehur.22 

Py. Cila ishte tema kryesore e këtyre intervistave ne23 

televizion?24 

Pë. Sqarimi. Sqarimi dhe transparenca dhe informimi publik25 
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rreth kësaj se çka ka ndodh. Çka po bahet. Ne njëkohësisht na1 

sulmuan, e krejt tjetërkush e ban. Ka pas raste ku aq fort na2 

kanë ofendu përmes Facebook e kësisoj. Për shembull mua, ka3 

pas raste ku militantë të partive më kanë quajtur edhe me ADN4 

serbe. Person që ka ADN serbe. Në fakt po them, juve këtu edhe5 

atyre atje, nëse unë kam ADN serbe, atëherë unë e kam problem6 

me e kuptu se kush ashtë shqiptari. Kështu që ka qenë një e7 

mllefosur me këta. 8 

 Kemi qenë shumë të sulmum. Jo unë personalisht, por të9 

gjithë kemi qenë të kërcënuar. Na çonin bomba. Bile kryetari,10 

sa di unë, e ka lajmëru një rast në polici. Na çonin bomba të11 

vizatuara nëpër Facebook. Edhe besoj që këta e kanë pa kur na12 

e kane këqyr, nëse e kanë këqyr. 13 

Py. Gjatë ditëve mbas konferencës së dytë për shtyp, e kam14 

fjalën për intervistat që ke dhënë, ke nxjerr ndonjëherë emrat15 

e dëshmitarëve që ishin në atë material?16 

Pë. Taman puna me u marrë me këto. Unë duke i thanë të17 

tjerëve mos me i nxjerr e duke i dëgju gjithë ato këshilla.18 

S’kam nxjerr pos emra publik. Që të thashë, janë të njohur 519 

vite më përpara se kam ardhur unë në organizatë. Unë befasohem20 

shumë këtu ku po shoh. [REDAKTUAR].................... Ej,21 

këta janë njerëz që [REDAKTUAR]. [REDAKTUAR]................22 

që i ka prij ofensivës më 24 mars në Gllogjan dhe ka vra 323 

djem. Ka vra 2 djemtë, Agron dhe Gazmend Mehmetaj. Dhe ka vra24 

djalin 17 vjeçar Him Haradinaj. Dhe i ka kidnapu fëmijët e25 
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shkollës fillore, të klasës tretë fillore të shkollës komplet.1 

[REDAKTUAR][REDAKTUAR]........... . [REDAKTUAR]..........2 

[REDAKTUAR]. 3 

 [REDAKTUAR]. .................[REDAKTUAR]..............4 

[REDAKTUAR].....................–- s’po më kujtohet tash, në5 

Jagodinë. Dhe atje, a e di se çka ka ba ky? Ky ka detyru6 

shqiptarët atje me nënshkru që janë serb, sepse ne s’kishim7 

atëherë pasaporta fill mbas lufte. I detyronte me e shkrujt8 

serb, me siguri edhe i ka bashkëpunu. I ka shti me bashkëpunu,9 

për me ia dhanë një pasaportë për me mujt ata me lëviz, me i10 

çu familjet me u shëru.11 

 I ka keqpërdor tri vjet radhazi këtë punë me pasaporta.12 

Duke i detyru me pranu që të bahen serbë. Bile edhe sot ata13 

banorë llogariten sikur janë shpërngul. Po ato janë shqiptarë14 

të cilët janë detyru sepse gjendja e keqe ekonomike, gjendja e15 

keqe shëndetësore. Mjekësi s’kishin. Unë s’po arsyetoj atë që16 

kanë ba ata, se kanë ba gabim. Derisa ke pas shtetin tonë. Po17 

këto i ka shfrytëzu [REDAKTUAR]. Në[REDAKTUAR], ka qenë18 

udhëheqësi kryesor për njerëzit që janë nga KosovaSekretariati19 

i punëve të brendshme i posaçëm në [REDAKTUAR], [REDAKTUAR].20 

[REDAKTUAR]                    21 

 PËRKTHYESJA:  Ndal.22 

Pë. ... [REDAKTUAR]............. ......[REDAKTUAR]. Ka fol23 

shqip bukur. 24 

Dhe këta emra mua, jo vetëm mua, por kush ka kaluar nëpër25 
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duart e tyre, këta --.  Edhe shqiptarët i shqetësojnë këto1 

emra, i shqetësojnë.2 

Py. Më lejoni t’ju bëj pyetjen zoti Haradinaj dhe ju lutem3 

dëgjoje me kujdes pyetjen. Pas konferencës së dytë për shtyp,4 

a keni përmendur ndonjëherë emrat e atyre dëshmitarëve, ndonjë5 

personit tjetër? A ia keni përmendur ndonjë personi tjetër?6 

Pë. Unë përmenda -- personat që i kam përmend janë persona7 

publik. Kam përmend dy shqiptarë që edhe ata janë publik. Të8 

dy i paskeni këtu të shkruar. Dy të fundit, 29 dhe 30. Që për9 

ju po e respektoj, por unë po them në Kosovë këta dalin vetë.10 

Këta duket -- edhe i nxisin televizionet sa me dalë me fol. E11 

këta po mundohen me i mbajt të fshehtë, por ata nuk po i12 

dëgjojnë këto. Ata dalin vetë, për çdo ditë. Këtu mendoj me13 

vetëdijen time, nuk kam ba gabim. 14 

Py. Përveç këtyre emrave, nuk ke përmendur emrat e15 

dëshmitarëve të mundshëm që ishin në ato dokumente?16 

Pë. Po s’jam marrë bre me to. Nuk jam marrë me to se për mua17 

hala ka qenë e paqartë në fakt se, a janë emra që për një mend18 

janë të zyrës së këtyre? Apo janë emra të sajuar, apo është19 

dokument i krijuar, apo i montuar a i falsifikuar, a i20 

fabrikuar. Ne nuk e kemi pas asnjëherë të qartë se, a është21 

saktësisht materiali i tyre, që pastaj ne me u thirr tamam22 

këta. S’kam pas guxim.23 

Py. Tani të kalojmë tek data 22. 24 

Pë. Desha me plotësu. Për fjalën guxim, çështja e trimërisë.25 
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Unë nuk jam një person kushdo qoftë dhe me u çu me fol diçka1 

që nuk qëndron. Prandaj jam kam dalë me kotrollu edhe veten2 

çka po flas. Që me ndejt aty çka flas, ato me i mbështet.3 

Sepse kur të tregosh transparencë, nuk ashtë me dal me4 

gënjeshtra, me tregu transparencë.  5 

Py. Sigurisht, ashtu është zoti Haradinaj. Tani të kalojmë6 

tek dërgesa e tretë. Mëngjesin kur është sjell paketa e tretë,7 

a mund t’i thoni Gjykatës, ku keni qenë atë mëngjes?8 

Pë. Atë ditë në fakt unë s’kam pas me ardh hiç, si rregull.9 

Sepse kisha ba disa ditë pune edhe nga një ditë nga njëherë u10 

shmangesha. Se udhëtimi për ditë më ka lodhur, i lodhshëm. Dhe11 

pastaj unë kam pas edhe një punë tjetër, në sistemin e ujit në12 

Deçan. Por meqenëse e kisha lënë një javë a dy përpara, diku13 

10 ditë përpara. Se zakonisht ne kemi pas kontakte të14 

rregullta me organizmat ndërkombëtare dhe i vetmi organizatë15 

ndërkombëtare, që për ne është ndërkombëtare, është Zyra e16 

Prokurorit që s’ka pas kurrë kontakt me ne. 17 

Përndryshe të gjitha të tjerat kanë. Ka KFOR-i, ka IOM-i që ka18 

qenë përpara. Kanë të gjitha. Kush të na thërrasë. Ambasadat.19 

Ne i kemi zyrat e hapura. Edhe me ata kemi pas kontakt të20 

rregull. Zakonisht me ta i kam mbajt unë kontaktet dhe21 

përfaqësues i shtabit te KFOR-it qendror, [e pakuptueshme]22 

kanë qenë gjermanët. Kështu që kam pas kontakt me ta. Atë ditë23 

caktuam një mbledhje në ora 11.00 dhe për hir të asaj mbledhje24 

kam ardh.25 
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Z. CADMAN: [Përkthim] 1 

Py. Përkthimi nuk arriti të shprehte një nga aspektet e2 

përgjigjes tuaj. Dhe ju lutem flisni me ngadalë për këtë3 

arsye. Përmende...4 

Pë. Më fal. I kërkoj falje edhe përkthyesve. Atë ditë nuk5 

ishte qëllimi im në fakt.6 

Py. Ju lutem dëgjojeni pyetjen një herë. Përmendet që kishe7 

takim me KFOR-in dhe përmendët shtetësinë e atyre të KFOR-it.8 

A mund ta përmendni edhe një herë çfarë shtetësie ishin ata të9 

KFOR-it, se nuk u kap?10 

Pë. Shtetësi gjermane. Sepse në shtabit e KFOR-it, që ka11 

shtabin, ndërrohen ata dhe përfaqësues për me bisedu me ne në12 

atë kohë e përfaqësonin gjermanët. Kështu që kam qenë me13 

gjermanët. Ndërrohen vijnë italianë, amerikanë, finlandezë,14 

anglezë.15 

Py. Takimi atë ditë ishte me përfaqësues gjerman të KFOR-it?16 

Pë. Zakonisht, më të shumtit me këta kemi pas takime. Gati si17 

të rregullta. Bile së paku njëherë në muaj. Sipas situatave që18 

evoluonin në përgjithësi. 19 

Py. Gjatë takimit që bëtë me ta në atë rast, çfarë keni20 

diskutu?21 

Pë. Unë nuk e kam pas dit se çfarë do të diskutojmë, sepse22 

ata vetëm e lypin një takim dhe pastaj hyjnë ata në tema. Por,23 

sapo kanë hy janë interesu për këto ngjarjet e fundit që24 

ndodhin. Për dokumentet, për kërkesat tona, a do të ketë25 
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qetësi. Ata zakonisht, kryesisht qëllimin e temave me ne e1 

kanë pas se, "a do të organizojmë ne protesta kundra qeverisë,2 

kundra ashtu". Sepse gjithmonë e kanë pas droje se numri i3 

madh i veteranëve, ne kemi pas mundësi me ba protesta shumë të4 

ashpra, shumë të mëdha po t’i kishim thirr. Por ne gjithmonë5 

kemi qenë në aspektin e asaj që ta ruajmë qetësinë. Dhe e6 

vërteta ashtë, ne kemi qenë shumë, shumë në kundërshtim dhe në7 

mospajtim me pushtetarët. Por ne nuk jemi kundra shtetit. 8 

Ne jemi në kundërshtim me qeveritë dhe partitë, por jo me9 

shtetin. Kështu që ne nuk jemi për t’i shkatërru atë për të10 

cilën kemi derdh gjak e kemi dhënë jetë. 11 

Py. Gjatë takimit me ta, a erdhi një moment kur keni12 

diskutuar temën që është edhe temë e këtij gjyqi, këtij13 

gjykimi?14 

Pë. Ne sapo hymë aty, ato hynë menjëherë në temë. Çka është15 

puna e këtyre dosjeve që po vijnë. Unë thashë thjesht, sikur i16 

kam thënë dëshmitarit 1, thashë, "unë nuk di. Kanë ardh qysh17 

ashtu. Si duken i kanë marrë", i tregova. Tha, “A është kush i18 

interesum”? I thashë, “Duke na përcjellë, janë mjaft. Njerëz19 

jo të zakonshëm, po shihet”. Bile i thashë, “Edhe sot kur hyra20 

edhe ashtu është, vërejta nja 4-5 njerëz që janë duke na21 

përcjellë ne”. Sepse ka qenë lehtë me i dallu këta njerëz.22 

Këta o kanë mbajt xhinse, kapele të bejsbollit, syzet e23 

diellit, maskë covid-it, o kanë mbajt safari tesha. Edhe24 

gjithmonë një çantë shpine në krah. 25 

KSC-OFFICIAL PUBLIC



 Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
    
Dëshmitari: Nasim Haradinaj (Seancë e hapur)                     Faqe 125 
Pyetje nga z.  Cadman                                          

KSC-BC-2020-07   11 janar 2022

Kështu që këta të gjithë kur kam hy, i kam vërejt që janë jo1 

diçka -- por s’më kanë ba përshtypje. Në njëfarë mënyre ne2 

ishim të lumtur me këqyr ato, ne ishim të lumtur që po na3 

ruajnë. Dhe tha, “A është e vërtetë? A munden ata me qenë4 

jashtë”? Aty i thashë, “Nuk di unë, me këqyr”. “A ban – tha,5 

me dal me këqyr”? Thashë, “Po, po çohemi”. Kemi dalë. Ata kanë6 

qenë tre. Një përkthyes edhe ai ushtarak me shtetësi të tyre,7 

por që e dinte gjuhën shqipe. Dhe kanë qenë dy oficerë. Njëri8 

gjithmonë e ka pas një aparat, një kamera fotografike. 9 

Thashë, “Ndoshta po dalim në ballkon, ndoshta mund me i10 

shiku”. Kur kemi dalë, të njëjtit njerëz i shikojmë. Dhe ata11 

njerëz, sa kemi dalë, na kanë vërejt, se ballkoni është lart.12 

Ata njerëz që unë ia bëja me gisht që, ai po mendoj, ai jua13 

drejtonte aparatin me i fotografu. Ai përnjëherë ikte. Prej14 

aty menjëherë me shpejtësi ikte, mos e kap. Besoj katër jua ka15 

drejtu, dy andej, një këndej e një këndej. Do dy kanë qenë në16 

të djathtë. Një femër ka qenë, që ma vonë, se thashë po du me17 

sqaru, ma vonë -- është femra e cila i përngjan shumë Zdenka18 

Pumperit. Që unë s’e kam dit atëherë kush është. Por që besoj,19 

jam i sigurt 90% që kjo ka qenë, sepse më ka ra me trup20 

korpuloz, kopuloz, bionde, xhinse dhe me atë çantën ashtu. Dhe21 

të tjerët kanë qenë me safari pantallona. Të gjithë kanë ikur.22 

Dhe bile kanë fillu me qesh këta oficerët.23 

Jemi kthyer brenda. Nuk kanë shku 10 minuta dhe ka24 

mbërrit dërgesa. Kjo është diçka, unë nuk e di qysh.25 

KSC-OFFICIAL PUBLIC



 Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
    
Dëshmitari: Nasim Haradinaj (Seancë e hapur)                     Faqe 126 
Pyetje nga z.  Cadman                                          

KSC-BC-2020-07   11 janar 2022

Z. CADMAN: [Përkthim] Një sekondë. I nderuar Gjykatës,1 

nuk e di a e keni vënë re, por zoti Rees po përpiqet të lidhet2 

me videolidhje.3 

Py. Zoti Haradinaj, ju thatë që 10 minuta më vonë erdhi4 

dërgesa e tretë në zyrat tuaja. Të kthehemi pak më mbrapa, pra5 

ju ishit aty në ballkon me oficerët e KFOR-it?6 

Pë. 10 minuta mbasi u kthyem prej ballkonit. U kthyem në7 

zyrë. Prej të cilës u çuam kur filluam bisedën. Dhe bisedën e8 

kemi fillu në zyrën e Migjen Shalës, nënkryetarit Migjen9 

Shala, që është ngjitur me recepsionin. 10 

Py. Në rregull. Pra 10 minuta më vonë... 11 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Zoti Rees u12 

bashkua me ne, hyri në seancë. Mirë se erdhët zoti Rees.13 

Z. REES: [Përkthim] Faleminderit. 14 

Z. CADMAN: [Përkthim] 15 

Py. Pra, 10 minuta më vonë ju morët informacion se kishte16 

ardhur një dërgesë tjetër në zyrën tuaj. Si e morët vesh që17 

kishte ardhur dërgesa?18 

Pë. Ne në fakt i porositëm kafet tek Taibja dhe vetëm kur e19 

kam pa që u çel dera pak ma rreptë. Kam pa Taiben duke thënë,20 

“Erdhën prapë. Erdhën ata prapë. Na kanë pru prapë asoj21 

letrash”.22 

Py. Si po sillej Taibja kur erdhi brenda, kur iu lajmëroi për23 

këtë?24 

Pë. Taibja më dhimbset edhe sot, se Taibja ka pësu traumë.25 
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Dhe sot Taibja është me trauma prej asaj, se është ajo e para1 

që i ka rënë me pas kontakt me të. Unë menjëherë jam çuar, kam2 

dalë. Nuk e di, ata të KFOR-it veç më kanë ndjek mbrapa dhe më3 

duket se atyre ua ka sqaru përkthyesi, se unë s’jam marrë ma4 

me ta. 5 

Py. Me sa të kujtohet, kush e hapi paketën e tretë?6 

Pë. Veç nuk e di. Nuk e di kush e ka çuar në zyrë. Nuk e di7 

kush e ka çuar në zyrë, nuk e di saktë. Zakonisht --. Nuk e8 

di, nuk e di. Ndoshta e ka bajt njëri prej -- se atë ditë ka9 

pas edhe mysafirë, ka pas edhe palë, aty. Që kanë ardh me10 

marrë kartelat. Bile ka qenë një oficer i forcave të sigurisë11 

që e kam pa, pastaj e kam pa në këta--. Kanë qenë palë atë12 

ditë, duke ardh duke punu. Se zakonisht studentë, veteranë13 

vinë i marrin kartelat e veta që i rinovojnë. 14 

Py. Me sa të kujtohet, a kishte diçka të shkruar në pjesën e15 

jashtme të paketës, mbi paketë? 16 

Pë. Shiko këtu. S’ka qenë paketë. Këtu nuk ka qenë paketë17 

hiç. Këto kanë qenë sikur fletushka, dënga të letrave të18 

gjujtme. Se pastaj kur i kemi pa në monitor, kanë qenë të19 

gjujtme. Bile i ka gjujt ma larg, i ka gjujt në fillim të20 

korridorit atje. Duke hy tek ajo. I ka nxjerr prej trupit dhe21 

i ka gjujt. Këto s’kanë ardh në paketë. A e ke fjalën për të22 

tretat? Nuk kanë ardh në paketë këto. Këto, shihen edhe në23 

monitor, ai i nxjerr prej trupit. Kanë qenë tri tuba. 24 

Py. Pra, ndryshe nga paketa e parë dhe e dytë të cilat ishin25 
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të mbështjella, këto ishin letra të pa paketuara, jo në kuti?1 

Pë. Krejt ndryshe. Edhe me Taiben ishte sjellë ky krejt2 

ndryshe. Sepse Taibja i kishte thënë, “Kush je ti”. Sipas3 

Taibes i ka thënë, “Mos më pengo, mos më pengo. Tjetër herë do4 

t’ju sjelli CD”. Njëkohësisht i tha duke i nxjerrë ato, duke i5 

nxjerrë ato prej trupit, duke i thënë “Mos më pengo. Tjetër6 

herë do t’ju sjelli CD”. Tash e mbrapa. 7 

Py. Pra, këto letrat u sollën në zyrën ku ndodheshit ju me8 

zyrtarët e KFOR-it aso kohe?9 

Pë. Jo, Jo. Këto i ka hedhur ai në korridor. Dhe këto mesa10 

duket, Taibja i ka mbledhur, ose dikush aty ai punëtori. Kur11 

kemi dalë ne i kemi gjet tek zyra e Hysniut duke i çuar.12 

Pastaj, KFOR-i mua më ka ardh mbrapa më ka thanë, “A ban me hy13 

në mes, brenda”? I kam thënë, “Po”. 14 

Py. Hytë në zyrën e Hysniut bashkë me oficerët e KFOR-it. A15 

mund të na përshkruani se çfarë ndodhi kur hytë ju në dhomë,16 

në zyrë?17 

Pë. Ne kur hymë në dhomë, i këqyrëm se çka janë. I pamë që18 

ishin tri tuba me përmbajtje të njëjtë, me më me pak faqe,19 

diku 100-120 faqe. Gjithmonë po them sepse nuk i kam numëru20 

saktë, se s’i kam numëru. Dhe ka qenë në anglisht. Por aty me21 

sa çfarë kuptova, ka një për akuzë a diçka, që ishte fol dy22 

muaj përpara. Dy muaj përpara ishte fol, që është ngrit një23 

aktakuzë kundra presidentit Hasim Thaçi. Bile është kthy në24 

gjysmë të rrugës për Amerikë, e të tjerëve. Kështu që si i25 
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kemi pa emrat e tyre dhe i kemi pa aty, e pamë që është ajo.1 

Më kanë thanë oficerët, “A ban me i fotografu”? Unë e kam2 

marrë si provokim, sepse dyshova mos po dojnë ata me u ba3 

kinse, s’po di. Thashë, “Ju i keni këto, ju i dini”. Tha, ”Jo,4 

jo, jo”. “Mor - i thashë, ju i keni këto”. Në këtë formë i kam5 

thënë, “Ju veç i keni këto”. 6 

Por e kam pa se shumë me shpejtësi, për sa kam ndejt aty7 

që kam dalë me fol me qetësu Taiben, shumë me shpejtësi njëri8 

i çonte tjetri i fotografonte. Njëri i çonte, tjetri i9 

fotografonte. Dhe unë besoj se deri kur jemi kthy ne, ata e10 

kanë kry punën e vet. E di vetëm që më kanë thënë, “Po e11 

shohim që je shumë i zënë dhe s’mund të vazhdojmë takimin.12 

Ditën e mirë”. Dha kanë shku. 13 

Py. Që të jemi të qartë, kur po shihnit dokumentet në praninë14 

e oficerëve të KFOR-it, çfarë regjistruan ata nga këto15 

dokumente?16 

Pë. Vallaj, besoj se krejt. Se s’i kam pa deri në fund, por17 

besoj se krejt. Sa shpejt i pashë, besoj se kanë -- ose sa18 

kanë dasht. Sepse për mua ishte provokim kur më thanë ata, “A19 

ban ne me i pa”. Se unë e llogarita që, ata është dasht me i20 

dit ato. Si pat guxim ai me ardh aty ku ishin ato. 21 

 Është dasht një prej ndërkombëtarëve këtu me dit diçka.22 

Prandaj edhe isha neglizhent, a i fotografoi a s’i fotografoi,23 

s’më interesonte. Kështu ashtu, kishim me i qit tek media, në24 

donim me i qit, donim mos me i qit.25 
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Py. Pas kësaj, erdhi një moment dhe vendosët të thërrisni një1 

konferencë të tretë për shtyp. A ju kujtohet se sa kohë kaloi?2 

Pra, sa kohë mbas këtij momenti e vendosët?3 

Pë. As 5 minuta. As 5 minuta s’kemi vonu. 4 

Py. Dhe ftesa për konferencën për shtyp, ishte me të njëjtën5 

format si të parën dhe të dytën?6 

Pë. E njëjtë gjithmonë. Aty janë adresat në adresar të email-7 

it dhe kur çohet, iu çohet të gjithëve njëkohësisht. Sipas8 

shpjegimit që ma ka ba sekretarja, çohen të gjitha përnjëherë.9 

Py. Sa gazetarë morën pjesë në konferencën e tretë për shtyp?10 

Pë. Aty kanë qenë mbi 10 po. 10, 14, 15. 11 

Py. Përpara se të fillonte konferenca për shtyp, bëtë ndonjë12 

kopje të këtyre dokumenteve, pra nga hera e tretë që i sollën?13 

Pë. S’kishim nevojë ne me ba kopje. Ato që na sillnin, ne ato14 

i qisnim. Ne asnjëherë s’kemi ba kopje. As kemi leju me u ba15 

kopje aty. As kemi leju kurrkënd, as kemi ba vetë. 16 

Py. Konferenca për shtyp ndoqi të njëjtin format, pra duke i17 

vendosur dokumentet përpara jush gjatë kohës që po e bënit18 

konferencën për shtyp?19 

Pë. Të njëjtën format. Të njëjtën formë. 20 

Py. Çfarë informacioni u treguat gazetarëve, informacione nga21 

këto dokumente?22 

Pë. Për këto dokumente vetëm iu thamë se ka ardh një dokument23 

përsëri, i cili kësaj radhe përshkruan ato të cilën është fol24 

dy muaj ditë. Dhe po duken si draft aktakuze e Hashim Thaçit25 

KSC-OFFICIAL PUBLIC



 Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
    
Dëshmitari: Nasim Haradinaj (Seancë e hapur)                     Faqe 131 
Pyetje nga z.  Cadman                                          

KSC-BC-2020-07   11 janar 2022

që është fol publike, që iu ka ngrit. Dhe emrat në to ishin1 

aty, të Hashimit, të Rexhepit, të Jakup Krasniqit. Dhe kemi2 

lexu ato emrat që është publik, që u ngrit aktakuza ndaj tyre.3 

Dy muaj përpara. Këto emra i kam cituar aty në krye, që kanë4

qenë.5

Py. Gjatë konferencës për shtyp, a cekët ndonjë emër tjetër6 

përveçse këtyre që sapo i thatë?7 

Pë. Jo. Këta emra që kam lexuar, çka kam mujt me mbajt mend.8 

Ato që kanë qenë aty të shkruara. Skam mujt me cek të tjerë9 

emra unë. Kam cek -- e kam këqyr ka pas aty vende, vende10 

fshatra, vende që janë krejt publike. Ka qenë Radoniqi, emrat11 

këtu, aty kanë qenë. Çështje që ashtë kry tribunali në Hagë,12 

si ajo çështje. Megjithatë për mua, më bani përshtypje. 13 

Py. Thatë se ky informacion, pra ekzistenca e këtej14 

informacioni ishte publik, ekzistonte në publik?15 

Pë. Ky informacion, unë them me siguri që nuk ka qenë vetëm16 

kombëtar, por edhe ndërkombëtar. Sepse atë ditë ka qenë17 

Presidenti Hashim Thaçi duke shku në Amerikë dhe iu ka ndërpre18 

rruga në gjysmë dhe është kthye. Me këtë informacion ka dalë19 

vetë Zyra e Prokurorit, publik. S’ka qenë e fshehur kjo, send.20 

Veçse u ka pa që ajo, send nuk është fsheh, asnjë send. Është21 

diskutu 2 muaj ditë kjo çështje. Dhe këta emra janë përmendur22 

2 muaj ditë.  23 

 Bile njerëz shtinin edhe emra të tjerë që nuk i kam pa24 

aty hiç. Sepse secili gazetar dilte me mendimin e vet me ba25 
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lajm, kinse po di diçka. Kjo kulturë është e disa mediave të1 

pakontrolluara atje në Kosovë. Me ba lajm, s’lun rol për2 

dëmin. Po flas këtu sidomos portalet. Disa gazetarë që3 

paguhen, që e dinë vetë ata kush i paguan. Unë nuk e mohoj as4 

sot që strukturat e shërbimeve sekrete, sidomos të Serbisë5 

gjithë se si, se kanë bazament të hershëm. Edhe të tjera janë6 

në Kosovë, veprojnë. Sepse gjithë kjo tollovi çka bahet në7 

Kosovë, dikush kah e ban.8 

Py. Dokumentet, sa kohë ju desh që t’i shikonit këta9 

dokumente përpara se të bënit konferencën për shtyp?10 

Pë. Tre minuta. Ishte diçka që e dinim. Veçse s’e kishim pa. 11 

Py. Në çfarë gjuhe ishin këta dokumente?12 

Pë. Në gjuhën angleze. Dhe aq sa kuptuam, u pa që ishte ajo.13 

Ne s’i kemi këqyr detajet, se s’na ka interesu ne. As me i14 

dit, as me i pa. Me pa çka ka ardh dhe kemi dasht ashtu qysh15 

është me ia dhënë, me ia dorëzu gazetarëve. Dhe ata me16 

kompetencën e tyre, profesionalizmin e tyre. Çështja jonë ka17 

qenë vetëm të jemi transparent dhe në interes të informimit18 

publik. Kaq. Edhe me i heq si barrë prej nesh. Do të ishte19 

shumë ma keq, unë tash po mendoj, do të ishte shumë ma keq20 

sikur neve ta kishim mbajt aty dhe të kish dalë diçka tjetër21 

dhe të ish manipulu me ato. Dhe nëse është manipulu, është22 

manipulu në bazë të profesionalizmit të gazetarëve, që s’është23 

përgjegjësia e jona. 24 

 Ne, të vetmin gabim që e kemi ba, nëse ka qenë gabim,25 
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është ne e kemi marrë prej katit tonë brenda zyrave tona dhe i1 

kemi ngrit brenda lokalit tonë. Brenda pa dalë jashtë, në një2 

kat më lart. Vetëm shkallë kemi kalu dhe i kemi qit ashtu siç3 

na i ka qit ai. Asgjë tjetër s’kemi ba ne.  4 

Py. Përfaqësuesit e mediave, a i morën të gjitha kopjet që5 

ishin të pranishme në konferencë për shtyp? 6 

Pë. Kanë marrë shumë, kanë marrë. Kanë marrë shumë. Tubën e7 

kemi këqyr mbas. Mbledhja është kryer shumë shpejt. Ne kemi8 

zbrit poshtë. Aty kanë qenë të shpërndara ato, bile e di kam9 

ba një hajgare. Jam mait me kryetarin kur i thashë se ky që10 

pruni, se thonin, “Çfarë tha”? I thashë, “Kryetar, a ban me ia11 

ngjit ‘pjatat fluturuese’, se ai na tha do t’ju sjell disqe.12 

Nëse na i sjell, a t’ia ngjisim ‘pjata fluturuese’”? Për me13 

ironizu këtë çka ka ndodh. Edhe e di që është ba një e qeshme14 

aty. Sepse këto i kanë pas quajt rrufeja, ne rrufeja 1,15 

rrufeja 2, rrufeja 3, sipas paketave. Dhe këtu me ironizu e16 

kam pas.17 

Py. A mbajtët ju një kopje të këtyre dokumenteve siç vepruat18 

në herën e parë dhe herën e dytë, për ZPS-në?19 

Pë. Ne gjithmonë e kemi mbajt një kopje për ata që vijnë me i20 

kërku. Kështu që e kanë gjet kopjen komplet, këta. 21 

Py. Pas përfundimit të konferencës së tretë për shtyp, a22 

patët kontakt me ZPS-në?23 

Pë. Po, kanë ardhur ZPS-ja. Ka nisur temën me bisedu për to,24 

ka qenë dëshmitari 1 me të njëjtën suitë që ka pas përpara, që25 
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ka ardh çdoherë me Mobergin dhe atë tjetrin. Nuk kanë qenë1 

fort të interesuar me u ngjit shumë shpejt atje lart. Bile u2 

kam thanë, “I ke gazetarët, nëse je i interesuar mos me lënë3 

me marrë sa më shumë. Të gjitha ti merri. Për ne s’... Ka4 

thanë, “Bisedojmë njëherë ne kështu”. Atëherë u ngjit ngadalë-5 

ngadalë. I ka marrë, i ka pru poshtë. Ka thanë, “Po i marrim”.6 

Dhe e ka marrë një fletë. Dhe meqenëse me ta kam qenë i ulur7 

ballë për ballë dhe në mes kemi pas një tavolinë, me8 

dëshmitarit 1, ndërsa kryetari ka qenë në një tavolinë anash9 

në krahun e majtë më larg. E di që ia ka zgjat ai kryetarit10 

për me e nënshkru. Kryetari është dhe invalid siç e dini edhe11 

ishte distanca e largët për me e marrë. I thashë, “A ban unë12 

me e nënshkru”? Tha, “Po”. Ma dha, e nënshkrova, ia ktheva13 

mbrapsht. Dhe kurrë gjë. I ka marrë, i ka shti në atë çantë, i14 

ka qit krahët, ka dalë.15 

 Kështu që këto të tretat i kam nënshkru unë. Por në këtë16 

formë e kam nënshkru. Përndryshe ai ia drejtoi kryetarit, por17 

kryetari s’pati qasje deri atje të çohet. Thashë, “A ban unë”,18 

e pyeta. Tha, “Po, ban”. Ma afroi, e nënshkrova, ia dhashë19 

mbrapsht. Pastaj nuk e di a ia ka dorëzu ai kryetarit, a kujt20 

ia ka dorëzu. Nuk e di ma. S’kam ndej gjata aty. S’më kujtohet21 

tash.22 

Z. CADMAN: [Përkthim] Besoj se mu tha se P58 është nota e23 

dorëzimit. Mund t’ia tregojmë zotit Haradinaj, ju lutem?24 

I AKUZUARI HARADINAJ: Po, ky është nënshkrimi im.25 
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Z. CADMAN: [Përkthim] 1 

Py.  A mund të konfirmoni që ishte ky dokumenti që nënshkruat2 

atë ditë?3 

Pë. Po, ky është. 4 

Py. A patët dokument tjetër për të nënshkruar atë ditë?5 

Pë. Jo, jo. Vetëm këtë letër. 6 

Py. A kishte ndonjë listë që u përgatit në lidhje me marrjen7 

e këtyre dokumenteve? 8 

Pë. Jo, jo, jo. Vetëm kjo letër. Kurrë listë s’është9 

përgatit, kurrë listë më ka ofru, kurrgjë ma s’kemi nënshkru.10 

Unë të paktën e di për këtë të sigurt që, hiç as nuk ashtë11 

ofru diçka tjetër, as mua, as kryetarit mbas meje s’iu ka ofru12 

me nënshkru.  13 

Py. Dëshmitari 1, apo oficerët e tjerë që ishin me të, a i14 

numëruan faqet e dokumenteve që i morën?15 

Pë. Jo bre, çfarë. Vetëm i ka kapur ashtu me grusht e i kanë16 

shti nën sqetull, i kanë shti në çantë aty, e kanë mbyll17 

çantën. Kurrgjë tjetër. 18 

Py. A kanë kryer ndonjë kontroll të vendit aty, të zyrave të19 

tjera atë ditë?20 

Pë. Jo, jo, jo. Jo. As kanë kërku, as kanë ba. As e kanë21 

kontrollu, as kanë lyp me e kontrollu. As kanë marrë dikë në22 

pyetje ma vonë, as kurrgjë send. Krejt thjeshtë, ka hy, ka23 

marrë, ka dalë. Na ka falenderu dhe shkoi në punë të vet.24 

Py. Si i morën dokumentet?25 
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Pë. Si po mendon, si i morën?1 

Py. Atëherë ta formuloj kështu. Kur dëshmitari 1, mbasi e ke2 

nënshkruar fletë-dorëzimin, a i ka futur ato dokumente në një3 

çantë për prova materiale, për shembull?  4 

Pë. Ma së pari ashtë ngjit lart në sallë. Qysh kanë qenë të5 

shqepura, i ka mbledh i ka ba troç. Ka ardh poshtë, i ka fut6 

në çantë të stofit, një çantë që e ka të shpinës. Kurrgjë7

tjetër.   8

Py. Pra nuk i ka futur në një çantë që është e posaçme për9 

prova?10 

Pë. Atë, a e ka pas çantë të posaçme? Atë që e mban në11 

shpinë. E tija ka qenë ajo, personale ka qenë.12 

Py. Kur thua “çantën”, e ke fjalën për çantën e shpinës?13 

Pë. Po, çantë shpine. Edhe për të dytat ashtu ka qenë. 14 

Py. Pra, nuk kishte ndonjë shënim apo dokument që tregonte se15 

çfarë kishte në ato dokumente dhe ato dokumente nuk janë futur16 

në ndonjë çantë të vulosur, apo qese të vulosur për dokumente?17 

Pë. Krejt çka ashtë ba dhe krejt çka na u ka ofru dhe krejt18 

çka u ba, ashtë vetëm kjo. Asnjë veprim tjetër s’është ba dhe19 

veprimi, e ka hap çantën e shpinës, e ka çel, i ka shti20 

brenda. Edhe e ka mbyll, kurrgjë tjetër. Para këmbëve e ka21 

qit, i ka shti brenda dhe e ka mbyll. Kurrgjë tjetër. Se çfarë22 

ka ba pastaj, nuk e di. Mua s’mu ka ofru diçka tjetër.23 

Py. Pra, ti nuk mund të jesh i sigurt që ato dokumentet që ka24 

marrë ai, janë të njëjtët dokumente në të cilat mbështetet25 
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Prokuroria tani.1 

Z. HALLING: [Përkthim] Kundërshtoj. 2 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Bëjeni3 

pyetjen në një mënyrë tjetër.4 

Z. CADMAN: [Përkthim] 5 

Py. Ju nuk e dini nëse dokumentet që u morën, janë të njëjtat6 

dokumente të cilat dolën nga ndërtesa dhe të njëjtat dokumente7 

që u çuan në zyrën e ZPS-së në Prishtinë? Ju nuk mund të jeni8 

i sigurt?9 

Pë. Unë garantoj vetëm për këtë, që ato dokumentet që ka10 

marrë aty në prezencën tonë, i ka shti në atë çantë të11 

shpinës. Çka u ba pastaj, nuk di. Nga i ka çu, as qysh i ka12 

çu, as çka ka ba me to. As sa kanë qenë nuk e di, as sa kanë13 

mbetur, as janë numëru, as kam nënshkru diçka për ato. 14 

Py. Përveç që i mori ato dokumentet dhe i futi në çantën e15 

shpinës, a u ndërmorën hapa të tjerë për t’i siguruar këto16 

prova, në atë moment?17 

Pë. Ato hapa që t’i shpjegova të cilat janë marrë. S’janë18 

marrë tjetër hap. I ka qit në shpinë dhe ka thanë, “Ditën e19 

mirë”. Ka shku. Na ka falenderu çdo herë për bashkëpunim. Çdo20 

herë nuk ka dalë pa na falenderu për bashkëpunimin.  21 

Py. Ndonjë anëtari tjetër i organizatës, a... Ta bëj këtë22 

pyetje në mënyrë tjetër. ZPS-ja, a ka marrë në pyetje, a ka23 

marrë deklaratë nga ndonjë anëtar tjetër i organizatës në atë24 

kohë?25 
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Pë. Jo. Sa di unë, jo. Për mua, sekretarin dhe nënkryetarin -1 

- Për mua, sekretarin, nënkryetarin e di që ka qenë sëmurë ai,2 

s’ka qenë në gjendje me u marrë në pyetje. Për mua, për3 

kryetarin dhe për sekretarin, e di të sigurt që, jo. Por, edhe4 

ata me i pas marrë në pyetje kishin tregu, kështu që deri sa5 

s’kanë tregu që i ka marrë kush në pyetje prej punëtorëve që6 

punojnë aty. Kjo ashtë e sigurt, që ta dinë të sigurt. Aq sa7 

di, as përpara, as përmbrapa. 8 

Py. Në periudhën nga data 22 deri në 25 shtator, a ke pasur9 

ndonjë kontakt me ZPS-në?10 

Pë. Unë e kam thanë dhe sot, asnjëherë s’kam pas kontakt. As11 

deri sot s’kam pas kontakt, veç se po i shoh këtu prezent. Dhe12 

i vetmi kontakt që kam pa oficer të ZPS-së, këto që i kam13 

identifiku dhe që i kam njoft, janë kur kanë ardh me i marrë14 

këto. Dëshmitarin 1, Mobergun dhe atë tjetrin. Kurrë s’kam.15 

Kurrë as ka tentu kush, as nuk e kam pas telefonin e ndalun.16 

Iu kam përgjigj çdo kujt. Jo për, që më thirrin këta, por kam17 

dit që më thirrin mediat dhe unë e kam çelë. Kurrë s’e kam18 

msheltë unë telefonin. Vetëm nëse kam qenë zënë duke bisedu19 

diçka tjetër, ose kur kam vendos me ra në gjumë, se kam qenë i20 

lodhur shumë prej intervistave. 21 

Py. Ju e dini që më 5 shtator janë kontrolluar zyrat?22 

Pë. Kam mor vesh prej mediave më së pari në Deçan. U ba lajm23 

nëpër të gjithë televizionet. Kam qenë duke kry mëngjesin në24 

një restorant, kur ka dalë në televizion përnjëherë pamja. 25 
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Py. Ku po e hanit mëngjesin atë ditë?1 

Pë. Në Deçan, në restorantin Besa. 2 

Py. Sa larg është ai prej Prishtinës?3 

Pë. 98 kilometra, shkruan në tabelë. Por ashtë ma larg deri4 

tek zyra. Por vetëm në të hyrë të Prishtinës, deri me mbërrit5 

në hyrje të Prishtinës, thotë 98 km. Janë diku 2 orë vozitje6 

sipas rregullave. Sepse ashtë rruga... E di që këtu s’mund të7 

kuptohet ashtu, se atje është tjetër standard i rrugëve.8 

Py. Kur vendose me shku përsëri me kerr në Prishtinë?9 

Pë. E vërteta, si e kam pa atë, e kam lënë bukën në gjysmë10 

dhe për mua kjo diçka shumë e trishtuar. Njerëz me uniforma11 

luftarake me kapele të mbyllur, me snajper, plot ndërtesa.12 

Filluan përnjëherë thirrën analistët të secilit televizion13 

duke i analizuar ato, dikur te sigurisë, dikur si. Kur më ka14 

thirr Hysniu rrugës, unë veç kam qenë nis, kam qenë duke shku.15 

Se më ka thirr kryetari dikur. E kam thirr Fatonin ma së pari,16 

si e kam pa. I thashë, “Faton ku je”? Tha, “Jam brenda. Më17 

kanë ndalu, nuk më lenë me shku tek zyra, më kanë mbyll në18 

katin e parë. Nuk po më lenë me u ngjit në zyrë me hy”. I19 

thashë, “A e ke lajmëru avokatin”? Tha, “Nuk e di, a po e20 

lajmëron ti”. E kam lajmëru Tomën, Tomë Gashin. Tha që, “Edhe21 

unë e pashë. Po nisem, po shkoj atje”. Pastaj dikur ma vonë22 

rrugës, më kanë thirr gazetat vazhdimisht duke lënë takime me23 

bisedu me kësi. Edhe më ka thirr kryetari. Më duket më ka24 

thirr me numër të Fatonit. Duket që më ka thirr me numër të25 
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Faton Klinakut. I thashë, “Hë Faton”. Më tha, “Jo, jo, jam1 

Hysniu. Mua po më marrin po më çojnë në Hagë”. Tha, “Ti duhesh2 

me u nis me ardh këtu sepse nuk po duan me e ba kontrollin pa3 

qenë ti prezent, pa prezencën tënde. Edhe mua nuk më heqin4 

prej këtu pa ardh edhe ti”. Thashë, “Hysni jam nis”. “Të lutem5 

– tha, hajde shpejt”. Thashë, “Veç të mbys njerëz, se ma6 

shpejt se po grahi, nuk ka qysh”. Ndërkohë e kisha radion të7 

ndezur dhe i përcjellja ndodhitë që i qitke laiv përmes8 

radios. Se ka qenë në radio, ka qenë në televizion. Të gjitha9 

mediat kosovare gjithkund, kanë qenë të mbushme. Edhe ato të10 

Shqipërisë. 11 

Kështu që rrugës mora vesh që, nga 12.00 a diçka, mora12 

vesh që Hysniun veç e nxorën prej ndërtese edhe e morën. E13 

arrestuan. Unë megjithatë vazhdova rrugën me shku atje.14 

Py. A kishe organizuar me fol me ndonjë prej mediave në atë15 

kohë?16 

Pë. Në fillim, për mua ka qenë qëllimi me arrit në krye të17 

detyrës, me iu ndihmu atyre me kry detyrën e kontrollit që18 

kishin thanë që, nuk e marrim as Hysniun, më thanë ashtu, edhe19 

me iu ndihmu me kontrollu. Ky ka qenë për mua qëllimi i parë,20 

për me shku aty. Gjatë rrugës kanë thirr 100 media, por unë21 

nuk kam pas kohë me i pa. Kur e pashë që Hysniun e morën,22 

atëherë e pashë që ata veprimet i paskam kry edhe pa mua,23 

meqenëse dikur ma vonë ka mbërrit Fatoni. Edhe atëherë e kam24 

pranu një ofertë nga ora 05.00, e kam pranu prej T7, TV T7. Më25 
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ka thirr moderatori Arsim Lani. I thashë, “Po, kur të mbërrijë1 

atje. Rreth 05.00 besoj se mund me ardh”. 2 

Py. Kur mbërrite në Prishtinë, ku ke shkua së pari?3 

Pë. Kam shku drejt e tek zyrat. Tek ndërtesa e zyrave. 4 

Py. Çfarë pe kur arrite aty tek zyra?5 

Pë. Aty në fakt kam pa një kordon prej policisë të Kosovës,6 

përpara ndërtesës, të bamë rresht. E kam pa një grumbull7 

njerëzish, ndoshta mbi 100 vetë, gazetarë, njerëz. Ka pas8 

veteranë që kanë ardh dhe e kishin zënë rrugën, e kishin pengu9 

rrugën që ishte për me kalu aty, sepse ndërtesa e Organizatës10 

së Veteranëve është përballë Kuvendit të Qeverisë. Përballë11 

Qeverisë edhe Kuvendit Komunal. Kështu që në anën tjetër12 

përballë ka edhe shtëpinë e Kuvendit Komunal, edhe Qeverinë.13 

Kështu që ai trafik është shumë i ngarkuar dhe e pashë që14 

ashtë ba një kaos. 15 

E para herë që kam zbrit, mu kanë drejtu policët e16 

Kosovës, “Të lutem zoti nënkryetar, thuaju bre të na lirojnë17 

rrugën sa të –- a po e sheh komunikacioni qysh po vjen”. Jam18 

marrë me mediat, jam marrë me ta dhe i kam thanë me lëshu19 

rrugën, me e liru rrugën për me mujt me kalu. Më kanë dëgju20 

veteranët, pastaj edhe mediat janë shty e kanë dalë në anën21 

tjetër të rrugës, që i bie 5 metra ma larg se kordoni.  22 

Kur kam kry ato, ia kanë nis me më intervistuar gazetarët23 

aty që ishin. Bile i kam thanë, e kam këqyr orën e i thashë,24 

“Nuk kam shumë kohë. Urdhëroni çfarë doni”. E të thashë, unë25 
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jam nis për me ardh këtu me iu ndihmu me ba kontrollin. Më1 

kanë thanë që, s’do ta marrin as Hysniun deri të vij unë.2 

Hysniun e paskan marrë, kontrollin janë duke e kry. Kështu që3 

s’kam çka me u ngjit lart, tash e kam kohën e intervistës. Mu4 

ka lut një prej veteranëve për me marrë nën-kryetarin Migjen5 

Shalën invalid, që kishte mbet në hyrje të ndërtesës poshtë. E6 

kishin ul në një karrige aty i palëvizshëm, se ai mezi lëviz7 

sepse ka pas sulm. Që i uroj sukses, sukses e shëndet. 8 

Qysh e kishin lënë si të mjerë. Kam shku e kam marrë, e kam9 

qit. Dyert e mëdha që kanë qenë brenda, kishin mshel ata. Kanë10 

dalë 2 me uniforma luftarake. Kanë dalë 2 kur kam shku tek --11 

sepse Migjeni ishte në mes kordonit të policisë dhe dyerve që12 

i ruanin këta ushtarakët, me snajper e me armë automatike. Kam13 

shku duke marrë atë, unë nuk di a kanë mendu që po hy, kur kam14 

shku me e marrë atë, kanë dalë veç pak. Kur kam marrë15 

Migjenin, janë kthy prap aty. E kam tërheq Migjenin, e kam qit16 

anash rrugës. Dhe mu kish ba vonë, nuk kisha qysh me mbërrijë17 

atje edhe kam ardh ku qëndrojnë taksitë. E kam marrë një taksi18 

për me shku në televizion, në kohën kur unë kisha takimin. 19 

Normal mediat kanë thirr shumë, kanë qenë shumë të interesume.20 

Secila media për vete me më pa sot. Unë i kisha premtu këtij21 

pak ma herët.22 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Z. Cadman,23 

duhet të mbarojmë tani.24 

Z. CADMAN: [Përkthim] Po vij afër fundit. 25 
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KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] A mund ta1 

mbyllni brenda 5 minutash?2 

Z. CADMAN: [Përkthim] Jo. 3 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Atëherë duhet4 

të vazhdojmë nesër. Sa kohë do t’ju duhet në mëngjes?5 

Z. CADMAN: [Përkthim] 15 minuta. Ndoshta mund ta bënim6

sot.7

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Jo,8 

përkthyesit e kanë pasur mjaft të vështirë sot dhe përgjigjet9 

do të vazhdojnë më shumë se 15 minuta. Kështu që do ta10 

vazhdojmë nesër.11 

Ju kujtoj të gjithëve se lista duhet të ngarkohet në12 

sistemin elektronik dhe nuk e di a kemi marrë ndonjë email nga13 

dëshmitarja eksperte?14 

Z. CADMAN: [Përkthim] Po, ajo do të vijë këtu në datën15 

21.16 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Ju lutem17 

lidhuni me Zyrën Administrative për organizimin.18 

Zoti Haradinaj, ne do të vazhdojmë me pyetjet tuaja. Nuk19 

mund të flisni me askënd për dëshminë tuaj. Mund të flisni me20 

avokatin tuaj për çështje të tjera, sigurisht.21 

Ka diçka Prokuroria në këtë moment? Jo?22 

Z. CADMAN: [Përkthim] Unë do të përpiqem që t’i mbyll23 

nesër pyetjet e mija. Janë shkurt, por nuk janë vetëm 524 

minuta.25 
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Z. HALLING: [Përkthim] Ne shpresojmë që do të mbarojmë më1 

shpejt, por besoj deri të enjten do të kemi mbaruar.2 

KRYETARI I TRUPIT GJYKUES SMITH: [Përkthim] Atëherë3 

mbyllet seanca për sot. 4 

  --- Seanca mbyllet në orën 16.02 5

6 

 7

   8 

  9 

 10

 11

 12

 13

 14

 15

 16

 17

 18

 19

 20

 21

 22

 23

 24

   25 

KSC-OFFICIAL PUBLIC


